

ဆွေမျိုးတို့နှင့် နေရသကဲ့သို့

သူမိုက်နှင့် ပေါင်းဖော်၍ လှည့်လည်သောသူသည် ကာလရှည်မြင့်စွာ စိုးရိမ်ရ၏။ လူမိုက်တို့နှင့် အတူနေရခြင်းသည် ရန်သူနှင့် အတူနေရသကဲ့သို့ အခါခပ်သိမ်း ဆင်းရဲရ၏။ ပညာရှိနှင့် အတူတကွ နေရခြင်းသည် ဆွေမျိုးတို့နှင့် အတူတကွ နေထိုင်ရသကဲ့သို့ ချမ်းသာ၏။

သုခဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၂၀၇)

၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၃ ရက်၊ စနေနေ့။

Saturday, 19 March 2022

၁၀၆၅

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။

- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ အကျိုးစီးပွား၊ ဒေသနှင့် ဒေသနေပြည်သူများ၏ လူမှုအကျိုးစီးပွားများ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းမြင့်မားစေရန် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍမှ တက်ကြွစွာပါဝင်ဆောင်ရွက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ထံမှ (၄၈)နှစ်မြောက် မွန်ပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာ

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ(၁၉)ရက်နေ့

ချစ်ကြည်လေးစားအပ်ပါသော မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားမိဘပြည်သူ့အစစ်ကိုမောင်နှမများ ခင်ဗျား -
ယနေ့ မတ်လ(၁၉) ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော (၄၈)နှစ်မြောက် မွန်ပြည်နယ်နေ့ မင်္ဂလာအခါ သမယ၌ မွန်ပြည်နယ်အတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားသွေးချင်းညီအစ်ကိုမောင်နှမများနှင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ပြည်ထောင်စုဖွား မိဘပြည်သူ့အစစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံး ကျန်းမာရွှင်လန်းပြီး

ကောင်းကျိုးမင်္ဂလာအဖြာဖြာနှင့် ပြည့်ဝကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလျက် ချစ်ကြည်လေးစားစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါသည်။
မွန်ပြည်နယ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တောင်ဘက်တွင်တည်ရှိပြီး ရေလမ်း၊ ကုန်းလမ်းဆုံရာအချက်အချာ နေရာမှာ တည်ရှိသည့်ပြည်နယ်တစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ☆

အရေးပေါ်ကာလ တစ်နှစ်ကျော်အတွင်း တွေ့ကြုံခဲ့ရသည့် စိန်ခေါ်မှုအမျိုးမျိုးနှင့် အခက်အခဲအမျိုးမျိုးတို့ကို တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု လိုလားသည့် ပြည်သူများ၊ သစ္စာရှိကြသည့်နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ စုပေါင်းစွမ်းအားဖြင့် အောင်မြင်စွာဖြတ်ကျော်နိုင်ခဲ့

နေပြည်တော် မတ် ၁၈
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းသည် ယနေ့မွန်လွှဲပိုင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ကလောမြို့ရှိ တပ်နယ်ခန်းမ၌ ကလောတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားသည်။
အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူးကြီး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်ဇော်အေး၊ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(ရေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇွဲဝင်းမြင့်၊ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဝင်းမြင့်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူး (ကြည်း)မှ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ☆



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ကလောတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ



(၇၇)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့အကြိုဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး
အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားနှင့် စစ်ရေးစွမ်းအား
စာမျက်နှာ » ၆

ဆင်ဖြူကျွန်းအောင်သိန်း၏ ဝတ္ထုတို
ဟင်းတစ်ခွက် တောင်ဘက်မှ ပိုချိခြင်း
စာမျက်နှာ » ၁၉

လေ့လာစရာ
အင်္ဂလိပ်စာ
စာမျက်နှာ » ၂၀၊ ၂၁

မြောက်

စွမ်းရည်ပြည့်ဝသည့်တပ်မတော် အန္တရာယ်ရန်စွယ်တွန်းလှန်တိုက်ဖျက်

မြန်မာ့တပ်မတော်သည် လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုနှင့်အတူ ပြည်သူထဲမှ ပေါ်ပေါက်လာသော တပ်မတော်ဖြစ်သည်။ ၂၀ ရာစုအစတွင် ဗြိတိသျှကိုလိုနီ လက်အောက်သို့ကျရောက်ခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံအား နယ်ချဲ့လက်အောက်မှ လွတ်မြောက်ရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ရင်း ဗမာ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော်ဟူ၍ စတင်သန္ဓေတည်ခဲ့သည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ဗမာ့ကာကွယ်ရေးတပ်မတော်အဖြစ် ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းပြီး လွတ်လပ်ရေးရသောအခါ မြန်မာ့တပ်မတော်အဖြစ်ပြောင်းလဲ ခဲ့သည်။

ဆိုရပါလျှင် နှစ်ပေါင်းထောင်ချီ တည်ထွန်းခဲ့သည့် အမြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး ရှေးအစဉ်အဆက် တည်တံ့ခိုင်မြဲလာအောင် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခဲ့ပါသည်။ ရန်သူတို့ကို ရဲစွမ်းသတ္တိအပြည့်ဖြင့် အံ့မခန်းတိုက်ခိုက်နိုင်စွမ်းရှိသည့် မြန်မာ စစ်သည်တော်များ၏ ချီးကျူးဖွယ်ရာသတ္တိများကို သမိုင်းမော်ကွန်းရေးထိုးထား သည်။ အင်အားတောင့်တင်းသော ရှေးမြန်မာ့တပ်မတော် ထူထောင်နိုင်ခဲ့၍ ဝန်းကျင်တစ်ဝှင်တွင် မော်ကြားထည်ဝါစွာရပ်တည်နိုင်ခဲ့ပြီး ပထမမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ ဒုတိယမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ တတိယမြန်မာနိုင်ငံတော်ဟူ၍ အင်ပါယာနိုင်ငံတော် ထူထောင်နိုင်ခဲ့သည်။

တပ်မတော်သည် မြန်မာနိုင်ငံကို ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင် နိုင်ငံအဖြစ် ထည်ထည်ဝါဝါရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက် တိုက်ပွဲများစွာဝင်ခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်သောနိုင်ငံအဖြစ် ပြန်လည်ရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက် အသက် သွေးချွေးများစွာ ပေးဆပ်ခဲ့ရသည်။ လွတ်လပ်ပြီးခေတ်တွင်လည်း နိုင်ငံ၏အချုပ် အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ပြည်တွင်းသောင်းကျန်းသူများ၏ အန္တရာယ်၊ ပြည်ပကျူးကျော်သူ တရုတ်ဖြူကူမင်တန်များ၏အန္တရာယ်များကို တွန်းလှန်ဖယ်ရှားချေမှုန်းခဲ့ရသည်။ မြန်မာ့တပ်မတော်သည် ကာကွယ်ရေးသာမက လိုအပ်ပါက အမျိုးသားရေးတာဝန်များကိုပါ ကျေပွန်စွာထမ်းရွက်ခဲ့သည်။

လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက်ကာလတွင် ရန်ကုန်အစိုးရဟုခေါ်ရလောက်အောင် တိုင်းပြည်ကို ဖျက်ဆီးသည့်သောင်းကျန်းသူများ၏ အန္တရာယ်အသွယ်သွယ်တို့ကို တိုက်ခိုက်ချေမှုန်းခဲ့ရသည်။ ၁၉၆၂ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုကြီး ပြိုကွဲမည့်အန္တရာယ်များ ကျရောက်လာသောအခါတွင်လည်း မလွဲမရှောင်သာဘဲ နိုင်ငံတော်၏တာဝန်ကိုရယူ ပြီး ကာကွယ်ခဲ့ရသည်။ ၁၉၈၈ ခုနှစ်၌ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး ပျက်သုဉ်းလာချိန်တွင် ပြည်သူတို့၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်များလုံခြုံရေး ကို တာဝန်ယူစောင့်ရှောက်ခဲ့ရသည်မှာလည်း တပ်မတော်ပင်ဖြစ်သည်။ မျက်မှောက်ကာလ ဒီမိုကရေစီစနစ် ယိမ်းယိုင်ချည့်နဲ့အောင် ပြုလုပ်သည့်အန္တရာယ် ကိုလည်း ကာကွယ်ခဲ့ရသည်။

ခေတ်အဆက်ဆက် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး၊ နိုင်ငံတော်စည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်၏အခန်းကဏ္ဍသည် သမိုင်း မှတ်တိုင်တစ်ခုအဖြစ် ရပ်တည်ခဲ့သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး နှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို တပ်မတော်သည် ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ သည်။ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေးပထဝီအနေအထားအရ တပ်မတော်၏ စွမ်းပကားမြင့်မား စေရေးနှင့် အစဉ်ရှင်သန်ထက်မြက်နေစေရေးအတွက် အရည်အသွေးရော အရေ အတွက်ပါ အစဉ်တိုးမြှင့်နေရန် လိုအပ်ပါသည်။ ခေတ်မီပြီး အင်အားတောင့်တင်း သည့် အရည်အသွေးပြည့်ဝ၍ စွမ်းရည်ထက်မြက်သော တပ်မတော်ဖြစ်လာစေရန်၊ နိုင်ငံသားများအားလုံးပါဝင်သည့် တပ်မတော်တည်ဆောက်နိုင်ရန် ရည်မှန်း တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။

တပ်မတော်သည် ပြည်ထောင်စု မပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသည့် ဒီတာဝန်အရေးသုံးပါး ကို ဦးလည်မသုန်ထမ်းရွက်လျက်ရှိသည်။ တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော်၏လွတ်လပ် ရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာနှင့် အမျိုးသားရေးဆိုင်ရာ ဝိသုဒ္ဓိတရားများ များကို အစဉ်ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားရန်နှင့် ဒီတာဝန်အရေးသုံးပါးကို ထိပါးနှောင့်ယှက်လာမည့် အန္တရာယ်များအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားမည် ဖြစ်သည်။ တပ်မတော်သည် အခြားနိုင်ငံများ၏ ပြည်တွင်းရေးများကို စွက်ဖက်ခြင်း မပြုသကဲ့သို့ ပြည်ပနိုင်ငံများ၏ စစ်ရေးအရ ကျူးကျော်တိုက်ခိုက်မှု၊ မိမိနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းရေးများကို နည်းမျိုးစုံ၊ ပုံစံမျိုးစုံအသုံးပြု၍ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုတို့ကို ရဲဝံ့ထိရောက်စွာ ကာကွယ်သွားမည့် မူဝါဒများချမှတ်ထားသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ပြည်တွင်းအားသည် ပြည်တွင်းမှာသာရှိသည့်ဖြစ်၍ တပ်မတော်ကို တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးပါဝင်သည့် ကာကွယ်ရေးစွမ်းအားဖြစ်လာအောင် ရည်မှန်း၍ ခေတ်မီပြီး စွမ်းရည်ပြည့်ဝသည့် ကြည်းတပ်၊ ရေတပ်၊ လေတပ်တို့နှင့် နိုင်ငံကာကွယ်ရေးစွမ်းအား တည်ဆောက်ကာ ခေတ်မီတပ်မတော်အဖြစ် ကြိုးပမ်း တည်ဆောက်ပြီး ပြည်တွင်းအဖျက်အန္တရာယ်များ၊ ပြည်ပအင်အားကြီးနိုင်ငံတို့၏ ပြည်တွင်းရေးတွင် ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှု၊ ခြိမ်းခြောက်မှုများကို တွန်းလှန်ကာကွယ် တိုက်ဖျက်သွားနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်များ

- ၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသော ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် အမျိုးသား နိုင်ငံရေးဦးဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍတွင် တပ်မတော်က ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ရေး။
- ၂။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် အဓိကဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တိုင်းပြည်သာယာ ဝပြောရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာပေါများဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍမှ တစ်တပ်တစ်အား တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်က တိုင်းရင်းသား ပြည်သူအားလုံးနှင့် လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၄။ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးပေါ်ထွန်းလာစေရေး၊ အရေးပေါ်ကာလ ဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။
- ၅။ နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည် ထက်မြက်သော ခေတ်မီမျိုးချစ်တပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။

ရန်ကုန်မြို့တော် မဟာသင်္ကြန်ရေသဘင်ဗဟိုမဏ္ဍပ်တွင် ပြိုင်ပွဲဝင်ရန် ယိမ်းအဖွဲ့များ လျှောက်လွှာတင်သွင်းနိုင်

ရန်ကုန် မတ် ၁၈
မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၃ ခုနှစ် မဟာ သင်္ကြန်ရေသဘင်ပွဲတော် ရန်ကုန်မြို့ တော် ဗဟိုမဏ္ဍပ်၌ ယိမ်းအဖွဲ့များ လျှောက်လွှာတင်သွင်းနိုင်ရန်အတွက် မတ် ၁၈ ရက်အထိ ရုံးချိန်အတွင်း ဗိုလ်တထောင် မြို့နယ် (၄၆) လမ်း (၁၂) ထပ်ခွဲရုံး (၁၀) လွှာရှိ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီ အင်ဂျင်နီယာဌာန (ရေစီး ရေလွှာစီမံခန့်ခွဲမှု) တွင် လာရောက်စာရင်း ပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ အင်ဂျင်နီယာဌာန (ရေစီး ရေလွှာစီမံခန့်ခွဲမှု) သို့ လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ အတွင်းရေးမှူး အကဲဖြတ်လုပ်ငန်း ဆပ်ကော်မတီ ၀၉-၅၁၀၂၂၈၇၊ တွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး အကဲဖြတ်လုပ်ငန်း ဆပ်ကော်မတီ ၀၉-၅၁၀၂၇၉၉၊ အကဲဖြတ် လုပ်ငန်းဆပ်ကော်မတီရုံးအဖွဲ့ ၀၁ - ၂၀၁၄၅၉ လိုင်းခွဲ (၂၈၂)၊ (၂၈၆)သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ကြောင်း အကဲဖြတ် လုပ်ငန်းဆပ်ကော်မတီထံမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကုမ္ပဏီ	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာ စောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၁၉,၅၀၀	၁၉,၅၀၀	၁	၁၉,၀၀၀
အမည်					TMH	၂,၆၀၀	၂,၆၅၀	၈၁	၂၁၀,၉၀၀
FMI	၈,၀၀၀	၈,၀၀၀	၂၆၈	၂,၁၄၄,၀၀၀	EFR	၂,၆၅၀	၂,၈၅၀	၁၀၇	၂၈၄,၇၅၀
MTSH	၂,၇၅၀	၂,၈၀၀	၁,၇၄၉	၄,၈၈၇,၀၀၀	AMATA	၄,၉၀၀	၅,၁၀၀	၁၀	၅၀,၈၀၀
MCB	၇,၉၀၀	၇,၉၀၀	၂	၁၅,၈၀၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	နေပြည်တော် မတ် ၁၈ မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၃၁၁.၀
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၃၁၀.၈
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း	=	၁၄၉၆.၃
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ်	=	၁၄၆.၃၄
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်				
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်				
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး				

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

❖ အရေးပေါ်ကာလမှ

တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ် နီလင်းအောင်ကလောတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် အရေးပေါ်ကာလ တစ်နှစ်ကျော်အတွင်း တွေ့ကြုံခဲ့ရသည့် စိန်ခေါ်မှုအမျိုးမျိုးနှင့် အခက်အခဲအမျိုးမျိုးတို့ကို တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကိုလိုလားသည့် ပြည်သူများ၊ သစ္စာရှိကြသည့်နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ စုပေါင်းစွမ်းအားဖြင့် အောင်မြင်စွာ ဖြတ်ကျော်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံကြီးအချို့နှင့် ပြည်တွင်းအကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ ပူးပေါင်းကာ တည်ဆဲအစိုးရ အချိန်တိုအတွင်း ပြုတ်ကျစေရန် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးကို ပိတ်ဆို့သည့် နည်းလမ်းများ အပါအဝင် နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် သွေးထိုးလှုံ့ဆော်၍ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုများ ပြုလုပ်စေခြင်း၊ အစိုးရယန္တရားရပ်တန့်စေရန် ဝန်ထမ်းများအား CDM လှုပ်ရှားမှုများ ပြုလုပ်စေခြင်း၊ ဘဏ်စနစ် ပြိုလဲ၍ ငွေကြေးကမောက်ကမဖြစ်စေရန် ဖန်တီးခြင်း၊ ခရီးသွားလာမှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုရပ်တန့်ပြတ်တောက်စေရန် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ကြိုးပမ်းခြင်းအပါအဝင် လက်နက်ဖြင့် ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုမှတစ်ဆင့် အလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေးတို့ကို ဦးတည်ပြုလုပ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ အန္တရာယ်အမျိုးမျိုးတို့ကို နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်အောင်ကြောင်းဖြာဆိုသည့်အတိုင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို လိုလားတောင့်တကြသည့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးတို့၏ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် ဖြတ်ကျော်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ရှေ့ဆက်လက်ပြီးလည်း စုပေါင်းအားဖြင့် အန္တရာယ်အမျိုးမျိုးကို ရင်ဆိုင်ဖြတ်သန်းကျော်လွှားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို အခိုင်အမာ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ကလောတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက လက်ခံရယူစဉ်။

ရပ်တည်၍ နိုင်ငံ၏အချုပ်အခြာအာဏာကို မထိပါးစေဘဲ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လွတ်လပ်၍တက်ကြွသည့် ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ၊ ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် နိုင်ငံအချင်းချင်း မိတ်တတ်မပျက်ပေါင်းဖက်ဆက်ဆံရေး ရှေးရှုသည့် မူဝါဒ၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအချင်းချင်း ငြိမ်းချမ်းစွာအတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး မူဖြင့် ရပ်တည်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ဝါဒဖြန့်မှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိ တစ်ဖက်တွင်လည်း တပ်မတော်ပြိုကွဲစေရန် နည်းမျိုးစုံအသုံးပြု၍ လုပ်ဆောင်လာပြီး တပ်မတော်အတွင်း ပြဿနာအမျိုးမျိုးဖြစ်ပေါ်လာကာ လွန်ကဲအရေးယူခံရမည်ကိုကြောက်ရွံ့၍ စစ်ပြေးမှုကျူးလွန်

သူ အရာရှိ၊ စစ်သည်များကို ဒီမိုကရေစီသူရဲကောင်းအဖြစ် မြှောက်ပင့်၍ မီဒီယာနည်းလမ်းဖြင့် တပ်မတော်အတွင်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုပြိုကွဲနေသည့် အခြေအနေ၊ စစ်ဆင်ရေးရှုံးနိမ့်နေသည့် အခြေအနေ စသည်ဖြင့် တပ်မတော်ပြိုကွဲရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှုပြိုကွဲရေးကို ဦးတည်လျက် ဝါဒဖြန့်မှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များအနေဖြင့် နယ်မြေအလိုက် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် လုံခြုံရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို အလစ်အငိုက် ချောင်းမြောင်းတိုက်ခိုက်၍ စစ်ရေးအရ ဖိအားပေးခြိမ်းခြောက်ရန် ကြိုးစားလာ

ကြောင်း၊ ၎င်းတို့၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်သည် တပ်မတော်ပြိုကွဲရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ အကြမ်းဖက်သူများ၏ သွေးခွဲမှုများရှိစေကာမူ တပ်မတော်အနေဖြင့် တပ်တွင်းစည်းလုံးညီညွတ်မှုမှာ ခိုင်မြဲလျက်ရှိပြီး “ဘယ်သူ ခွဲခွဲဒီးမကွဲ အမြဲစည်းလုံးမည်”ဟူသော ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကျစ်လျစ်သော စည်းလုံးညီညွတ်မှုဖြင့် ရပ်တည်လျက်ရှိကြောင်း၊ အူမတောင့်မှ သီလစောင့်မည်ဖြစ်ရာ တပ်မတော်သားများနှင့် မိသားစုဝင်များ၏ စားရေး၊ နေရေး၊ ဝတ်ရေး၊ သွားလာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးတို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့်အနေဖြင့် ဝတ္တရားအရ တာဝန်အရ ကြိုးစားဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် တပ်မတော်သားများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းတာဝန်ကို စိတ်လက်အေးချမ်းစွာဖြင့် နိုင်ငံအရေးကို အပြည့်အဝ အကောင်အထည်ဖော် ထမ်းဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေး ဆက်လက်၍ တပ်မတော်သားများ၏ အဓိကတာဝန်မှာ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်ပင်ဖြစ်ရာ ထိုသို့ အမြဲတမ်းအင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်မှာလည်း ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုရှိမှသာ ပေးအပ်သည့် တာဝန်ကို ရာနှုန်းပြည့် ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်၍ အရာရှိ၊ စစ်သည်များအပါအဝင် မိသားစုများအားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်အောင် တပ်မတော်ဆေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ တပ်နယ်အလိုက် အသိပညာပေးဟောပြောမှု၊ ဆေးစစ်ပေးမှုတို့ကိုလည်း အပြည့်အဝလိုက်နာကြရန် လိုအပ်သလို တပ်ဌာနချုပ်လုံခြုံရေးကိုလည်း မလစ်လပ်စေဘဲ ကျေပွန်စွာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်းပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည် မိသားစုများ၏ တင်ပြချက်များကို တစ်ဦးချင်းမေးမြန်း၍ လိုအပ်သည်များကို ချက်ချင်း ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးသည်။

ထို့နောက် ကလောတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများကိုလည်းကောင်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးအောင်ဇော်အေးက အားကစားပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက်လာသော အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

- ★ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များအနေဖြင့် နယ်မြေအလိုက် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် လုံခြုံရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို အလစ်အငိုက်ချောင်းမြောင်းတိုက်ခိုက်၍ စစ်ရေးအရ ဖိအားပေးခြိမ်းခြောက်ရန် ကြိုးစားလာ
- ★ ၎င်းတို့၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်သည် တပ်မတော်ပြိုကွဲရေးပင်ဖြစ်၊ ထိုကဲ့သို့ အကြမ်းဖက်သူများ၏ သွေးခွဲမှုများရှိစေကာမူ တပ်မတော်အနေဖြင့် တပ်တွင်းစည်းလုံးညီညွတ်မှုမှာ ခိုင်မြဲလျက်ရှိပြီး “ဘယ်သူ ခွဲခွဲဒီးမကွဲ အမြဲစည်းလုံးမည်”ဟူသော ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကျစ်လျစ်သော စည်းလုံးညီညွတ်မှုဖြင့် ရပ်တည်လျက်ရှိ

(၁၉)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များအစည်းအဝေး၊ (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်စစ်ဆင်ရေးမှူးချုပ်များအစည်းအဝေးနှင့် (၁၉)ကြိမ်မြောက်အာဆီယံတပ်မတော်ထောက်လှမ်းရေးမှူးချုပ်များ အစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည့် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ့တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈
ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခဲ့သည့် (၁၉)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များ အစည်းအဝေး၊ (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်စစ်ဆင်ရေးမှူးချုပ်များ အစည်းအဝေးနှင့် (၁၉)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ထောက်လှမ်းရေးမှူးချုပ်များ အစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည့် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်းနှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦးတို့ ဦးဆောင်သော မြန်မာ့တပ်မတော် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဖနောင့်ပင်လေဆိပ်မှ နေပြည်တော်လေဆိပ်သို့ တပ်မတော်အထူးလေယာဉ်ဖြင့်ပြန်လည်ထွက်ခွာကြသည်။
မြန်မာ့တပ်မတော် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား သတင်းစဉ်

ကမ္ဘောဒီးယားဘုရင့်တပ်မတော်မှ ဒုတိယပူးတွဲစစ်ဦးစီးမှူးဖြစ်သူ Lt. Gen. Meas VANNA နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း၊ မြန်မာစစ်သံ(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်မှူးချုပ် သူရလှမင်းနှင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှ တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်တွင် ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။
ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် အဆိုပါ မြန်မာ့တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ညနေ ၆ နာရီတွင် နေပြည်တော် တပ်မတော်လေဆိပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သန်းထွန်းဦး၊ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မျိုးဇော်သိန်း၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်တွင် ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (ယာပုံ)



တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန မွန်ပြည်နယ်ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ဝန်ထမ်းအိမ်ရာအဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

မော်လမြိုင် မတ် ၁၈

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန မွန်ပြည်နယ်ညွှန်ကြားရေးမှူး ရုံး ဝန်ထမ်းအိမ်ရာအဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေ ၄ နာရီ တွင် မော်လမြိုင်မြို့ မင်းရွာကျေးရွာအုပ်စု ရွာသစ်ကျေးရွာ မော်လမြိုင်-ကျိုက်မရော လမ်းမဘေးရှိ အဆိုပါရုံးဝင်းအတွင်း၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်း နောင်၊ ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်လင်းထွန်း၊ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ နှင့် တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာဗညား အောင်မိုးက အဖွဲ့အမှတ်စဉ်ပြောကြား ရာတွင် တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့် ဥပဒေအရ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီး ဌာန ပေါ်ပေါက်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအသစ် ဖြစ်သည့်အတွက် ရုံးအဆောက်အအုံသစ်များ၊ ဝန်ထမ်း အိမ်ရာ အဆောက်အအုံသစ်များကို တဖြည်းဖြည်း အချိန်ယူတည်ဆောက်ရ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုး များရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ တိုင်းရင်းသား



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန မွန်ပြည်နယ်ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ အဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကိစ္စရပ်များကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရ မည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းရင်းသားများ၏ အခွင့် အရေးများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေး ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားများ၏ အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ပေးရန်အတွက်လည်း တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနသည် အမြဲတည်တံ့နေရမည့်ဌာန ဖြစ်ကြောင်း နှင့် တိုင်းရင်းသားများအတွက် အလွန် အရေးပါသည့် ဝန်ကြီးဌာနဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်က အမှာစကား

ပြောကြားရာတွင် မိမိတို့တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနသည် တိုင်းရင်းသားများ၏ စာပေနှင့်ယဉ်ကျေး မှုများကို ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ခြင်း၊ အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ခြင်းဖြင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်တိုးတက် ခိုင်မာစေပြီး တိုင်းရင်းသားများ၏ လူမှု စီးပွားဘဝ တိုးတက်ခိုင်မာစေရန် မျှော်မှန်းချက်ဖြင့် လုပ်ငန်းစဉ်များချမှတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ တိုင်းပြည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသာ တိုင်းရင်းသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မည်ဖြစ်၍ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တိုင်းရင်း သားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်း ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တိုင်းရင်းသား

များအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက် ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြည်နယ်အတွင်း ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်း တင်ပြပြီး ပြည်ထက်ကျော်ကုမ္ပဏီက အဆောက်အအုံဆိုင်ရာ အချက်အလက် များကို တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ် ဦးဝင်းနိုင်ထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ် သည်။

ဖွင့်လှစ်ပေး

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဝင် မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒေါက်တာ ဗညားအောင်မိုး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်း အောင်မြင့်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော် လင်းထွန်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး နေထွန်းဦး၊ စီးပွားရေးရာ ဝန်ကြီး နိုင်လိတမနှင့် တိုင်းရင်းသား ရေးရာဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဦးတို့က ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ အဆောက်အအုံသစ်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ထို့နောက် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအက အဖွဲ့များက ရိုးရာအကများဖြင့် ကပြ ဖျော်ဖြေကြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင် ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်တို့ က ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ချီးမြှင့်ကြသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ဆက်လက်၍ တိုင်းရင်းသားများ၏ ခြုံမုံယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ဖော်ထုတ် ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်လင်းထွန်း၊ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးနေထွန်းဦး၊ စီးပွား ရေးရာဝန်ကြီး နိုင်လိတမနှင့် တိုင်းရင်း သားရေးရာဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဦးတို့က တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ များအား ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဝင် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဧည့်သည် တော်များသည် တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေး မှုအကအဖွဲ့များ၊ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များနှင့်အတူ စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြပြီး အဆောက်အအုံသစ်ကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒေါက်တာ ဗညားအောင်မိုး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်လင်းထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဝန်ထမ်းအိမ်ရာအဆောက်အအုံသစ်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

စားအုန်းဆီ လက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာန စားအုန်းဆီ တင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်း လုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီအနေဖြင့် စားအုန်းဆီ ကမ္ဘာ့ဈေးနှုန်းဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုနှင့်အညီ ပြည်တွင်း ၌ ဖြစ်သင့်ထိုက်သည့် ဈေးနှုန်းများဖြစ်ပေါ်စေရေး ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စားအုန်းဆီ အဓိကထုတ်လုပ်တင်ပို့သည့် မလေးရှားနိုင်ငံနှင့်

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် FOB ဈေးနှုန်းများကို နေ့စဉ်စောင့်ကြည့်ကာ သယ်ယူ ပို့ဆောင်ခ ကုန်ကျစရိတ်များ၊ ဘဏ်စရိတ်များ၊ အခွန်အခများ ထည့်သွင်းတွက်ချက်၍ ပြည်တွင်း ဈေးကွက်၌ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားရမည့် အခြေခံ လက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းကို အပတ်စဉ်ထုတ်ပြန် ပေးလျက်ရှိရာ မတ် ၁၄ ရက်မှ ၂၀ ရက်အတွက် အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းကို (၅၉၄၀ ကျပ်

- ၆၅၇၅ ကျပ်) ထုတ်ပြန်ထားရှိသည်။ ယခုအပတ်အတွင်း နိုင်ငံတကာတွင် ဖြစ်ပေါ်နေ သည့် လက်ရှိအခြေအနေများအရ ကမ္ဘာ့စားအုန်းဆီ ထုတ်လုပ်တင်ပို့သည့်နိုင်ငံများတွင် စားအုန်းဆီ ဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းလာပြီး တစ်ပတ်အတွင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် FOB ဈေးနှုန်းများအပေါ်အခြေခံ၍ တွက်ချက်မှုအရ မတ် ၂၁ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ ရန်ကုန် အထိုင်ဈေး အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်း

မှာ ယခင်အပတ်ထက် တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၂၀ ခန့် လျော့နည်းခဲ့ပြီး စားအုန်းဆီတစ်ပိဿာလျှင် (အနိမ့်ဆုံးငွေကျပ် ၅၆၆၀ မှ အမြင့်ဆုံး ၆၃၇၅ ကျပ်) ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။

အဆိုပါ အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်း များကို စားအုန်းဆီဈေးရောင်းဌာန၏ ဝက်ဘ်ဆိုက် www.doca.gov.mm နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆီကုန်သည်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ Facebook Page တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်သည်။

သတင်းစဉ်

(၇၇) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အကြိုဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားနှင့် စစ်ရေးစွမ်းအား

ဇင်ငြိမ်း

နိုင်ငံတကာရေးရာများတွင် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားသည် အဓိကကျသော အယူအဆတစ်ခုဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအားလုံးသည် ၎င်းတို့၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား ရည်မှန်းချက်များ အောင်မြင်စေရန်နှင့် ပြည့်ဝစေရန် နည်းလမ်းများစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်လေ့ရှိကြသည်။ နိုင်ငံတစ်ခုချင်းအလိုက် ၎င်းတို့၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအပေါ်မူတည်၍ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒများကို ချမှတ်ကြလေ့ရှိပြီး ယင်းရည်မှန်းချက်များ အောင်မြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ကြလေ့ရှိသည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများတွင် ယင်းနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး အကျိုးစီးပွားများ၊ လုံခြုံရေး အကျိုးစီးပွားများ၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အကျိုးစီးပွားများ၊ ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ အကျိုးစီးပွားများနှင့် အခြားအကျိုးစီးပွားများ ပါဝင်နေတတ်ကြသည်။ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအယူအဆသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများ ဆိုင်ရာ အခြေခံသဘောထား၊ ၎င်းတို့၏ အရေးပါမှု၊ ရည်ရွယ်ချက်၊ တန်ဖိုးများနှင့် ယင်းတန်ဖိုးများကို အကောင်အထည်ဖော်မည့်နည်းလမ်းများကို ထင်ဟပ်နေကြသည်။



၂၀၂၁ ခုနှစ် (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။

မဟာဗျူဟာမြောက် တွေးခေါ်မှု၏ အရေးပါသော အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုအနေဖြင့် ချမှတ်ထားသည့် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများဆိုင်ရာ အယူအဆသည် အမျိုးသားမဟာဗျူဟာများ ချမှတ်ခြင်းနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းတို့အပေါ် ကြီးမားစွာ သက်ရောက်စေပါသည်။ ချင့်ချိန်စဉ်းစားမှု အမြင်ဖြင့်ကြည့်ပါက အမျိုးသား အကျိုးစီးပွားများဆိုင်ရာ အယူအဆသည် တွေးခေါ်ပုံနည်းလမ်း၊ ယဉ်ကျေးမှုမူလေ့ထုံးတမ်းများ၊ တန်ဖိုးများ၊ အတွေးအခေါ်များနှင့် အခြားသော သွင်ပြင်လက္ခဏာများ နက်ရှိုင်းစွာ လွှမ်းမိုးနေတတ်ကြသည်။ နိုင်ငံများအလိုက်၊ လူမှုအဆင့်အတန်းအလိုက် သမိုင်းတစ်လျှောက် အချိန်တိုင်းတွင် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားဆိုင်ရာ အယူအဆများ ကွဲပြားနေတတ်ကြသည်။

အကျိုးစီးပွားအများစုကို နိုင်ငံရေး အကျိုးစီးပွားများဖြင့် ကိုယ်စားပြု အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိကြသော်လည်း ယင်းတို့အနက် အခြေခံအကျဆုံးမှာ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဖြစ်သည်။

အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား
နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံသည် ၎င်း၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအပေါ် အခြေခံ၍ ၎င်း၏ လုပ်ဆောင်ချက်များကို ထိန်းကျောင်းရန် ကြိုးစားလေ့ရှိကြသည်။ သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ လုပ်ဆောင်ချက်များသည် ၎င်း၏အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများက အမြဲတစေ ကန့်သတ် ထိန်းကျောင်းနေသည်ကို တွေ့မြင်နိုင်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်းစီအလိုက် အရေးပါသည့် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ဂျာမနီနိုင်ငံ ဖြား အမေရိကန်နိုင်ငံရေးသိပ္ပံပညာရှင် Morgenthau က အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား

ဆိုသည်မှာ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အမှတ်သရုပ်တို့ကို အခြားနိုင်ငံများ၏ ကျူးကျော်စော်ကားမှုမှ ကာကွယ်၍ ရှင်သန်ရပ်တည်ခြင်းဟု ဖွင့်ဆိုခဲ့သည်။

အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများတွင် နိုင်ငံရေးအကျိုးစီးပွားများ၊ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကျိုးစီးပွားများ၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အကျိုးစီးပွားများ၊ ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ အကျိုးစီးပွားများနှင့် အခြားသောအကျိုးစီးပွားများ အကျုံးဝင်ပါသည်။ သို့သော် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားသည် သက်ဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာအလိုက် အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်လေ့ရှိကြသည့် မရေရာမတိကျသော အသုံးအနှုန်းတစ်ခုအဖြစ် တွေ့ရသည်။ သို့ဖြစ်သည့်အတွက် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေးသမိုင်းတွင် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအသုံးအနှုန်း ခေါင်းစဉ်အောက်တွင် တိုက်ခိုက်မှုများ၊ ကျူးကျော်မှုများ၊

ခြိမ်းခြောက်မှုများနှင့် စွက်ဖက်မှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအကောင်အထည်ဖော်မှု၏ နောက်ဆက်တွဲအကျိုးဆက်များကြောင့် နိုင်ငံများသည် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား အကောင်အထည်ဖော်မှုနှင့် အတူ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကာကွယ်ရေးကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားလာကြသည်။

အခြေခံလိုအပ်ချက်တစ်ခု
နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံ၏ အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်၊ စီးပွားရေးစနစ်၊ ပညာရေးစနစ်၊ ကျန်းမာရေးစနစ်ကဲ့သို့သော ကဏ္ဍအလိုက် စနစ်များ တိုးတက်ကောင်းမွန်မှုနှင့်အတူ မိမိနိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာနှင့် နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူတို့၏ အကျိုးစီးပွားကာကွယ်ရန်အတွက် အင်အားတောင့်တင်းသည့် ခေတ်မီတပ်မတော်တစ်ရပ် လိုအပ်ပါသည်။ ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးနိုင်ငံများတွင် ၎င်းတို့၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ဘဏ္ဍာရေးအင်အား တောင့်တင်းမှုနှင့်အတူ စစ်ရေးအင်အား တောင့်တင်းမှုအပေါ်တွင် အခြေခံရပ်တည်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။

သို့သော်လည်း အချို့သော နိုင်ငံများသည် ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးနိုင်ငံများကဲ့သို့ အလုံးစုံ အင်အားမတောင့်တင်းသော်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အခြားသော လိုအပ်ချက်များကြောင့် စစ်ရေးအင်အား တောင့်တင်းခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ထားကြသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ အလားတူပင် စီးပွားရေးအင်အားကြီးလာသည့် တရုတ်နိုင်ငံ၊ ဂျပန်နိုင်ငံတို့သည် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား ကာကွယ်ရေးအတွက် စစ်ရေးစွမ်းအားကို မဖြစ်မနေ တည်ဆောက်ကြသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ထိုသို့ စစ်ရေးစွမ်းအား ခိုင်မာတောင့်တင်းအောင် တည်ဆောက်ရခြင်းမှာ မိမိနိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာပိုင်ဆိုင်မှု၊ နယ်မြေပိုင်ဆိုင်မှု၊ နိုင်ငံ၏အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားနှင့် နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်ရန်ရည်ရွယ် တည်ဆောက်ကြခြင်းဖြစ်သည်။ သာမန်အားဖြင့် အင်အားတောင့်တင်းသော စစ်ရေးစွမ်းအား တည်ဆောက်ရခြင်းမှာ အဓိကအားဖြင့် မိမိကိုယ်မိမိကာကွယ်ရေးရည်ရွယ်ချက်များအဖြစ် တွေ့ကြရပါသည်။

အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား ကာကွယ်ရေး

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတိုင်းသည် စစ်ရေးအင်အားတည်ဆောက်ရာတွင် အမျိုးသားလုံခြုံရေးရှုထောင့်အရ ပြည်ပအန္တရာယ်နှင့် ပြည်တွင်းပဋိပက္ခများတွင် အဓိကကျသော အမျိုးသားရည်မှန်းချက်များကို ကာကွယ်ရန်အတွက် ဖွဲ့စည်းထားကြသည်။ လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များသည် နိုင်ငံကာကွယ်ရေးကဏ္ဍ၏ အစိတ်အပိုင်းများဖြစ်ကြသည်။ လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များ၏ ဖွဲ့စည်းပုံ၊ တာဝန်နှင့် ကာကွယ်ရေးကဏ္ဍတို့သည် သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတစ်ခုချင်းစီ၏ သမိုင်းကြောင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းအပေါ် မူတည်လေ့ရှိကြသည်။

စစ်ပွဲ၏ အပြုအမူ၊ စစ်အင်အားသုံးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအတွက် မူဝါဒများအောင်မြင်ရန် နည်းလမ်းတစ်ရပ်အဖြစ် အသုံးပြုကြပြီး ယင်းနည်းလမ်းသည် ရည်မှန်းချက်မဟုတ်ကြောင်း ကလေးစွာစိန်က ဖွင့်ဆိုခဲ့ပြီး စစ်ပွဲသည် အမျိုးသားမူဝါဒများကို အခြားနည်းလမ်းများဖြင့် ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းမျှသာဖြစ်ကြောင်း မှတ်ချက်ပြုခဲ့သည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအတွက် မူဝါဒများ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် စစ်အင်အား အသုံးပြုသည့်နည်းလမ်းများအပြင် အမျိုးသားစွမ်းအားများဖြစ်သည့် စစ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေးနှင့် လူမှုရေးကဏ္ဍကြီး လေးခုအပေါ် အခြေခံသည့် အခြားနည်းလမ်းများ ရရှိစေနိုင်ကြောင်း ဆိုပါသည်။ သို့သော် စစ်ပွဲသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ မူဝါဒအောင်မြင်ရန် မှန်ကန်သော နည်းလမ်းဖြစ်လာစေသည့် အခြေအနေများကို ကလေးစွာစိန်က သူ၏ On War ကျမ်းတွင် ဆွေးနွေးမထားချေ။ ထိုအခြေအနေများထဲတွင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအပေါ် အခြားနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများက လွှမ်းမိုးခြင်း သို့မဟုတ် ချုပ်ကိုင်ခြင်းကဲ့သို့သော အခြေအနေများ ပါဝင်ပါသည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံသည် ၎င်း၏အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအပေါ် အခြေခံ၍ ၎င်း၏ လုပ်ဆောင်ချက်များကို ထိန်းကျောင်းရန် ကြိုးစားလေ့ရှိကြသည်။ သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ လုပ်ဆောင်ချက်များသည် ၎င်း၏အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများက အမြဲတစေ ကန့်သတ်ထိန်းကျောင်းနေသည်ကို တွေ့မြင်နိုင်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်းစီအလိုက် အရေးပါသည့် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ဂျာမနီနိုင်ငံဖြား အမေရိကန်နိုင်ငံရေးသိပ္ပံပညာရှင် Morgenthau က အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားဆိုသည်မှာ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အမှတ်သရုပ်တို့ကို အခြားနိုင်ငံများ၏ ကျူးကျော်စော်ကားမှုမှကာကွယ်၍ ရှင်သန်ရပ်တည်ခြင်းဟု ဖွင့်ဆိုခဲ့

မြန်မာ့တပ်မတော်ဆိုတာ

မြန်မာတိုင်းရင်းသား၊ ညီနောင်များခေါ်
မာ သားသမီး၊ ရှင်သန်ကြီးဖို့
တပ် ကြီးတည်ထောင်၊ စောင့်ရှောက်ဆောင်ရွက်
မ မှောင်ပွင့်လင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်းနှင့်
တော် ခြင်းတည်မှန်၊ ကျင့်မြဲမြဲ ဖို့
ဆို မှန်လေးသရွား၊ ဆောင်ရွက်ပါသည်
တာ ဝန်ကျေဖို့၊ ပြည်ကောင်းဖို့တည်း။
ပြည်သူ့မွေးဖွား၊ ပြည့်စုံစစ်သားဖို့၊ ပြည်သူများအတွက်သာ၊
ရပ်တည်ပါသည်။

တိုင်း ပြည်မြန်မာ၊ အောင်မြေခြာဝယ်
သူ ငါညီညာ၊ ချစ်ကြည်စွာဖြင့်
ပြည် ရွာဖွဲ့စည်း၊ နိုင်ငံကြီး၏
သား ကြီးမွေးသား၊ သမီးမွေးသားနှင့်
မွေး ဖွားသမီးသား၊ မြေးသမီးသားခေါ်
ဖွား ကြတိုင်းရင်းသား၊ ညီနောင်များ၏
ထား ရှိစိတ်ဓာတ်၊ ကျွန် မခံတတ်နှင့်
သည့် မြတ်စိတ်ဓာတ်၊ နိုင်မည့်အပ်ဟု
ရင် မြတ်သည်းနှလုံး၊ သိဉာဏ်သုံး၍
နှစ် ပြီးရှင်ကြည့်၊ တပ်တောင်တည်သည်
သည်း အပြည်မြန်မာ၊ လွတ်လပ်သာဖို့၊ လွတ်လပ်ဖို့။
ခြာ အချုပ်အာဏာ၊ တည်ကမ္ဘာရှည်ဖို့၊ ရှည်စေဖို့။
တိုင်းရင်းပြည်သား၊ နိုင်ငံခြားတို့ သိကြစေသား၊ သိစေသား။

သ မာသမတ်၊ ကြံစည်မြတ်နှင့်
မီး ဓာတ်အပူဆိုး၊ ရန်သူမျိုးအား

သား ခိုးဘီလူးအသွင်၊ တိုက်ထုတ်ကြည့်ဖို့
တို့ ရင်သည်းနှလုံး၊ မေတ္တာစုံလျက်
ပေါင်း ရုံးညီညာ၊ တပ်တော်မဟာသည်
ဆုံ တည်ရာပြည်လုံး၊ အေးချမ်းပြုံးဖို့
ဖွဲ့ ထုံးတည်ထောင်၊ ရန်တိုင်းအောင်ဖို့
စည်း နောင်လေးသရွား၊ စွဲမြဲစွာဖြင့်
ထား ရာသင့်နေ၊ ပြည့်ဝန်ကျေမည်
ရာ ပြေတိုင်းခြား၊ သိကြစေသား၊ သိစေသား။

ပြစ် ငြားတည်ရှိမှု၊ ရေမြေထုနှင့်
လေ ထုမီးဓာတ်၊ ကြီးလေးရပ်ပြင်
သ မိုက်အပ်သို့၊ တောင်မြင်းမိုရ်တို့
မို့ မောက်ထိန်ထွား၊ ဂြိုဟ်နေလများ သိစေသား။
မြန်မာ့တပ်မတော်၊ ဒို့တပ်တော်။

ခွဲ မျိုးခွဲပြည်၊ နွယ်သာကီနှင့် မြန်မာပြည်တည်း။
အား ထားခိုမှီ၊ ပြည်စောင့်တည်သည်၊ စောင့်တည်သည်တည်း။
လုံး စုံယုံကြည့်၊ သားမြတ်ပီသည်၊ မြတ်ပီသည်တည်း။
ရဲ့ ရီပြစ်ကင်း၊ ညီနောင်ရင်းတည်း၊ သွေးချင်းတည်း။
တပ် ရင်းခိုင်ကျည်၊ အာဇာနည်တည်း။ ဇာမဏီတည်း။
မ တည်မဟုတ်၊ မြဲမလုပ်တည်း၊ မလုပ်တည်း။
တော် လုပ်မှန်ကန်၊ ကျင့်မြဲမြဲသည်၊ မြဲမြဲသည်တည်း။
ပါ ပံ့မိစ္ဆာ၊ ကင်းစင်သာဖို့၊ ပြည်သာဖို့တည်း။
ကွာ ဝေးဒုက္ခ၊ အေးချမ်းသာဖို့၊ ပြည်သာဖို့တည်း။

မုံရွာ-ရွှေကိုယ်

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုလျက်

မန္တလေးနိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ် ဥပဒေဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေးဟောပြော

မန္တလေး မတ် ၁၈
မန္တလေးနိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်
တွင် ဥပဒေဆိုင်ရာ အသိပညာပေး
ဆွေးနွေးဟောပြောပွဲကို မတ် ၁၈ ရက်
နံနက် ၁၀ နာရီက အဆိုပါတက္ကသိုလ်
သီရိရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပါမောက္ခ
ချုပ် ဒေါက်တာတင့်တင့်က နှုတ်ခွန်းဆက်
စကားပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ဒုတိယတိုင်းဥပဒေအရာရှိ
ဦးသိန်းထွန်းနှင့် ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယ
ရဲမှူးကြီး သိန်းဝင်းတို့က သတင်းအမှား/
အမှန်ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်ရေး မှုခင်းဥပဒေ
ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးနှင့် ပတ်သက်
သည်များကို ဆွေးနွေးဟောပြောကြ
သည်။ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ
တင့်တင့်က ဆွေးနွေးဟောပြောသူများ
အား ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ပေးအပ်ခဲ့
ကြောင်း သိရသည်။



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများ နေ့စဉ်စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈
အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနသည် ကိုဗစ်-
၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး
ပစ္စည်းများအား ရေကြောင်း၊ ဆိပ်ကမ်း
အသီးသီးမှ နေ့စဉ်လွယ်ကူချောမွေ့စွာ
စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင်
ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းများမှ Medical Device
၃၆၆၄ ခု၊ ဆေးဝါးမျိုးစုံ ၂၃ မျိုး စုစုပေါင်း
၅၀၈၀၈ ဒေသ ၉ ကီလိုဂရမ်ကို ထုတ်ပေး
ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

၀ စာမျက်နှာ ၆ မှ
ထို့အပြင် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများ
အောင်မြင်ရန် မည်သည့်အချိန်တွင်
စစ်အင်အားကို မှန်ကန်စွာ အသုံးပြုရ
မလဲဆိုသည်မှာ အရေးပါသည့်အချက်
အဖြစ် တွေ့ရသည်။
ယင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အမေရိကန်မှ
ပါမောက္ခ Donald E. Nuechterlein က
အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား ပုံစံတစ်ခု
ဖြစ်သည့် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား
ဝန်းကျင်အခြေအနေ (National Interest
Matrix) ကို ၁၉၇၉ ခုနှစ်တွင် ဖော်ပြခဲ့
သည်။ Nuechterlein က မည်သည့်
နိုင်ငံတွင်မဆို ကျင့်သုံးနိုင်သည့် မိမိ
နိုင်ငံကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ ကြွယ်ဝ
ချမ်းသာမှု၊ သင့်တင့်မျှတသော ကမ္ဘာ
စနစ်နှင့် တန်ဖိုးများမြှင့်တင်ရေးဆိုသည့်
အခြေခံအကျိုးစီးပွား လေးခုကို အသုံးပြု
ဖော်ပြခဲ့သည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံများ
အနေဖြင့် ၎င်းတို့၏အကျိုးစီးပွားများကို
အခြေခံနိုင်သည့် အရေးပါသည့် အဆင့်
လေးဆင့်ကိုလည်း ဖော်ထုတ်ခဲ့ပါသည်။
ယင်းအဆင့် ၄ ဆင့်တွင် -
၁။ သေရေးရှင်ရေးကိစ္စရပ်များ - နိုင်ငံ
တစ်နိုင်ငံ၏ နယ်မြေအပေါ်တွင်
စစ်ရေးအရ ကျူးကျော်တိုက်ခိုက်ခံလာ
ရပါက သို့မဟုတ် ရန်သူ၏တောင်းဆိုချက်
များကို လက်မခံပါက တိုက်ခိုက်ရန်
ခြိမ်းခြောက်မှုကဲ့သို့သော အန္တရာယ်ကြား
တွင် နိုင်ငံဆက်လက်တည်ရှိနိုင်ရေး
အခြေအနေ။
၂။ အရေးကြီးကိစ္စရပ်များ - သမားရိုးကျ
စစ်အင်အားအသုံးပြုမှု အပါအဝင်
ပြင်းထန်သော အရေးယူမှုများမရှိ
သော်လည်း နိုင်ငံအပေါ် ပြင်းထန်သော
ထိခိုက်မှုများ ဖြစ်လာနိုင်ဖွယ်ရှိသော

အခြေအနေ။
၃။ အဓိကကိစ္စရပ်များ - ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေး
တွင် ဖြစ်နေသည့် အဖြစ်အပျက်များနှင့်
ဦးတည်ရာများကြောင့် နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး၊
စီးပွားရေးနှင့် အယူအဆဆိုင်ရာများ
အပေါ် ပြင်းထန်စွာ အကျိုးသက်ရောက်
လာနိုင်သည့် အခြေအနေ။
၄။ ဆက်စပ်ကိစ္စရပ်များ - ပြင်ပမှ
အဖြစ်အပျက်များ သို့မဟုတ် အခြေအနေ
များကြောင့် နိုင်ငံ၏အကျိုးစီးပွားအပေါ်
ပြင်းထန်စွာ ဂယက်ရိုက်ခတ် မလာသော်
လည်း အခြားနိုင်ငံများတွင် လုပ်ကိုင်နေ
ကြသည့် နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းစီတိုင်း
နှင့် ကုမ္ပဏီများ၏ အကျိုးစီးပွားများ
အပေါ် အန္တရာယ်ကျရောက်လာသည့်
အခြေအနေတို့ဖြစ်သည်။
စစ်ရေးစွမ်းအားမြှင့်တင်မှု
ယနေ့ကာလသည် နယ်ချဲ့ကိုလိုနီ
စနစ်မရှိတော့သော်လည်း မိမိနိုင်ငံ၏
ပြည်တွင်းအခြေအနေလိုအပ်ချက်၊ ကမ္ဘာ
နိုင်ငံရေးအခြေအနေနှင့် ပထဝီနိုင်ငံရေး
အခြေအနေလိုအပ်ချက်တို့အရ နိုင်ငံ၏
အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများကို ကာကွယ်
ရန် ခေတ်မီအမြဲတမ်းတပ်မတော်တစ်ရပ်
၏ အခန်းကဏ္ဍတွင် များစွာအရေး
ပါလျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏
စွမ်းရည်အဆင့်အတန်းကို အဆုံးအဖြတ်
ပေးနိုင်သည့် အချက်များစွာအနက်
သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံ၏ စစ်ရေးစွမ်းအား
သည် ပိုမိုအရေးပါသည့်အချက်တစ်ချက်
ဖြစ်သည်။
ထို့အပြင် ခိုင်မာအားကောင်းသော
စစ်ရေးစွမ်းရည် ပိုင်ဆိုင်သည့် နိုင်ငံ
တစ်နိုင်ငံသည် စစ်ရေးစွမ်းရည်
အားနည်းသော နိုင်ငံများနှင့် ပြိုင်ဘက်
ဖြစ်လာနိုင်သော နိုင်ငံများထက် လုံခြုံမှု

ယနေ့ကာလသည် နယ်ချဲ့ကိုလိုနီစနစ်မရှိတော့သော်လည်း မိမိနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းအခြေအနေလိုအပ်ချက်၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေးအခြေအနေနှင့် ပထဝီ နိုင်ငံရေးအခြေအနေလိုအပ်ချက်တို့အရ နိုင်ငံ၏အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများကို ကာကွယ်ရန် ခေတ်မီအမြဲတမ်းတပ်မတော်တစ်ရပ်၏ အခန်းကဏ္ဍတွင် များစွာအရေးပါလျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ စွမ်းရည်အဆင့်အတန်းကို အဆုံးအဖြတ်ပေးနိုင်သည့်အချက်များစွာအနက် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံ၏ စစ်ရေးစွမ်းအားသည် ပိုမိုအရေးပါသည့်အချက်တစ်ချက်ဖြစ်

နှင့် တည်ငြိမ်မှု ပိုမိုရရှိစေပါသည်။
အလားတူပင် နိုင်ငံ၏စစ်ရေးစွမ်းအား
အားကောင်းခြင်းဖြင့် အခြားနိုင်ငံများ၏
စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေး သို့မဟုတ် အရင်း
အမြစ် အခြေခံစွမ်းအားတို့အပါအဝင်
ကဏ္ဍများစွာတွင် လွှမ်းမိုးမှုရရှိစေနိုင်
သည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ စစ်ရေးစွမ်းအား
ကို အဆုံးအဖြတ်ပေးနိုင်သည့် အချက်
များတွင် ထိုစစ်ရေးစွမ်းအား၊ ခံစစ်ရေးစွမ်းအား၊
ကြည်းတပ်စွမ်းအား၊ ရေတပ်စွမ်းအား၊
လေတပ်စွမ်းအား၊ အဆင့်မြင့်စစ်ရေး
စွမ်းအားနှင့် မဟာမိတ်များပါဝင်ပါသည်။
နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ စစ်ရေးစွမ်းရည်
အဆင့်ကို မြှင့်တင်ထိန်းသိမ်းရာတွင်
ယင်းနိုင်ငံ၏ အခြားသောစွမ်းရည်များ
သည်လည်း အရေးပါသောအခန်းကဏ္ဍမှ
ပါဝင်ပါသည်။ ထိုအချက်များတွင် စီးပွား
ရေး၊ လူဦးရေ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့်
သဘာဝရင်းမြစ်များ၊ နိုင်ငံရေး၊
နည်းပညာ၊ ယဉ်ကျေးမှုတို့ ပါဝင်သည်။
စစ်ရေးစွမ်းအားတိုးမြှင့်ရန် ပံ့ပိုးပေးနိုင်

သောအချက်များရှိသကဲ့သို့ နိုင်ငံ၏
စစ်ရေးစွမ်းအားသည်လည်း အခြား
ကဏ္ဍများ၏ စွမ်းအားမြှင့်တင်ရာတွင်
အရေးပါသည့်ကဏ္ဍတွင် ရှိနေပါသည်။
နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား
ကာကွယ်ရေးအတွက် စစ်ရေးစွမ်းအား
တည်ဆောက်သည်ဆိုရာတွင် မိမိနိုင်ငံ
အခြားသော စွမ်းအားများနှင့်လိုက်လျော
ညီထွေတည်ဆောက်မှုသာ ထိရောက်
သောစွမ်းအားနှင့် အကျိုးကျေးဇူးကို
ရရှိစေမည်ဖြစ်သည်။
ဆက်လက်မြှင့်တင်လျက်ရှိ
ယနေ့အခါ ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းနိုင်ငံ
များအကြား စစ်ရေးစွမ်းအားအဆင့်
ကွာဟမှုကြီးမားစွာရှိနေပါသည်။ ကမ္ဘာ
အင်အားကြီးနိုင်ငံများသည် မိမိတို့နိုင်ငံ
၏အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ထိန်းသိမ်း
ကာကွယ်နိုင်ရန် စစ်ရေးစွမ်းအားကို
အပြိုင်အဆိုင် မြှင့်တင်နေကြသည်။
အလားတူ ဒေသတွင်းနိုင်ငံများ၊
ပြိုင်ဘက်နိုင်ငံများအကြားတွင်လည်း

စစ်ရေးစွမ်းအား မြှင့်တင်တည်ဆောက်
နေကြပါသည်။ (၂၁) ရာစု ဂလိုဘယ်
လိုက်ဇေးရှင်းခေတ်တွင် ကျယ်ပြန့်လာ
သောဈေးကွက်၊ နည်းပညာများ
အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးတက်လာခြင်း
နှင့်အတူ နိုင်ငံမဟုတ်သော အကြမ်းဖက်
မှု အန္တရာယ်များကြောင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ
တွင် စစ်ရေးစွမ်းအားကို အပြိုင်မြှင့်တင်
လျက်ရှိကြရာ ဆက်လက်၍လည်း
တိုးမြှင့်လာဖွယ်ရှိနေပါသည်။
ကိုးကား
၁။ The Use of Military Power in
Pursuit of National Interests၊
EDWIN J. ARNOLD, JR. From
Parameters, Spring 1994, pp.
4-12.
၂။ [https://www.isa-world.com/
news/?tx_ttnews%5BbackPid%
5D=1&tx_ttnews%5Btt_news%
5D=411&cHash=3c3785562e7d
5a836189b87d09c8182e](https://www.isa-world.com/news/?tx_ttnews%5BbackPid%5D=1&tx_ttnews%5Btt_news%5D=411&cHash=3c3785562e7d5a836189b87d09c8182e)

အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီး ထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီအစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၂) ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၂)ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် မြန်မာနိုင်ငံစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးနှင့် အစီရင်ခံတင်ပြရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ (Country Task Force on Monitoring and Reporting-CTFMR)တို့ အကြား “ အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီး ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းစီမံချက်” ကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇွန် ၂၇ ရက်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း၊ Plan of Action သက်တမ်းကာလ ၁၈ လ ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် Plan of Action သက်တမ်းကာလ ၁၈ လ ပြည့်မြောက်ခဲ့သော်လည်း လုပ်ငန်းကိစ္စများ မပြီးပြတ်သဖြင့် ခြောက်လ နှစ်ကြိမ် သက်တမ်းတိုးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း။

ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးခဲ့

ဒုတိယအကြိမ်သက်တမ်း ခြောက်လကုန်ဆုံးသည့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်နေ့ကပိုင်းမှစ၍ Plan of Action အား ထပ်မံသက်တမ်း တိုးမြှင့်ခြင်းမရှိတော့ဘဲ Indicator 21 ချက်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၆ ရက်တွင် CTFMR နှင့် မြန်မာအစိုးရ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ ပြုလုပ်သော အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်အရ Indicator 21 ချက်မှ Indicator 11 ချက်အထိ လျှော့ချကာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ Plan of Action စတင်ခဲ့သည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန်လမှ ယနေ့အချိန်အထိ အဆိုပါ လုပ်ငန်းစီမံချက်အပေါ် လိုက်နာဆောင်ရွက်မှု အနေဖြင့် CTFMR နှင့် ပူးပေါင်းပြီး တပ်မတော်မှ အရွယ်မရောက်မီ မှားယွင်းစုဆောင်းခဲ့သည့် အသက်မပြည့်စစ်သည် ၁၀၂၉ ဦးကို တပ်မတော်မှ နုတ်ထွက်ခွင့်ပြုပြီး မိဘရပ်ထံ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း။

ဆက်လက်၍လည်း မှားယွင်းစုဆောင်းခြင်းခံခဲ့ရသည်ဟု စိစစ်တွေ့ရှိရသည့် အသက်မပြည့်စစ်သည် ၂၈ ဦးကို မိဘအုပ်ထိန်းသူများထံ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးနိုင်ရေး စိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များနှင့် ဆန္ဒမပါသူများကို မှားယွင်းစုဆောင်းခဲ့သည့် တာဝန်ရှိသူအရာရှိ စစ်သည်များကို အရေးယူဆောင်ရွက်



ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ တပ်မတော်နှင့် CTFMR တို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇွန် ၁၅ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် ကလေးသူငယ်များနှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဆိုင်ရာ နှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာ၏ နောက်ဆက်တွဲပါ ကလေးစစ်သည်စုဆောင်းမှုနှင့် အသုံးပြုမှုစာရင်းမှ မြန်မာ့တပ်မတော်ကို ပယ်ဖျက်ခဲ့ပြီး အပြီးသတ်ပယ်ဖျက်နိုင်ရေးစောင့်ကြည့်ကာလ တစ်နှစ် သတ်မှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း။

လိုက်နာဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

စောင့်ကြည့်ကာလအတွင်း တပ်မတော်အနေဖြင့် တပ်သားသစ်စုဆောင်းရေးကဏ္ဍ၌ ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများအတိုင်း တိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဤသို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန် ၂၁ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ကလေးသူငယ်များနှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဆိုင်ရာ နှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာ မထုတ်ပြန်မီ ကြိုတင်ညှိနှိုင်းခြင်းမရှိဘဲ တစ်ဖက်သတ် ပြန်လည်စာရင်းသွင်းခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့ပြန်လည် စာရင်းသွင်းခံရသော်လည်း တပ်မတော်အနေဖြင့် ကော်မတီအစည်းအဝေးများကို ပုံမှန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် CTFMR သို့ အသိပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ “မိမိတို့ဘက်မှလုပ်နိုင်သည့် အချက်များအား နည်းလမ်းတကျ ဆောင်ရွက်

ပြီး CTFMR ဘက်သို့ အသိပေးပါရန်” ဟု မှတ်ချက်ပြုခဲ့ကြောင်း။

CTFMR သို့ အဆင့်တူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် မြန်မာဘက်မှ လမ်းကြောင်းမျိုးစုံဖြင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာ့တပ်မတော်၏ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ချက်များကိုလည်း ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ကလေးသူငယ်များနှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဆိုင်ရာအထူးကိုယ်စားလှယ် Ms.Virginia Gamba ထံသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် အကြောင်းပြန်ထားရှိကြောင်း၊ မြန်မာ့တပ်မတော်အနေဖြင့် ကတိကဝတ်များအတိုင်း ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးတင်ပြ

ထို့နောက် အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာကြသည့် ကော်မတီဝင်များနှင့် ရုံး/ဌာန တာဝန်ရှိသူများက အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များအပေါ် အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးပြီး အစည်းအဝေးကို ရပ်သိမ်းလိုက်သည်။

အစည်းအဝေးသို့ အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီဝင်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ရုံး/ဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေ ရှမ်းပြည်နယ် တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်နှင့် အခြေခံပညာကျောင်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေသည် ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်မြင့်နှင့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာစိုးဝင်းတို့နှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ကြီး တက္ကသိုလ်သို့ရောက်ရှိပြီး စာသင်ဆောင်၊ အိမ်ဆောင်များ တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းများ၊ တက္ကသိုလ်မိုးလုံလေလုံအားကစားခန်းမနှင့် တက္ကသိုလ်ဘေးလမ်းကွင်း အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ အရည်အသွေးကောင်းမွန်ရေး၊ အချိန်မီပြီးစီးရေးနှင့် လုပ်ငန်းခွင်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် တောင်ကြီးတက္ကသိုလ် သုတေသနစင်တာသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ ဓာတုဗေဒ၊ ရူပဗေဒ၊ သတ္တဗေဒ၊ ရုက္ခဗေဒ၊ ပထဝီဝင်နှင့် ဘူမိဗေဒဌာန အလိုက် သုတေသနစင်တာတွင် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များကို မှာကြားပြီးပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် တောင်ကြီးမြို့ အမှတ်(၄)အခြေခံပညာ အထက်တန်း



ကျောင်း၊ အမှတ်(၅)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းများသို့ သွားရောက်၍ ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲဖြေဆိုရန် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားမှုကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ရှမ်းပြည်နယ်ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်သို့ရောက်ရှိကာ ကျောင်းဆောင်အဆောက်အအုံများ၊ စာသင်ခန်းများ ပြည့်စုံမှု၊ ဥပမာရပ်ကောင်းမွန်မှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက် အဆိုပါကျောင်းရှိ ကမ္ဘောဇခန်းမ

တွင် ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ဆရာ ဆရာမလောင်းလျာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို မွေးထုတ်ပေးနေသည့်ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်များသည် နိုင်ငံအတွက် အလွန်ကြီးလေးသည့်တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်နေကြပါကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများကိုယ်တိုင် တကယ်တတ်နေတော်နေပါမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလူငယ်များကို နိုင်ငံတော်ကအားထားရသည့် စည်းကမ်းရှိသော၊ ယဉ်ကျေးလိမ္မာသော၊ နိုင်ငံချစ်စိတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်ပြည့်ဝသောသူများဖြစ်အောင် ပြုစု

ပျိုးထောင် မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်မြင့်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာစိုးဝင်းတို့က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက သိရှိလိုသည်များနှင့် လိုအပ်ချက်များကိုတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြန်လည်ဖြေကြား၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အမှတ်(၁၀) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ စာသင်ဆောင်နှင့် ခန်းမလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် တောင်ကြီးတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင့်သဘင်ခန်းမ၌ ပါမောက္ခချုပ်၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်၊ ပါမောက္ခဌာနမှူးများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ တောင်ကြီး တက္ကသိုလ်၏ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ အထောက်အကူ ပြုစာအုပ်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို စေတနာအပြည့်ဖြင့် သင်ကြားပေးစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးဒေါက်တာဇော်မြင့်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာစိုးဝင်းတို့က လိုအပ်သည်များ ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာသည့် ဆရာ ဆရာမများက သိရှိလိုသည်များနှင့် လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြား၍ လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် ဆော်ဒီအာရေဗျသံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်သည် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ဆော်ဒီ အာရေဗျသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဆာအု(ဒ်) ဘင် အဗ္ဗူဒူ(လ်) လာ အယ်လ်စုဘိုင်အား ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သံအမတ်ကြီးအား ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ဆော်ဒီအာရေဗျ နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်းခံရသည့်အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက် ကြောင်းပြောကြားခဲ့ပြီး မြန်မာ-ဆော်ဒီအာရေဗျ နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှု ပိုမိုခိုင်မာစေရေး၊ စွမ်းအင်နှင့်ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍများအပါအဝင် နှစ်နိုင်ငံ အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရေးနှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေး ကြသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် ဆော်ဒီအာရေဗျသံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ဆော်ဒီအာရေဗျသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဆာအု(ဒ်) ဘင် အဗ္ဗူဒူ(လ်) လာ အယ်လ်စုဘိုင်အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနရှိ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သံအမတ်ကြီးအား ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ဆော်ဒီအာရေဗျ နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်းခံရသည့်အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက် ကြောင်း ပြောကြားပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ်စွန့်ခွာသူများအား ပြန်လည်လက်ခံရေး အတွက် မြန်မာနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတွင် ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှု မတူညီသူများ အကြား သဟဇာတဖြစ်မှု၏ အရေးကြီးမှု၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံတို့ အကြား ကုန်သွယ်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် စွမ်းအင်စသည့် ကဏ္ဍတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးတို့နှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြ သတင်းစဉ်



“ကိုလိုနီခေတ် မြန်မာ့လူမှုစီးပွားဘဝ” သုတေသနစာတမ်းဖတ်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန သမိုင်း သုတေသနနှင့် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ဦးစီးဌာန သည် တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်းသော မြန်မာ့သမိုင်း ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးတွင် ကွက်လပ်ဖြစ်နေသော လူမှု စီးပွားအခန်းကဏ္ဍအတွက် အထောက်အပံ့ရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ “ကိုလိုနီခေတ် မြန်မာ့လူမှုစီးပွားဘဝ” သုတေသနစာတမ်းဖတ်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲ တွင် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်(နေပြည်တော်)ရှိ ဝန်ဇင်းမင်းရာဇာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးဌာန(၂) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးချစ်နိုင်၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးထွန်းအုံ၊ မြန်မာသမိုင်းအဖွဲ့ဝင် ဆရာကြီးများ၊ ညွှန်ကြားရေး များချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဌာန ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ စာတမ်းရှင်များ၊ အခြား ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များနှင့် ပြင်ပ ပညာရှင်များ တက်ရောက်ကြပြီး သမိုင်းသုတေသန နှင့် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ဦးစီးဌာန ရန်ကုန်ဌာန ခွဲနှင့် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်(ရန်ကုန်)မှ ဝန်ထမ်း များက အွန်လိုင်းဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို



က ခေတ်ကာလအမျိုးမျိုးတွင် သမိုင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ဦးစီး ဌာန၏ ရည်မှန်းချက်တစ်ရပ်ဖြစ်သော တစ်ဆက် တစ်စပ်တည်းသော မြန်မာသမိုင်းဖြစ်လာစေရန် အစဉ်ကြိုးပမ်းနေသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ဌာနမှ ထုတ်ဝေခဲ့သော သမိုင်းစာအုပ်များကို လေ့လာပါက အများအားဖြင့် နိုင်ငံရေးသမိုင်းဖြစ်နေပြီး တစ်ဆက် တစ်စပ်တည်းနီးပါး အပိုင်းလိုက်ထုတ်ဝေပြီးခဲ့သည် ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး စသော အပိုင်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆန်းစစ်ကြည့်ရမည်

သမိုင်းဆိုသည်မှာ ပြီးဆုံးသည်မရှိဘဲ အသစ် တွေ့ရှိလာသော အချက်အလက်အထောက်အထား

များအရ အမြဲပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်နေရပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ရှည်လျားလှသော မြန်မာသမိုင်းကြောင်းတွင် ယခု “ကိုလိုနီခေတ်မြန်မာ့လူမှုစီးပွားဘဝ” ဆိုသည့် စာတမ်းဖတ်ပွဲခေါင်းစဉ်ဖြင့် တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်း သော မြန်မာသမိုင်းဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် ကွက်လပ်ဖြည့်ရန် အားထုတ်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာပြည်သူများသည် ကိုယ့်ထီးကိုယ့်နန်း ကိုယ့်ကြွနန်းနှင့် နေလာခဲ့ကြရာမှ တိုင်းတစ်ပါးသား အုပ်ချုပ်မှုရောက်သည့်အခါတွင် နိုင်ငံရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး အစရှိသည့် ပြောင်းလဲမှုကြီးမှာ လူမှုဘဝကို မည်မျှအတိုင်းအတာအထိ ရိုက်ခတ်ခဲ့ သည်ကို ဆန်းစစ်ကြည့်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ ဖတ်ကြားတင်သွင်းမည့် စာတမ်းများကို လေ့လာ ကြည့်ပါက သမိုင်းပညာရှင်ကြီးများ သတ်မှတ်ထား

သည့် ကိုလိုနီခေတ်ဘောင်အတွင်းမှ လူမှုစီးပွားရေး များအပေါ် အခြေခံပြီး ရေးသားထားသည်ကို တွေ့ရ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဖတ်ကြား

ဆက်လက်၍ စာတမ်းဖတ်ပွဲတွင် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာလှလှဝင်းက “အင်္ဂလိပ်လက်အောက် ကျရောက်ခဲ့သော မော်လမြိုင်ဒေသ၏ လူမှုစီးပွား အခြေအနေများကို လေ့လာခြင်း (၁၈၂၆-၁၈၈၆)” စာတမ်း၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မြတ် မာလာလွင်က “ကိုလိုနီခေတ် သထုံခရိုင်၏ စီးပွားရေး နှင့် လူမှုရေး(၁၈၅၂-၁၉၄၈)” စာတမ်း၊ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မာလာအောင်က “စကုမှန်ကင်း သစ်သားရုပ်စုံ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းမှ ဖော်ညွှန်းပြ သည့် ကိုလိုနီခေတ်လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေးပုံရိပ်များ” စာတမ်း၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မွန်သီရိစိုး က “ကိုလိုနီခေတ်ဦး ရခိုင်လူမှုစီးပွားစနစ်ပြောင်းလဲ လာပုံ” စာတမ်း၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာ ခင်သီတာက “မြန်မာ့ရုပ်ရှင်အစ ကိုလိုနီခေတ်က” စာတမ်း၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာသူဇာညွန့် က “ကိုလိုနီခေတ်ရခိုင်တိုင်းဒေသ ဆားချက်လုပ်ငန်း (၁၈၂၆-၁၉၁၄)” စာတမ်းတို့ကို ဖတ်ကြားကြပြီး စာတမ်းဖတ်ပွဲတက်ရောက်လာသူများက သိရှိ လိုသည်များကို ဖြည့်စွက်မေးမြန်းဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် သမိုင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသား စာကြည့်တိုက်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မြင့်က နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြား ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန(နတ်မောက်) အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်လှစ် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနများသည် လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် အသင့်တော်ဆုံးနေရာတစ်ခုဖြစ်

နတ်မောက် မတ် ၁၈

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက နတ်မောက်မြို့၌ တည်ဆောက်ပြီးစီးသည့် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန(Community Centre) အဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် အဆိုပါ အဆောက်အအုံသစ်ရှေ့၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းမြင့်၊ မြို့မိမြို့မ ဦးညွှန်ရှိန်နှင့် ဒေါ်ကြည်မြင့်တို့က လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန ဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ဒုတိယပိုင်း အစီအစဉ်ကို ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း နတ်မောက်မြို့နယ်၌ ပထမဆုံးဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည့် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနဖြစ်၍ များစွာ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိကြောင်း၊ လူကြီး၊ လူငယ်များနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ (လူမျိုး၊ ဘာသာမရွေး) အသိပညာဗဟုသုတတိုးပွားစေရန် စာကြည့်တိုက်များ ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး အများပြည်သူ သတင်းအချက်အလက် ရရှိနိုင်ရန်နှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ စာကြည့်တိုက်များကို ပြည်သူများ အသိပညာရှာဖွေရာနေရာ၊ သတင်းအချက်အလက် ရှာဖွေရာနေရာ၊ တိုင်းကျိုး



ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း နတ်မောက်မြို့ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်တွင် လေ့လာကြည့်ရှုစဉ်။

ပြည်ကျိုး၊ ရပ်ကျိုးရွာကျိုးများ ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ရာနေရာ၊ ပြည်သူများ အပန်းဖြေရာနေရာဖြစ်အောင် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနများအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း။

ယနေ့ နတ်မောက်မြို့၌ အောင်မြင်စွာဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သော လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန အဆောက်အအုံကို နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေကျပ် ၄၁၄ သန်းကျော်ဖြင့် တည်ဆောက်ပေးခဲ့ပြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ တန်ဖိုးရှိပစ္စည်းများ

ဖြည့်ဆည်းလှူဒါန်းပေးခဲ့သည့်အတွက် ယခုကဲ့သို့ ခမ်းနားထည်ဝါစွာ တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနများသည် လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် အသင့်တော်ဆုံးနေရာတစ်ခုဖြစ်ပြီး လူငယ် Network ကျယ်ပြန့်လာသည်နှင့်အမျှ စုစည်းညီညွတ်မှုနှင့် စုပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအားကောင်းကာ အနာဂတ်တွင် တိုင်းပြည်၏ အားကိုးအားထားပြုရသော လူငယ်ခေါင်းဆောင်များကို မွေးထုတ်ပေးနိုင်သည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်လာမည်ဟု မိမိအနေဖြင့် ယုံကြည်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် ကောင်းမွန်သည့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးလုပ်ငန်းများကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ပြည်သူများအကြား ပေါင်းကူးတံတားတစ်ခုဖြစ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့ဒေသ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို မျှော်မှန်း၍ လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနကို ပြည်သူများအနေဖြင့် အကျိုးရှိရှိ အသုံးပြုကြရန်နှင့် ရေရှည်တည်တံ့ရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းမြင့်က အမှာစကားပြောကြားပြီး နတ်မောက်မြို့မှ မြို့မိမြို့မ ဦးညွှန်ရှိန်က ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားက ထုတ်လွှင့်ပေးလျက်ရှိသည့် အစီအစဉ်များကို ပြည်သူများ ဖမ်းယူကြည့်ရှုနိုင်ရန်အတွက် MRTV DVB-T2 Set Top Box အလုံးရေ ၁၀၀၀ ကို ပေးအပ်

လှူဒါန်းရာ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီးက လက်ခံရယူသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန အဆောက်အအုံအတွင်း ပြသထားရှိသော ဘက်စုံသုံးခန်းမ၊ အနုပညာခန်း၊ ပြတိုက်ငယ်၊ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်၊ ကလေးစာဖတ်ခန်း၊ အားကစားခန်းမ၊ ကွန်ပျူတာသင်တန်းခန်းမ၊ အစည်းအဝေးခန်းမနှင့် ကလေးကစားခန်းတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ကလေးစာဖတ်ခန်းအတွင်း ဝင်ရောက်လေ့လာဖတ်ရှုနေသည့် ကလေးငယ်များအား အမှတ်တရအရုပ်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။

ယခုဖွင့်လှစ်သည့် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန အဆောက်အအုံသည် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေဖြင့် တည်ဆောက်ခြင်းဖြစ်ကာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း နတ်မောက်မြို့တွင် ပထမဆုံးဖွင့်လှစ်သည့် အဆောက်အအုံဖြစ်ပြီး ပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာ၊ အားကစား၊ အနုပညာ၊ စာပေစကားပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲများနှင့် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်ရှိ စာအုပ်စာစောင်များကို အခမဲ့ ဝင်ရောက်လေ့လာအသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် နတ်မောက်မြို့ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်ကို သွားရောက်လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ပြီး နတ်မောက်မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ တက်ရောက်ကုသမှုခံယူနေကြသည့် လူနာများအား အစားအသောက်နှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ယင်းနောက် မင်းဘူးမြို့ရှိ မန်းရွှေစက်တော်ဘုရားသို့ သွားရောက်ဖူးမြော်၍ အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ထို့နောက် မင်းဘူးခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံးနှင့် မင်းဘူးမြို့ရှိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံတို့သို့ ရောက်ရှိပြီး ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ လုပ်ငန်းများကို အသွင်သဏ္ဍာန်ရော အနှစ်သာရပါ ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်နေချိန်ဖြစ်၍ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် စိတ်ကောင်း၊ စေတနာကောင်းများဖြင့် လုပ်ငန်းများ တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားကာ ဝန်ထမ်းများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင့်လွင်နှင့် တွေ့ဆုံ၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများအပေါ် ပြန်ကြားရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့်အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ သတင်းစဉ်



ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ကလေးစာဖတ်ခန်းတွင် လေ့လာဖတ်ရှုနေသည့် ကလေးငယ်များအား အမှတ်တရအရုပ်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။

သတင်းအမှား၊ အမှန် ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်ရေး အသိပညာပေးဟောပြော

စစ်ကိုင်း မတ် ၁၈

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ သတင်းအမှား၊ သတင်းအမှန် ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်ရေးနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေး တက္ကသိုလ်(စစ်ကိုင်း) ဘွဲ့နှင့်သဘင်ခန်းမ၌ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဒီဂရီကောလိပ် (စစ်ကိုင်း) ဘွဲ့နှင့်သဘင်

ခန်းမ၌ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် လည်းကောင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲသို့ စစ်ကိုင်းခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးက သတင်းမီဒီယာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းခဲ့မှု၊ လူမှုမီဒီယာများ၏ ကောင်းကျိုး၊ ဆိုးကျိုးများ၊ အပြုသဘောဆောင်သည့် မီဒီယာများ အကြောင်းကို အသေးစိတ်ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ တက်ရောက်လာကြသည့် ဆရာ ဆရာမ၊ ဝန်ထမ်းများ

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် သတင်းများကို အမှား၊ အမှန် ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်စေရန်၊ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများပေါ်တွင် ဖော်ပြလျက်ရှိသော သတင်းများကို နည်းပညာများအသုံးပြု၍ အမှား၊ အမှန် ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်မှုများအပြင် စာပေဖတ်ရှုလေ့လာအားကောင်းမွန်ခြင်းဖြင့် အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်လာစေသည့် အကျိုးရလဒ်များ၊ မိမိတို့ ရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် အဆင့်မြင့်ပညာများကို ပြီးမြောက်အောင် ကြိုးပမ်းသင်ကြားသွားရမည့် အကြောင်းများကို ထည့်သွင်းဆွေးနွေးဟောပြောသည်။ ဆက်လက်ပြီး စစ်ကိုင်းခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့



မှူးရုံး ဒုရဲမှူး၊ အောင်ကျော်စိုးက မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ၊ ထိန်းချုပ်ဆေးဝါးများအကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးများ၊ ပြစ်မှု၊ ပြစ်ဒဏ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီး

ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို အသိပညာပေး ဆွေးနွေးဟောပြောခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် ဆရာ ဆရာမ၊ ဝန်ထမ်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သီးနှံကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးဖို့ စိုက်ပျိုးပညာဖြန့်ဝေစို့ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၏ (၄) ကြိမ်မြောက် စာတမ်းဖတ်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၏ (၄)ကြိမ်မြောက် စာတမ်းဖတ်ပွဲ ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးမှုဖြစ်စေရေး

အဆိုပါ စာတမ်းဖတ်ပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ထွဋ်ဦးက လယ်ယာစီးပွားလုပ်ငန်း ပိုမိုကောင်းမွန်လာအောင် တီထွင်ကြံဆ လုပ်ဆောင်လိုစိတ်သည် လုပ်ငန်းအောင်မြင်ရေးအတွက် အဓိက စွမ်းအားတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ သုတေသနများဖော်ထုတ်ခြင်း၊ တွေ့ရှိချက်များ မျှဝေပေးခြင်းနှင့် အကြံပြုဆွေးနွေးခြင်းအပြင် သုတေသနရလဒ်များကို အသုံးပြုမည့် သူများလက်ဝယ်ရောက်ရှိစေရေးကိုလည်း ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊ နည်းပညာပြန့်ပွားရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသူများ အနေဖြင့်လည်း တောင်သူများ၏ လိုအပ်ချက် တုံ့ပြန်မှုနှင့် လက်တွေ့ မြေပြင်အခြေအနေမှန်များကို သိရှိအောင် ကြိုးပမ်းကြစေလိုကြောင်း၊ ဒစ်ဂျစ်တယ် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာကို အကျိုးရှိထိရောက်စွာ အသုံး ပြုရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သုတေသနဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးမှု ဖြစ်စေရေးအတွက် ဆက်စပ်ဌာနများ၊ ပုဂ္ဂလိကများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာရဲတင့်ထွန်းက စာတမ်းဖတ်ပွဲကျင်းပရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်နှင့်

ဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် စာတမ်းဖတ်ပွဲအကဲဖြတ် အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းများကို တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ဖတ်ကြားတင်ပြပြီး စာတမ်းဖတ်ပွဲကို ဆက်လက် ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်နှင့် ဦးစီးဌာနများ၊ တက္ကသိုလ်များမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ နေပြည်တော် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနရုံးချုပ်ရှိ လူငယ် စွန့်ပညာရှင်များ၊ စာတမ်းရှင်များ တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်များမှ လူငယ်စွန့်ပညာရှင်များနှင့် စာတမ်းရှင်များက အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

ရည်ရွယ်ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်

စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန လူငယ်စွန့်ပညာရှင်များအဖွဲ့က ကြီးကြပ် ၍ သီးနှံကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးဖို့ စိုက်ပျိုးပညာဖြန့်ဝေစို့ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပသည့် စာတမ်းဖတ်ပွဲကို စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနရှိ လူငယ်ပညာရှင်များကို စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ သုတေသနလုပ်ငန်းများ၊ နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေး လုပ်ငန်းများ၏ အတွေ့အကြုံများကို ဝန်ထမ်းတစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး မျှဝေလက်ဆင့်ကမ်းနိုင်ကြစေရန်၊ တိုးတက်နေသော နည်းပညာ များအပေါ် မျက်ခြည်မပြတ်စေရန်၊ တောင်သူများထံ သုတေသနရလဒ် များ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖြန့်ဝေပေးနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ စာတမ်းဖတ်ပွဲကို မတ် ၁၇ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ သုံးရက်ကြာ

ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ရွက်ဖျန်းမြေဩဇာအမျိုးမျိုးတို့၏ ဝါသီးနှံကြီးထွား ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် အထွက်နှုန်းအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုများ စမ်းသပ်ခြင်း၊ စိုက်ပျိုးချိန်ပြောင်းလဲခြင်းအပေါ်မူတည်၍ စပါးအထွက်နှုန်းကို လေ့လာ ခြင်း၊ ပန်းမန်ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် Gamma ရောင်ခြည်အသုံးပြု ၍ မျိုးသစ်များရရှိရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ငါးအမိုင်နိုအက်ဆစ်အမျိုးမျိုး နှင့် နှုန်းထားအမျိုးမျိုးတို့၏ ဖရုံအပင်အထွက်နှုန်းအပေါ် အကျိုး သက်ရောက်မှုများအားလေ့လာခြင်း၊ ကော်ဖီပင်တွင် ယူရီးယားမြေဩဇာ ပမာဏ အမျိုးမျိုးသုံးစွဲခြင်းဖြင့် အပင်ကြီးထွားမှုကို စမ်းသပ်ခြင်း၊ ရော်ဘာ ပျိုးခင်း ပျိုးအိတ်အတွင်း ထည့်သွင်းသော မြေတွင် သဘာဝမြေဆွေးနှုန်း အမျိုးမျိုး ထည့်သွင်းခြင်းအားဖြင့် ပျိုးပင်ကြီးထွားမှုနှင့် မြေအာဟာရ ဓာတ်အပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုကို လေ့လာခြင်း၊ ပေါဆန်းရင်စပါးမျိုး များ၏ ရုပ်သွင်ပြင်လက္ခဏာများနှင့် အထွက်နှုန်း နှိုင်းယှဉ်လေ့လာခြင်း၊ မိုးစပါး-အာလူးသီးနှံပုံစံစိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် အကျိုးအမြတ်ရရှိမှုအား လေ့လာဆန်းစစ်ခြင်း၊ ကော်ဖီမျိုးများ၏ ရုပ်လက္ခဏာဖော်ပြနိုင်စွမ်းများ အပေါ် အခြေခံ၍ မြန်မာနိုင်ငံရှိအာရေးဗီးကား ကော်ဖီ ၂၉ မျိုးအား မျိုးအုပ်စုများခွဲခြားခြင်း၊ ဆီအုန်းစပ်မျိုး (Delix Yamgambi) သားဆက် မှ ဒေသ ရေမြေ ရာသီဥတုနှင့် သင့်တော်သောမျိုးများအား ရွေးချယ်ခြင်း စသည့် စာတမ်းများကို စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနရှိ ရုံးချုပ်ဌာနခွဲများမှ စာတမ်းရှင် ၂၁ ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်များမှ စာတမ်းရှင် ၄၁ ဦး စုစုပေါင်း စာတမ်းရှင် ၆၂ ဦးက ဖတ်ကြားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် ကုန်ကြမ်းများကို အသင့်ဖြည့်တင်းထားရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

ဆေးဝါးများ၊ ဆေးဝတ်၊ ဆေးပတ်တီးများနှင့် ဆေးရုံသုံးပရိဘောဂပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်မည့် လျာထားချက်၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အမှာစာ ပေးပို့ဝယ်ယူမည့် အစီအစဉ်တို့နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စက်မှု ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးလျက်ရှိ

အစည်းအဝေးတွင် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်းက စက်မှုဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဆေးဝါးများ၊ ဆေးရုံသုံး ပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဝတ်၊ ပတ်တီးများကို ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာနတို့သို့ နှစ်စဉ် အဓိက ထုတ်လုပ်ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ပိုလျှံသော ဆေးဝါးများကို အရောင်းကိုယ်စားလှယ်များနှင့် BPI ဆေးဝါးအရောင်းဆိုင်များမှတစ်ဆင့် ပြည်သူများသို့ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးလျက်ရှိပြီး ပြည်သူလူထု၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ကူညီပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိ ကြောင်း၊ ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး အတွက် ကုန်ကြမ်းများကို အသင့်ဖြည့်တင်းထားရှိပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ မှာယူထား သော ပစ္စည်းများကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များ ရုံးစိုက်ရာမြို့ကြီးများသို့ ပို့ဆောင်ပေး လျက်ရှိကြောင်း၊ ဆေးရုံသုံး ပရိဘောဂပစ္စည်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ မှာယူလိုသည့်



ပုံစံ၊ အရွယ်အစားများအတိုင်း ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ပါ ကြောင်း။

ဆေးဝါးများနှင့်ပတ်သက်၍ လက်ဝယ်ရှိ ကုန်ကြမ်းဖြင့် ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်မည့် အခြေအနေ၊ မှာယူပြီး ကုန်ကြမ်းများဖြင့် ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်မည့် အခြေအနေနှင့် အမှာစာပေါ် မူတည်၍ ထပ်မံဝယ်ယူ မည့် ကုန်ကြမ်းများဖြင့် ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်မည့် အခြေ အနေများကို ကြိုတင်ဖြန့်ဝေထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မြေဆီပိတ်ဆေးဆိုင်လျှင်လည်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာန၏ နှစ်စဉ်လိုအပ်ချက်အား ပြည့်မီစေရေးအတွက် ကြိုးစားထုတ်လုပ်ပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် တိုးမြှင့် ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရေးအတွက်လည်း ပြည်ပမှ စက်ပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် စီစဉ်ထားပြီးဖြစ်၍ ဝန်ကြီး

ဌာနများ၊ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများနှင့် လူမှုရေး အသင်းအဖွဲ့များ၏ လိုအပ်ချက်များကိုပါ ဖြည့်ဆည်း ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး Myancopharm ကိုလည်း ဆေးဝါး စက်ရုံခွဲ (ရွာသာကြီး) တွင် စတင်ထုတ်လုပ်နေပြီဖြစ်ရာ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီလမှစတင်၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ထံ ရောင်းချပေးနိုင်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ထပ်မံလိုအပ်သည့် ဆေးဝါးနှင့် ဆေးရုံ သုံးပစ္စည်းများရှိပါက ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအေးထွန်းက ပြည်သူအများ ယုံကြည်စိတ်ချစွာ သုံးစွဲနေသော အစဉ်အလာကောင်း

သည့် BPI ထုတ် ဆေးဝါးများကို နှစ်စဉ်ဝယ်ယူလျက် ရှိပါကြောင်း၊ ယခင်နှစ်တွင် အချို့ဆေးရုံများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးစင်တာများ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ရာ၌ အခြေခံ ဆေးဝါးများနှင့် ပတ်သက်သည့် ဝယ်ယူမှုရခိုင်မှုနှင့် လျော့နည်းခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်သူအများ ဖြစ်ပွားမှုများ သော ရောဂါများ(ဥပမာ - ဆီးချို၊ သွေးတိုး၊ နှလုံး) အတွက် ကုသနိုင်သောဆေးဝါးများကို ပိုမိုထုတ်လုပ် သင့်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် အဏုပဋိဇီဝဆေးများကို ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် သုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ယင်းနောက် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကိုလွင်က ဆေးဝါးအမယ်သစ်များ ထုတ်လုပ်နိုင် ရေးအတွက် သုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ပြည်သူလူထုအတွက် လိုအပ်သော အခြေခံဆေးဝါးများ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် စီမံဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့် ပတ်သက်သည့် ဆက်သွယ်ဆေးဝါးများ ထုတ်လုပ် နေမှု အခြေအနေတို့ကို လည်းကောင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ဌာနအလိုက် ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြ သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ် အမှာစကား ပြောကြားပြီး ခင်းကျင်းပြသထားရှိ သည့် ဆေးဝတ်၊ ပတ်တီး၊ ဆေးရုံသုံးပရိဘောဂပစ္စည်း အမျိုးမျိုးတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

CMP စက်ရုံများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်တားဆီးမှုများ စနစ်တကျ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် မတ် ၁၈

အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံစက်မှုဇုန်ရှိ CMP စက်ရုံများဖြစ်သော Honey Garnment (အထည်ချုပ်စက်ရုံ)၊ EMC (အိတ်ချုပ် စက်ရုံ)နှင့် Myanmar DYC (ဖိနပ်စက်ရုံ) တို့သို့ သွားရောက်ပြီး လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများဆိုင်ရာ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရမည့် ညွှန်ကြားချက်များ လိုက်နာဆောင်ရွက်မှု၊ လုပ်ငန်းခွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာ ရေးဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များ လိုက်နာမှု အခြေအနေတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့အား စက်ရုံ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ စက်ရုံတာဝန်ခံက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်တားဆီးမှုများ စနစ်တကျဆောင်ရွက်ထားမှု၊ ကျန်းမာရေး ကော်မတီဖွဲ့စည်းထားပြီး လုပ်ငန်းခွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာ ရေးအတွက် လိုက်နာဆောင်ရွက်မှု၊ စက်ရုံ အတွင်းရှိ အလုပ်သမားရေးရာ လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ (WCC)၊ အလုပ် သမားအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

တင်ပြချက်များအပေါ် ဒုတိယဝန်ကြီး က လုပ်ငန်းခွင်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အတွက် အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမား

လုပ်ငန်းခွင်ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများ ပြုစုပျိုးထောင်နိုင်သည်နှင့်အမျှ ထုတ်ကုန် များကို အရည်အသွေးမီ၊ အချိန်မီ ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စက်ရုံ အတွင်းရှိ သတ်မှတ်အဆင့်မီသူများကို ကျွမ်းကျင်မှု အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များ ရယူနိုင်ရေးအားပေးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ အလုပ်သမားရေးရာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ အမိန့်ညွှန်ကြားချက်များကို ကောင်းစွာ သိရှိလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် စက်ရုံ၊ အလုပ် ရုံများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် ၂၀၂၂



ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်မှ မတ် ၁၀ ရက် အထိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ ၉၂ ရုံ၊ အလုပ်ဌာန ၄၄ ခု

ကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်မည့်သူများအတွက် နည်းပညာတက္ကသိုလ်များသို့ ဝင်ခွင့်ခေါ်ယူရေးကြေညာချက်

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာန သည် နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးနှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ လူမှု၊ စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မူဝါဒများချမှတ်ပြီး သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဆိုင်ရာ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များကို မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

ထို့အပြင် လူငယ်လူရွယ်များ၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်ရရှိစေရန်အတွက် နိုင်ငံအကျိုးပြု အရည်အချင်းပြည့်ဝသော အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်များ လေ့ကျင့်မွေးထုတ်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်မည့်သူများအတွက် နည်းပညာတက္ကသိုလ်များသို့ ဝင်ခွင့်ခေါ်ယူရာတွင် အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ (၄) ဘာသာ စုစုပေါင်းရမှတ် (အများ/ အနည်း) ပေါ်မူတည်၍ ရွေးချယ်တက်ရောက်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူများ ကြိုတင်သိရှိနိုင်ရေးအတွက် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန

နိုင်ငံတကာလေကြောင်းခရီးစဉ်များ မြန်မာနှစ်ဆန်း တစ်ရက်မှစ၍ ပုံမှန်ပြန်လည်ပြေးဆွဲခွင့်ပြု

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဗဟိုကော်မတီ အသိပေးကြေညာချက် ၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၂ ရက် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၈ ရက်

၁။ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါ (Coronavirus Disease 2019- COVID-19) မြန်မာနိုင်ငံတွင်း ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်းနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ခြင်းများကို ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၁၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)ပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံး၍ လတ်တလော အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါ၊ ကူးစက်မြန်ရောဂါ သို့မဟုတ် တိုင်ကြားရမည့် ကူးစက်ရောဂါအဖြစ် ၂၈-၂-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါအမိန့်အမှတ်၊ ၁၉/၂၀၂၀ ဖြင့် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ အဆိုပါကြေညာချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက် ဖြစ်ပွားမှုအား ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတကာလေကြောင်း ခရီးစဉ်များ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်ဆင်းသက်ခြင်းကို ယာယီကန့်သတ်သည့် Temporary Measures to Prevent

Importation of COVID-19 to Myanmar through Air Travel ဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့က ၂၉-၃-၂၀၂၀ ရက်နေ့မှစတင်၍ ကြေညာခဲ့ပြီး ၃၁-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့အထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ခဲ့ပါသည်။

၃။ ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ တွေ့ရှိမှု၊ ပိုးတွေ့နှုန်းနှင့် သေဆုံးမှုနှုန်းတို့ သိသာစွာကျဆင်းလာပါသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံတကာခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်မည့် နိုင်ငံခြားသားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံသားများ နိုင်ငံတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ရာတွင် လွယ်ကူချောမွေ့စေရေးအတွက် နိုင်ငံတကာလေကြောင်းခရီးစဉ်များ ယာယီကန့်သတ်သည့် အစီအစဉ်အား ၁၆-၄-၂၀၂၂ ရက်၊ ၂၃-၅-၂၀၂၂ နာရီအချိန်အထိ သတ်မှတ်ပါကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတကာလေကြောင်းခရီးစဉ်များအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပြည်ဝင်ခွင့်လိုအပ်ချက်များနှင့် အညီ ၁၇-၄-၂၀၂၂ ရက်(မြန်မာနှစ်ဆန်းတစ်ရက်)၊ ၀၀:၀၀ နာရီအချိန်မှစတင်၍ သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များအတိုင်း ပုံမှန်ပြန်လည်ပြေးဆွဲ ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(မြစ်ကြီးနား)၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်(မြစ်ကြီးနား)နှင့် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း(မြစ်ကြီးနား)တို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိန်းကျော်သည် မတ် ၁၇ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(မြစ်ကြီးနား)၊ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း(မြစ်ကြီးနား)နှင့် နည်းပညာတက္ကသိုလ် (မြစ်ကြီးနား)တို့ကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မတ် ၁၇ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် (မြစ်ကြီးနား) နှင့် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း (မြစ်ကြီးနား)သို့ ရောက်ရှိပြီး ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်၊ ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ဌာနမှူးများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံကာ အရည်အသွေးပြည့်ဝသော သင်ကြားသင်ယူမှုများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ICT နည်းပညာသည် စဉ်ဆက်

မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက်ရှိသဖြင့် နည်းပညာကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် သင်ယူခွင့်ရရှိရေး၊ အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ကြရန်တို့ကို မှာကြားသည်။

မတ် ၁၈ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ကချင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခက်ထိန်နှင့် ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ် မြတ်သက်ဦး၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(မြစ်ကြီးနား)၏ စီမံကိန်းလျာထား မြေနေရာကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ခရီးစဉ်အတွင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(မြစ်ကြီးနား)၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ် (မြစ်ကြီးနား)နှင့် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း(မြစ်ကြီးနား)တို့ရှိ စာသင်ခန်း



များ၊ ကွန်ပျူတာခန်း၊ စက်ပစ္စည်းများ၊ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ၊ စာကြည့်တိုက်များနှင့် အလုပ်ရုံများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၃၁)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် စခန်းဝင်လေ့ကျင့်လျက်ရှိသည့် အားကစားအဖွဲ့များကို ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံသည် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမျိုးလှိုင်နှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် (၃၁)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန်အတွက် တရုတ်နိုင်ငံ၌

(Joint Training) ပူးတွဲသွားရောက်လေ့ကျင့်ခဲ့သည့် (ဘော်လီဘော၊ လက်ဝှေ့၊ အလေးမနှင့် ဂူရှူး) အားကစားအဖွဲ့များနှင့် နေပြည်တော်တွင် စခန်းဝင်လေ့ကျင့်လျက်ရှိသည့် (ဂျူဒို၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ တိုက်ကွမ်ဒို၊ မြားပစ်၊ ဗိုလီနစ်)အားကစားအဖွဲ့များ၏ သရုပ်ပြလေ့ကျင့်နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ (A)၌ ဂျူဒို လက်ရွေးစင်အားကစားသမားများ ဝိတ်တန်းအလိုက် သရုပ်ပြယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုများကိုလည်းကောင်း၊ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ (B)၌ ဘော်လီဘောအားကစား သမားများ လေ့ကျင့်မှုကိုလည်းကောင်း၊ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ (C)၌ လေ့ကျင့်နေသော ပိုက်ကျော်ခြင်း အားကစားသမားများကိုလည်းကောင်း၊ လက်ဝှေ့ လေ့ကျင့်ရေးရုံတွင် လေ့ကျင့်လျက်ရှိသည့် လက်ဝှေ့ အားကစားသမားများကိုလည်းကောင်း၊ တိုက်ကွမ်ဒို လေ့ကျင့်ရေးရုံတွင် လေ့ကျင့်လျက်ရှိသည့် တိုက်ကွမ်ဒိုအားကစားသမားများကိုလည်းကောင်း၊ မြားပစ် အားကစားကွင်းတွင် လေ့ကျင့်လျက်ရှိသည့် မြားပစ် အားကစားသမားများ၏ လေ့ကျင့်ပစ်ခတ်ကစားနေမှုများကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ကျန်းမာ မှုရည်မှန်းချက်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံကိုနိုင်ရမည်ဆိုသည့် မလျှော့သော ဇွဲ၊ စိတ်ဓာတ်၊ တစ်ဦးကောင်း တစ်ယောက်ကောင်း စိတ် မမွေးဘဲ အသင်း/အဖွဲ့အစည်း စိတ်ဓာတ်တို့ဖြင့် ကြိုးစားလေ့ကျင့်ကြရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ တရုတ်

နိုင်ငံတွင် ပူးတွဲသွားရောက်လေ့ကျင့်စဉ် ရရှိခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံများ၊ နည်းစနစ်ပိုင်းများအတိုင်း ဆက်လက်လေ့ကျင့် ဆောင်ရွက်သွားကြရန်၊ ပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ရာတွင် ပြိုင်ဘက်၏ အားနည်းချက်၊ အားသာချက်ကို အသုံးပြုပြီး ဖြတ်ထိုးဉာဏ်ဖြင့် ချက် ကောင်းထိအောင် ကိုယ်စွမ်းဉာဏ်စွမ်းနှင့် အားကစား သမားကောင်းစိတ်ဓာတ်ထားပြီး မျှမျှတတ ကြိုးစား ယှဉ်ပြိုင်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် နေပြည်တော်အားကစားလေ့ကျင့်ရေးစခန်းရှိ Social Zone တွင် လေ့ကျင့်လျက်ရှိသည့် ဗိုလီနစ် အားကစားသမားများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ မိမိပြိုင်ဘက်အား “အထင်လည်း မသေးသင့်သလို အထင်လည်းမကြီး သင့်ကြောင်း” ပြိုင်ပွဲနောက်ဆုံးချိန်အထိ အနိုင် ရအောင် အကောင်းဆုံး ကြိုးစားယှဉ်ပြိုင်ကြရန်၊ မိသားစုစိတ်ဓာတ်ထားရှိ၍ အချင်းချင်းရိုင်းပင်း ကူညီဖေးမနေထိုင်သွားကြရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



အစွမ်းနိုင်ငံ၌ လေဆာစနစ်သုံး လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေးစနစ် တည်ဆောက်ရန် ဘတ်ဂျက်အတည်ပြု

ဂျေရဆလင် မတ် ၁၈
အစွမ်းနိုင်ငံအား ခိုးကျည်များနှင့် ဒရုန်းယာဉ်များဖြင့် တိုက်ခိုက်ခြင်းမှ ကာကွယ်ရန်အတွက် လေဆာစနစ်သုံး လေကြောင်းရန် ကာကွယ်ရေးစနစ် တည်ဆောက်ရန် ဘတ်ဂျက်ကို အတည်ပြုလိုက်ကြောင်း အစွမ်းကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီး ဘန်နီဂန့်စ်က ယမန်နေ့တွင် ပြောကြားသည်။

ယင်းဘတ်ဂျက် ခွင့်ပြုငွေသည် အစွမ်းရှာကယ် သန်းပေါင်းများစွာ တန်ဖိုးရှိကြောင်း ၎င်းကပြောကြား

သည်။ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လုံခြုံရေးကို အဆင့်မြှင့်တင်ရန်အတွက် ထူးခြားသောခြေလှမ်း တစ်ရပ်ကို စတင်နိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် အစွမ်းနိုင်ငံအား ဂါဇာဒေသ၊ လက်ဘနွန်နှင့် ဆီးရီးယားနိုင်ငံများမှ နေနှင့်ယှက်မှုများ ရှိသဖြင့် ယခုကဲ့သို့ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကပြောကြားသည်။

ယခု တည်ဆောက်မည့် လေကြောင်းရန် ကာကွယ်ရေးစနစ်အား အစွမ်းနိုင်ငံပိုင် ကာကွယ်ရေးပစ္စည်း ထုတ်လုပ်သည့် ရာဖယ်လ်လက်နက်စနစ် တပ်ဆင်ရေး

ကုမ္ပဏီနှင့် အင်အားစုတစ်စုတန် ကုမ္ပဏီတို့ ပူးပေါင်းတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် စွမ်းအင် သုံး လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေးစနစ်ကို အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်သွားရန် ပြင်ဆင်ထားကြောင်း အစွမ်းဝန်ကြီးချုပ် နက်ဖီတာလီဘန်နက်က အစွမ်းအမျိုးသား ကာကွယ်ရေးအင်စတီကျု၏ နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးတွင် ဖေဖော်ဝါရီလက ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ လေဆာစနစ်သုံး လေကြောင်းရန် ကာကွယ်ရေးစနစ်အား နိုင်ငံတော်ပိုင်



တွင် စတင်တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး နောက်ပိုင်းတွင် တစ်နိုင်ငံလုံးသို့ လွှမ်းခြုံနိုင်သော လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေး စနစ်ကို တည်ဆောက်သွားမည်ဟု သိရသည်။ ကိုးကား- ဆင်ဟွာဘာသာပြန်-စိုးသူရ



တရုတ်ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဂါအိုဖန်း

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအလွန်ကာလဆိုင်ရာအစီအမံများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်မည်

ဗန်ကောက် မတ် ၁၈
ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးစည်းမျဉ်းများကို ဖြေလျှော့ရေးနှင့် ကပ်ရောဂါအလွန်ကာလဆိုင်ရာ အစီအမံများကို ယခုနှစ်အကုန်တွင် ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းအစိုးရက ပြောကြားသည်။

ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ လာရောက်သူ ခရီးသည်များသည် ဧပြီ ၁ ရက်မှစတင်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကင်းရှင်းကြောင်း ဆေးလက်မှတ်ကို ပြသရန်မလိုအပ်တော့ကြောင်း သိရသည်။ သို့သော် လာမည့်လတွင် နိုင်ငံအတွင်း ကျင်းပရန်ရှိသော နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်

နိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးစည်းမျဉ်းများကို ချမှတ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူမှုရေးအခမ်းအနားများ ကျင်းပခြင်းနှင့် ယမကာသောက်သုံးခြင်းများကို ပိတ်ပင်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းအစိုးရက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချီကောဘာသာပြန်-စိုးသူရ

တရုတ်နိုင်ငံမှကုမ္ပဏီများအား ကျိုးကြောင်းဆီလျော်မှုမရှိဘဲ ပိန်ပိသည့် အမေရိကန်၏လုပ်ရပ်အား ရပ်တန့်ရန် ပြောကြား

ပေကျင်း မတ် ၁၈
တရုတ်နိုင်ငံမှ ကုမ္ပဏီများအား ကျိုးကြောင်းဆီလျော်မှုမရှိဘဲ ပိန်ပိနေသည့် အမေရိကန်၏လုပ်ရပ်များအား ရပ်တန့်ရန်နှင့် တရုတ်ကုမ္ပဏီများ၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် လိုအပ်သလို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်ကုန်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဂါအိုဖန်းက ပြောကြားသည်။

ရုပ်သိမ်းခဲ့ပြီးနောက် တရုတ်နိုင်ငံ ပစ်ဖိတ်ကွန်ရက် ကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် ၎င်း၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းခွဲများအပေါ် အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခွင့်ကို အမေရိကန်ဆက်သွယ်ရေးကော်မရှင်က ရုပ်သိမ်းခဲ့ပြီးနောက် ဂါအိုဖန်းက အထက်ပါအတိုင်းပြောကြားလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

မကြာသေးမီ အချိန်ကလည်း

ချိုင်းနားယူနီကွန်းအမေရိကန်နှင့် ချိုင်းနားတယ်လီကွန်း အမေရိကန်တို့အား အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခွင့်ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံသည် အမျိုးသားလုံခြုံရေးကို အကြောင်းပြုပြီး တရုတ်ကုမ္ပဏီများအား ကျိုးကြောင်းဆီလျော်မှုမရှိဘဲ ပိန်ပိခဲ့သည်မှာ ထင်ရှားကြောင်း ဂါအိုဖန်းက ပြောကြားသည်။

အမေရိကန်၏ အထက်ပါ ဆောင်ရွက်ချက်များသည် ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ မျှတစွာယှဉ်ပြိုင်ဆောင်ရွက်ရေး စည်းမျဉ်းများကို ချိုးဖောက်ရာရောက်သောကြောင့် တရုတ်ကုမ္ပဏီများအပါအဝင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ ကုမ္ပဏီများအား မျှတစွာဆက်ဆံဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာဘာသာပြန်-စိုးသူရ

ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို ကပ်ရောဂါအဆင့်မှ နိုင်ငံ၏အချို့ဒေသများတွင်သာ ကူးစက်မှုများတွေ့ရှိရသည့် ရောဂါအဆင့်သို့ ဇူလိုင်လတွင် ပြောင်းလဲသတ်မှတ်သွားရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ၎င်းကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ နိုင်ငံသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ပုံမှန်အခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းအစိုးရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။



ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၇၈၁၂ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဟနွိုင်း မတ် ၁၈
ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတွင် ယမန်နေ့က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၇၈၁၂ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိရကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ယခုကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထပ်မံကူးစက်ခံရသူများအနက် ပြည်တွင်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၇၈၀၉ ဦး ရှိပြီး ပြည်ပမှပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူ သုံးဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့တော်ဟနွိုင်းသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှု ဗဟိုချက်နေရာဖြစ်လာပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ

၂၅၃၁၁ ဦး ရှိကာ အလယ်ပိုင်းဥအန်းပြည်နယ်တွင် ၁၀၅၁၁ ဦးနှင့် နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း လာကိုင်ပြည်နယ်တွင် ၉၅၇၄ ဦးရှိသည်။ နိုင်ငံအတွင်း လက်ရှိအချိန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၇၁၇၄၄၂၃ ဦးနှင့် အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၄၁၆၈၃ ဦးရှိကာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှပြန်လည် ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၃၆၈၅၉၈၈ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ နိုင်ငံအတွင်းကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၂၀၁ သန်းကျော်ကို ထိုးနှံပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာဘာသာပြန်-စိုးသူရ



ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၌ ဘီအေ-၂ အိုမီခရုန်ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ပြန့်ပွားလျက်ရှိ

ဘရပ်ဆဲလ် မတ် ၁၈
ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများ၌ ဘီအေ-၂ အမည်ရှိသော အိုမီခရုန်ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ် မျိုးစိတ်သစ်တစ်မျိုး ပြန့်ပွားလျက်ရှိကြောင်း ဥရောပဆေးဝါးအေဂျင်စီက ယမန်နေ့တွင် ပြောကြားသည်။

ပြောကြားလက်ရှိအချိန်တွင် ဥရောပနိုင်ငံအများစုသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးစည်းမျဉ်းများကို ဖြေလျှော့

လိုက်သဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုများပြားလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဥရောပဆေးဝါးအေဂျင်စီမှ အကြီးအကဲ မာကိုကယ်ဘယ်လာရီက ပြောကြားသည်။

ဥရောပသမဂ္ဂနိုင်ငံများတွင် လက်ရှိအသုံးပြုနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများသည် ဘီအေ-၂ အမည်ရှိသော အိုမီခရုန်ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ်အပါအဝင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို ထိထိရောက်ရောက် ကာကွယ်နိုင်ကြောင်း

တွေ့ရှိရသဖြင့် ကာကွယ်ဆေးမထိုးနှံရသေးသူများအား အမြန်ဆုံးကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူကြရန် တိုက်တွန်းကြောင်း ၎င်းကပြောကြားသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် ဥရောပသမဂ္ဂမှ သုံးစွဲခွင့်ပြုထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများမှာ Pfizer၊ Moderna၊ AstraZeneca၊ Janssen နှင့် Novavax တို့ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား ဆင်ဟွာဘာသာပြန်-စိုးသူရ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့မှ ကြေညာထားသည့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ထောက်ပံ့နေသူများ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့နယ်မြေများအတွင်း၌ စစ်သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သူများနှင့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို ကျူးလွန်သူများကို ပြစ်ဒဏ်အသီးသီးချမှတ်

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ လှိုင်သာယာ (အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်နှင့် ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်တို့နေ ကောင်းကောင်း(ခ) ကောင်းမြတ်(ခ) စောကောင်းမြတ်(ခ) ဖြိုးမောင်မောင်(ဘ)ဦးရဲမြင့်၊ ဖြိုးကျော်ဇင် (ခ)ကိုဖြိုး(ဘ) ဦးအောင်ကျော်စိုး၊ ရဲလင်းစိုး(ခ)ကိုလင်း(ဘ)ဦးလှအုန်း၊ ရဲနိုင်(ခ)ကိုရဲ(ဘ)ဦးသန်းဇော်ဦး၊ လင်းလင်းထက်(ခ) ထက်ကြီး(ဘ)ဦးကျော်ဆွေ၊ ပြည့်ဖြိုးသူ (ခ)လူကာ (ဘ)ဦးပြည့်စုံဝင်း၊ ဇော်မင်းထွန်း(ခ)ကိုဇော်(ဘ) ဦးချစ်စိန်နှင့် ဇော်ကိုကို (ဘ)ဦးတင်ဝင်းတို့သည် လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်ရှိ သောင်ကြီးနယ်မြေရဲစခန်းကို ဗုံးပစ်လောင်ချာဖြင့်ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ အများပြည်သူများသွားလာလျက်ရှိ သည့် နေရာများ၊ လုံခြုံရေးစခန်းများ၊ နိုင်ငံပိုင် အဆောက်အအုံများအား ဗုံးထောင်ဖောက်ခွဲခြင်းနှင့် လက်လုပ်မိုင်းများပြုလုပ်ခြင်းတို့ကြောင့် လည်းကောင်း။

ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်နေ နိုင်အောင် (ခ)snake(ဘ)ဦးဘိုဟန်၊ မင်းမြတ်အောင် (ခ)ဖြူဖွေး (ဘ)ဦးဆံထွန်းဝင်းနှင့် ညိမ်းမြတ်သူ(ခ) ကိုညိမ်း(ဘ) ဦးမြင့်သူတို့သည် ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ် (၉၄)ရပ်ကွက် အ(၁၆)လမ်းထိပ်နှင့် (၁၄)လမ်းရှိ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးတို့အား လက်လုပ်ချိန်ကိုမိုင်းဖြင့် ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ခြင်း၊ အမှတ်(၂၂)ရပ်ကွက်ရှိ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့ကို

သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ လက်နက်၊ ခဲယမ်းများသိုဝှက်သိမ်းဆည်းခြင်း၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့နယ်မြေအတွင်း၌ သင်တန်း တက်ရောက်ခြင်းနှင့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများ တွင် အားပေးကူညီခြင်း၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်(၂/၂၀၂၁)ဖြင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများအဖြစ် သတ်မှတ်ကြေညာထား သည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ခြင်းကြောင့် လည်းကောင်း စစ်အုပ်ချုပ်ရေး(Martial Law) စစ်ခုံ ရုံးဖွဲ့၍ စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက် မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၀ (က)နှင့် ၅၀(ဈ)တို့ အရ မတ် ၁၇ ရက်တွင် ၎င်းတို့အား “ထောင်ဒဏ် တစ်သက်” ပြစ်ဒဏ်အမိန့်ချမှတ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ်နေ ကောင်းကောင်း(ခ) ကောင်းမြတ်(ခ) စောကောင်းမြတ်(ခ)ဖြိုးမောင်မောင် (ဘ)ဦးရဲမြင့်၊ ရဲနိုင်(ခ)ကိုရဲ (ဘ)ဦးသန်းဇော်ဦးနှင့် ဖြိုးကျော်ဇင်(ခ) ကိုဖြိုး(ဘ)ဦးအောင်ကျော်စိုးတို့သည် အမှတ်(၁၀) ရပ်ကွက်နေ ရာအိမ်မှူးတစ်ဦးအား သေနတ်ဖြင့် ပိုင်းဝန်းလုပ်ကြံ သတ်ဖြတ်ခွဲခြင်းကြောင့် လည်း ကောင်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်နေ ဇော်လင်းထွန်း (ခ)ဇွဲကို(ခ)ဒီမွန်(ဘ) ဦးကျော်လွင်၊ မြင့်ဌေးကို၊ အောင်ကောင်းခန့်၊ မဆောင်းလေပြေ (ခ)ဇူးဇူး(ဘ)



အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၀(က)အမှုမှ တရားခံ ကောင်းမြတ်(ခ)ကောင်းကောင်း(ခ) စောကောင်းမြတ်(ခ)ဖြိုးမောင်မောင်၊ ဖြိုးကျော်ဇင် (ခ)ကိုဖြိုး၊ ရဲလင်းစိုး(ခ)ကိုလင်း၊ ရဲနိုင်(ခ)ကိုရဲ၊ လင်းလင်းထက်(ခ) ထက်ကြီး၊ ပြည့်ဖြိုးသူ(ခ)လူကာ၊ ဇော်မင်းထွန်း(ခ)ကိုဇော်နှင့် ဇော်ကိုကို (ခ)ဇော်ကို (ဝဲမှယာ)တို့၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ဦးဆန်းနိုင်ဦးတို့သည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများကို သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ် အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်းမှ အထက်တန်းပြဆရာမတစ်ဦးကို ပိုင်းဝန်းလုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခြင်းနှင့် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက် ရေးဗဟိုအဖွဲ့၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်(၂/၂၀၂၁) ဖြင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများအဖြစ် သတ်မှတ်ကြေညာ ထားသည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ခြင်း ကြောင့် လည်းကောင်း စစ်အုပ်ချုပ်ရေး(Martial Law)စစ်ခုံရုံးဖွဲ့၍ စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေပုဒ်မ ၃၀၂(၁) (ခ) အရ မတ် ၁၇ ရက်တွင် ၎င်းတို့အား “သေဒဏ်” အမိန့်ချမှတ်

လိုက်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရသူများအနက်မှ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်နေသူများအား ၎င်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ-၈၇၊ ၈၈ အရ ဖမ်းဝရမ်းထုတ်ဆင့်ရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စစ်အုပ်ချုပ်ရေးအမိန့်ထုတ်ပြန်ကြေညာထား သည့် မြို့နယ်များအတွင်း စစ်ခုံရုံးဖြင့် စစ်ဆေးမည့် ပြစ်မှုဆိုင်ရာ ၂၃ မျိုးကိုလည်း ပူးတွဲထုတ်ပြန်ထား ကြောင်းနှင့် အဆိုပါပြစ်မှုများကို ဖောက်ဖျက်ကျူး လွန်ပါက စစ်ခုံရုံးဖွဲ့၍ စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက် ကာ ထိထိရောက်ရောက် မြန်မြန်ဆန်ဆန် အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၀(ဈ)အမှုမှ တရားခံများ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ



နိုင်အောင်(ခ)Snake မင်းမြတ်အောင်(ခ)ဖြူဖွေး ညိမ်းမြတ်သူ(ခ) ကိုညိမ်း

■ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ
ဖြစ်စဉ်မှာ ယနေ့နံနက် ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ဂန့်ဂေါမြို့နယ် မြောက်ခင်ရန်းကျေးရွာအား ၎င်း ကျေးရွာ၏အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရှိကျေးရွာများဖြစ်သည့် ရွှေဘိုကျေးရွာ၊ သင်တောကျေးရွာ၊ စမ်းမြို့ကျေးရွာ တို့တွင် ခိုအောင်း၍အကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များ ပြုလုပ် လျက်ရှိသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမား အင်အား ၄၀၀ ခန့်က လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်၊ လက်လုပ်ဗုံးများ အသုံးပြုကာ ကျေးရွာနေပြည်သူ များအား ပိုင်းဝန်းပိတ်ဆို့ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် ကျေးရွာနေပြည်သူစစ်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံ ပြည်သူများ၏ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ သည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပြန်လည်ခုခံ ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၇ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် အကြမ်း ဖက်အဖွဲ့များ ပြန်လည်ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွား သည်။
အကြမ်းဖက်သမားများသည် ကျေးရွာနေ

ပြည်သူများအား အကြောင်းမဲ့ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ သည့်အပြင် ကျေးရွာနေပြည်သူများ၏ နေအိမ်များ အား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည့်အတွက် လူနေအိမ် ၈၆ လုံး၊ မီးလောင်ကျွမ်းပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး အပြစ်မဲ့ပြည်သူ အမျိုးသားတစ်ဦး၊ မီးလောင်သေဆုံးခဲ့ကာ အကြမ်း ဖက်သမားများက ကျေးရွာအား ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်နေ စဉ်အတွင်း ကျေးရွာမှ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့သည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူအချို့အား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွား ခဲ့သည်။
ထိုကဲ့သို့ အေးချမ်းစွာနေထိုင်လျက်ရှိသည့် ကျေးရွာနေအပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ နေအိမ်များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးကာ ပြည်သူအချို့ကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင် သွားခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်သမားများကို လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။
သတင်းစဉ်



ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၃၀၂(၁)(ခ)အမှုမှ တရားခံ ဆောင်းလေပြေ(ခ) ဇူးဇူးနှင့် ဇော်လင်းထွန်း (ခ) ကိုဇွဲ(ခ)ဒီမွန် (ဝဲမှယာ)တို့၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၀၂(၁)(ခ)အမှုမှ တရားခံ ကောင်းမြတ်(ခ) ကောင်းကောင်း(ခ)စောကောင်းမြတ်(ခ) ဖြိုးမောင်မောင်၊ ဖြိုးကျော်ဇင် (ခ)ကိုဖြိုးနှင့် ရဲနိုင်(ခ)ကိုရဲ (ဝဲမှယာ)တို့၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

အသိပေးကြေညာချက်

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ရွှေနှင့် ငွေကြေးဈေးကွက် တည်ငြိမ်မှုသည် များစွာအရေးပါသည့် အတွက် ပြည်တွင်းရွှေနှင့် ငွေကြေးဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်မှုရှိအောင် ထိန်းကျောင်းကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီသည် ရွှေနှင့်ငွေကြေး ဈေးကွက်စောင့်ကြည့် ထိန်းသိမ်း၊ ကြပ်မတ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။ လုပ်ငန်းကော်မတီ သည် ပြည်တွင်းငွေကြေးဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်မှုရှိအောင် ထိန်းကျောင်းကြပ်မတ်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန် တိုင်ကြားစာ စိစစ်ရေးအဖွဲ့အား ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ ငွေကြေးဈေးကွက်တည်ငြိမ်မှုကို ထိခိုက်စေနိုင်သော ဆောင်ရွက်မှုများဖြစ်သည့် နိုင်ငံခြားငွေကြေးများအား တရားမဝင် ကိုင်ဆောင်ခြင်း၊ ဥပဒေမဲ့အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ ဈေးကစားခြင်း ပြုလုပ်သူများ၊ အိမ်ခြံမြေနှင့် မော်တော်ယာဉ်ကဲ့သို့ အခြေပစ္စည်း များအား ရောင်းဝယ်ပြီး ပိုင်ဆိုင်မှုလွှဲပြောင်းရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်၏ ငွေပေးချေမှုကန့်သတ်ချက်များအတိုင်း လိုက်နာမှုမရှိ သူများ၊ ဘဏ်များတွင် အပ်နှံထားသည့် ငွေသားထုတ်ယူရာ၌ ရာခိုင်နှုန်းယူ၍ ငွေသားထုတ်ပေးခြင်း၊ ဘဏ်ပြင်ပတွင် ငွေသား လက်ဝယ်ထိန်းသိမ်းထားသူများက ဘဏ်အကောင့်တွင် အပ်နှံထား သည့် ကျပ်ငွေများကို ရာခိုင်နှုန်းယူ၍ ငွေသားဖြင့်လဲလှယ်ထုတ်ပေးခြင်း တွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများကို သိရှိပါက ရွှေနှင့်ငွေကြေးဈေးကွက် စောင့်ကြည့် ထိန်းသိမ်း၊ ကြပ်မတ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ တိုင်ကြားစာစိစစ်ရေးအဖွဲ့ တံလီဖုန်းနံပါတ် ၀၆၇-၃၄၀၉၄၆၃၊ လက်ကိုင်ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၄၃၀၀၆၈၃၃ နှင့် Email လိပ်စာ gmm.complaint@cbm.gov.mm သို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာ တိုင်ကြားနိုင်ပါ ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ရွှေနှင့် ငွေကြေးဈေးကွက်စောင့်ကြည့် ထိန်းသိမ်း၊ ကြပ်မတ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ

သာသနာတော်နှစ် ၂၅၆၅ - ၂၅၆၆ ခုနှစ် သက္ကရာဇ် ၁၃၈၃ - ၁၃၈၄ ခုနှစ် မဟာသင်္ကြန် အကျ အကြတ် အတက်- နှစ်ဆန်း(၁)ရက်နှင့် ဝါဆို - ဝါကပ် - လ - ရက်နှင့် နေ့များ

- ၁။ မဟာသင်္ကြန် အကျရက်
 - ဇေယတု - မြန်မာသက္ကရာဇ် - ၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်ခူးလဆန်း (၁၄)ရက်
 - ရခိုင်သက္ကရာဇ် - ၁၃၈၃ ခုနှစ် တာကူးလဆန်း (၁၄)ရက်
 - ခရစ်နှစ် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁၄) ရက် ကြာသပတေးနေ့၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် စံတော်ချိန် နံနက်စက် ၁၁-နာရီ ၅၉-မိနစ်၊ ၃၁-စက္ကန့် အချိန်တွင် မဟာသင်္ကြန်ကျပါသည်။
- ၂။ မဟာသင်္ကြန် အကြတ်ရက်
 - မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်ခူးလဆန်း (၁၅)ရက်
 - ရခိုင်သက္ကရာဇ် ၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တာကူးလဆန်း (၁၅)ရက်
 - ခရစ်နှစ် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁၅)ရက် သောကြာနေ့၊ မဟာသင်္ကြန်အကြတ်ရက်ဖြစ်ပါသည်။
- ၃။ မဟာသင်္ကြန် အတက်ရက်
 - မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်ခူးလပြည့်ကျော် (၁)ရက်
 - ရခိုင်သက္ကရာဇ် ၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တာကူးလပြည့်ကျော် (၁)ရက်
 - ခရစ်နှစ် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁၆) ရက် စနေနေ့၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် စံတော်ချိန် ညနေစက် ၄-နာရီ ၄-မိနစ်၊ ၁၃-စက္ကန့် အချိန်တွင် မဟာသင်္ကြန်တက်ပါသည်။
- ၄။ မြန်မာ - ရခိုင် - နှစ်ဆန်း ၁ ရက်
 - မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၄ ခုနှစ်၊ ဦးတန်ခူးလပြည့်ကျော် (၂)ရက်
 - ရခိုင်သက္ကရာဇ် ၁၃၈၄ ခုနှစ်၊ တာကူးလပြည့်ကျော် (၂)ရက်
 - ခရစ်နှစ် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁၇)ရက် တနင်္ဂနွေနေ့သည် မြန်မာ - ရခိုင် နှစ်ဆန်း (၁)ရက်နေ့ဖြစ်ပါသည်။
- ၅။ ရဟန်းတော်များအတွက် ဝါဆို - ဝါကပ် - လ - ရက်များ
 - ၁၃၈၄ ခုနှစ်တွင် အဓိမာသ၊ အဓိမာယ၊ ဝါဆိုဝါကပ်လထပ်ရက်ငင်ကိန်းမရှိသော သာမန်နှစ်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၄ ခုနှစ် ဝါဆိုလပြည့်ကျော် (၁)ရက်၊ ရခိုင်သက္ကရာဇ်-၁၃၈၄ ခုနှစ် ဝါဆိုလပြည့်ကျော်(၁)ရက်၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၁၃)ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တွင် ပထမပုဂံမိဂါကပ်ဆိုတော်မူကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။
 - ဒုတိယပုဂံမိဂါကို မြန်မာ-ရခိုင် ဝါခေါင်လပြည့်ကျော်(၁)ရက်၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၂၂ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ (၁၂)ရက်၊ သောကြာနေ့တွင် ကပ်ဆိုတော်မူကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဦးအောင်ချစ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁)	ဦးပည့်နွ ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးပြေငြိမ်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂)
--------------------------------	---------------------	--------------------------------

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ထိုင်း-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုတွင် ဘတ်/ကျပ် တိုက်ရိုက်အသုံးပြုပေးချေရေးဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

ထိုင်း-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုဆောင်ရွက်ရာတွင် ဘတ်/ကျပ် တိုက်ရိုက်အသုံးပြုပေးချေရေးဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းခြင်းအခမ်း အနားကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီက Virtual Zoom Meeting ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန် မြန်ဆန်စေရေးဗဟိုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန် စေရေးဗဟိုကော်မတီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပြည်တွင်းအခွန်များ ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် ဦးဆောင် ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ မြန်မာ နိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်မှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြဝတီနယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ကုန်သည်များ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ ကျိုင်းတုံ-တာချီလိတ်နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးကုန်သည်များ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ လုပ်ငန်းကော်မတီအဖွဲ့ဝင် များ၊ Designated Bank အဖြစ် ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုထားသည့် ဧရာဝတီ တောင်သူလယ်သမားများဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်နှင့် Kasikornbank Public Company Limited တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များနှင့် နိုင်ငံခြားဘဏ်ခွဲများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပို့ကုန်/သွင်းကုန်ဆိုင်ရာ ကုန်သည်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် အသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများမှန်ကန်

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေက ထိုင်း-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှု ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဘတ်/ကျပ် တိုက်ရိုက်အသုံးပြုပေးချေရေးဆိုင်ရာ ရည်ရွယ်ချက်၊ မူဝါဒ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ရရှိလာမည့် အကျိုးကျေးဇူး များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ



မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေး ဗဟိုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးညွန့်အောင်က အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးက ကုန်သွယ်မှု data များမှန်ကန်ရေး၊ Market Exchange Rate ရရှိရေး တို့ကို ဆွေးနွေးပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးက တာချီလိတ်ကုန်သည်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည့် သိလိုသည့်အချက် များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

အခက်အခဲများကျော်လွှားခဲ့

ယင်းနောက် ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန် မြန်ဆန်စေရေးဗဟိုကော်မတီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ရန်နောင်စိုးက ယခင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ယွမ်/ကျပ် Process တွင် အခက်အခဲများ ကျော်လွှားခဲ့မှုနှင့် ထိုင်းဘတ်တွင်ဖြေရှင်းနိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို ရှင်းလင်းသည်။

ယင်းနောက် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမင်းမင်း ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဧရာဝတီ တောင်သူလယ်သမားများဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်နှင့် Kasikornbank Public

Company Limited တို့မှ တာဝန်ရှိသူများကဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က MACCS system တွင် ငွေကြေးအမျိုးအစား ခွင့်ပြုဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများနှင့် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်မည့်ကိစ္စရပ် များကို ဆွေးနွေးသည်။

ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

ယင်းနောက် ကုန်သည်လုပ်ငန်းရှင်များက ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အစီအစဉ်များ၊ ငွေပေးချေမှုနည်းလမ်းများ၊ အဆိုပြုရမည့်ငွေလဲလှယ် နှုန်းများ၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးအတွက် ရယူရမည့် ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ အထောက်အထားများ၊ ဘဏ်စရိတ်နှုန်းထားများ၊ ငွေကြေးထောက်ပံ့ မှုအစီအစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေက ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားကာ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ခန့်ဖြူမြို့နယ်၌ ချေးငွေများ ပြန်လည်ပေးဆပ်ရေးနှင့် ချေးငွေသစ်များ ထုတ်ချေးပေးရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

ခန့်ဖြူ မတ် ၁၈

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ခန့်ဖြူမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ယခင်ချေးငွေ များ ပြန်လည်ပေးဆပ်ရေးနှင့် ချေးငွေသစ်များ ထုတ်ချေးပေးရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ အခမ်းအနား ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် အထွေထွေ မန်နေဂျာ ဦးအောင်ကျော်ဦးက ချေးငွေမူဝါဒဆိုင်ရာများ၊ တောင်သူများ ချေးငွေပြန်လည်ပေးဆပ်ရာတွင် အခက်အခဲမရှိစေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်မှဖြေလျှော့ပေးသည့် အခြေအနေများ၊ နှစ်စဉ်ချေးငွေ၊ ဖွံ့ဖြိုး ရေးချေးငွေထုတ်ချေးခြင်း လုပ်ငန်းများ၊ ချေးငွေသစ်ထုတ်ချေးနိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာသည့် ကျေးရွာ ၆၁ အုပ်စုမှ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ချေးငွေစိစစ်ရေးအတွင်းရေးမှူးများ စုစုပေါင်း ၁၀၁ ဦးတို့က စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများ ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင်ရေး



တောင်သူများအနေဖြင့် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော အခက်အခဲများ စသည် ဖြင့် မေးမြန်းဆွေးနွေးရာ တာဝန်ရှိသူများက တောင်သူများ၏ မေးမြန်းမှု အပေါ် ပြန်လည်ဖြေကြားညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကျေးသောင်းမြို့၌ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

ကျေးသောင်း မတ် ၁၈

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျေးသောင်း မြို့၌ ခရိုင်ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများ ဆိုင်ရာကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်း အဝေးကို မတ် ၁၅ ရက်က ခရိုင်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဘုရင့်နောင်အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ခရိုင်ကလေးသူငယ်အခွင့် အရေးများဆိုင်ရာကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးအောင်က အဖွင့်အမှာ

စကားပြောကြားပြီး အတွင်းရေးမှူး၊ ခရိုင် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ကြည်အေးက ကလေး သူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေပါ အကြောင်းအရာများ၊ ကလေးသူငယ်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ခံစားခွင့်များကို ပြည့်ပြည့်ဝဝခံစားခွင့်ရှိရေးနှင့် လူမှုဝန်ထမ်း ဦးစီးဌာနမှ ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်မည့်အချက် များ၊ ကလေးသူငယ်နှင့် အမျိုးသမီးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးမှု

များနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေး များဆိုင်ရာ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက ကလေး သူငယ်ဆိုင်ရာအခွင့်အရေးများ၊ ဥပဒေဆိုင်ရာ များနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိနိုင်ရန်အတွက် အသိ ပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေ များကို အသီးသီးရှင်းလင်းတင်ပြ ဆွေးနွေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ ကျော်စိုး(ကျေးသောင်း)

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် သတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ

အောင်လံမြို့နယ်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံမြို့နယ်၌ (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် သတင်းစကားလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်းကို မတ် ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများက အခြေခံပညာကျောင်း များသို့သွားရောက်၍ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါ (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် သတင်း စကား လက်ကမ်းစာစောင်တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေ စည်သူ မင်းအောင်လှိုင်မှ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မတ် ၂၇ ရက် (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင်ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်း ကောက်နုတ်ချက်၊ (၇၇)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်များ၊ တပ်မတော်၏အစဉ်အလာကောင်း (၁၂)ရပ်တို့နှင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇွန်လဆန်း၌ ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ မီးသတ်အစည်းအရုံးကြီး တွင် ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်များ၊ ကာတွန်း၊ ကဗျာ စသည့် အကြောင်းအရာများပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးသိန်း(ပြန်/ဆက်)



ကံမမြို့နယ်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ကံမမြို့နယ်၌ မတ် ၂၇ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် သတင်းစကားလက်ကမ်းစာစောင်များကို မတ် ၁၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကံမမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများက အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (ကံမ)တွင် ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ဇေယျဝင်း(ကံမ)

ချောင်းဆုံမြို့နယ်

ချောင်းဆုံမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများက မတ် ၂၇ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ်အကြို “သတင်းစကား” လက်ကမ်း စာစောင်များကို မတ် ၁၈ ရက်က ချောင်းဆုံအနောက်ရပ်ကွက် ကွန်ကရစ်လမ်းဖွင့်ပွဲသို့ တက်ရောက်လာသူများကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြ သည်။

ချောင်းဆုံ(ပြန်/ဆက်)

ဇေယျာသီရိမြို့နယ်

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌရခိုင် ဇေယျာသီရိ မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်သင်းမြတ်မွန်နှင့် ဝန်ထမ်းများက မတ် ၂၇ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် “သတင်းစကား” လက်ကမ်းစာစောင်များကို မတ် ၁၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဇေယျာသီရိ မြို့နယ်ရှိပြည်စံအောင်ဈေးနှင့် ရန်ကုန်-မန္တလေး လမ်းဟောင်းဘေးရှိ စားသောက်ဆိုင်များမှ ပြည်သူများကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

လဲချားမြို့နယ်

ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း လဲချားမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများက (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် “သတင်းစကား” လက်ကမ်းစာစောင် များကို မတ် ၁၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့မဈေး၊ ပျံကျဈေး၊ ကားဂိတ် နှင့် လူစည်ကားရာနေရာများတွင် ပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက် ဖြန့်ဝေ ပေးခဲ့သည်။

လွမ်းသူနောင် (လဲချား)

ရွှေသွေးဂျာနယ်ထွက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်ရုံးက အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ရွှေသွေးဂျာနယ်ကို ထုတ်ဝေဖြန့်ချိလျက်ရှိသည်။

မတ် ၁၉ ရက်(စနေနေ့)တွင် ထွက်ရှိ မည့် ရွှေသွေးဂျာနယ် အတွဲ(၅၄) အမှတ်(၁၂) ၌ အငြင်းသန်သော မောင်စိန်နှင့် မောင်ခိန် အကြောင်းကို ပညာပေးရေးဖွဲ့ထားသည့် “လက်ဖဝါးနှင့်လက်ဖမိုး” မျက်နှာဖုံးကာတွန်း၊ နို့တိုက်သတ္တဝါအချို့၏ စိတ်ဝင်စားဖွယ် အချက်များအကြောင်း ကလေးတို့ ဗဟုသုတ ဖြစ်ဖွယ် တင်ဆက်ထားသည့် “စိတ်ဝင်စား စရာ နို့တိုက်သတ္တဝါ” သုတဆောင်းပါး၊ ကလေး တို့ကိုယ်တိုင် ရေးဆွဲထားသည့် ပန်းချီလက်ရာ များကို တင်ဆက်ထားသည့် “ရွှေသွေးတို့လက်ရာ” ကဏ္ဍ၊ မြန်မာဘာသာစကား၏ အနက် အဓိပ္ပာယ်ဆိုင်ရာ သံတူကြောင်းကွဲအကြောင်းကို ရေးဖွဲ့ထားသည့် “ကြိုက်ရာတွေး” နှစ်မျက်နှာ ကာတွန်း၊ သူတစ်ပါးအသက်ကို သတ်ခြင်းမှရှောင်ကြဉ်တော့မည်ဆိုသော သူငယ်ချင်း သုံးယောက်၏ မင်္ဂလာရှိသော အသံများနှင့်အတူ ပျော်ရွှင်ဖွယ်ရာ မျက်နှာအမူအရာများကို ဖြစ်စေခဲ့ပုံအကြောင်း ရေးဖွဲ့ထားသည့် မင်္ဂလာရှိသောအသံ” ဝတ္ထုကဏ္ဍ၊ ကြက်သားသွားဝယ် သော ကိုအော အကြောင်းကို ဟာသဖြစ်ဖွယ်တင်ဆက်ထားသည့် “ကိုအောနဲ့ ဘိုစော” တစ်မျက်နှာကာတွန်း၊ စေးနှုတ်တိုက်သော ကုန်သည်သည် မိမိ၏ပြောစကားပေါ် ကတိမတည်ခြင်းကြောင့် ရွှေဒင်္ဂါးတစ်ရာကို ဆုံးရှုံးလိုက်ရပုံအကြောင်း တင်ဆက်ထားသည့် “စေးနှုတ်တိုက်သော ကုန်သည်” ပုံပြင်ကဏ္ဍတို့အပါအဝင် အင်္ဂလိပ်စာကဏ္ဍ၊ ဉာဏ်စမ်း ကဏ္ဍ၊ ကဗျာ ကဏ္ဍစုံလင်စွာဖြင့် ထွက်ရှိပြီဖြစ်ရာ တစ်စောင်လျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀ ဖြင့် စာပေ ဗိမာန်စာအုပ်အရောင်းဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။



ရွှေသွေး Shwe Thway

ကျေးလက်ရေ ပေးဝေရေး လုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီး

ကျိုက်ထို မတ် ၁၈

သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာန ကျိုက်ထိုမြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာနှစ် ခြောက်လဘတ်ဂျက် ကာလအတွင်း ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေဖြင့် ကျိုက်ထိုမြို့နယ်တွင် ထွန်းထာဝရကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သည့် ကျိုက်ထိုကျေးရွာ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းနှင့် ရာစုစရာကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သည့် စစ်တောင်း ကျေးရွာ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများ ယခုအခါ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကျေးရွာနှစ်ရွာတွင် ကျေးလက် ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများ ပြီးစီးပါက အိမ်ခြေ ၁၃၄၄ အိမ်နှင့် လူဦးရေ ၆၆၅၉ ဦးတို့အား အကျိုးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

၂၂

စာအုပ်စာပေ လူမိတ်ဆွေ

ညောင်ရွှေမြို့နယ်၌ စာဖတ်ပိုင်းပြုလုပ်

ညောင်ရွှေ မတ် ၁၈

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့မှ ထုတ်ဝေသည့် “ဝန်ထမ်းကျင့်ဝတ်” စာအုပ်ပါအချက်များ စာဖတ်ပိုင်းဆွေးနွေးခြင်းကို ရှမ်းပြည်နယ် ညောင်ရွှေမြို့နယ် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမ၌ မတ် ၁၈ ရက် နံနက် ပိုင်းက ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ရှေးဦးစွာ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်

ဦးစီးမှူး ဦးနေမျိုးသူရိန်က စာဖတ်ပိုင်းပြုလုပ်ရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ်ရုံးဝန်ထမ်းများက “ဝန်ထမ်းကျင့်ဝတ်” စာအုပ်ပါ အခန်း (၂) “ဝန်ထမ်းစည်းကမ်းများ” အခန်းမှ အလုပ်ချိန်နှင့် သက်ဆိုင်သည့် စည်းကမ်းများအကြောင်း၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု၊ လုပ်ရည်ကိုင်ရည်တို့နှင့်သက်ဆိုင်သည့် စည်းကမ်းများအကြောင်းနှင့် လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ပြုမူဆက်ဆံမှုဆိုင်ရာ စည်းကမ်းများအကြောင်း တို့ကို တစ်ဦးချင်း ဖတ်ကြားဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။

စိုင်းအယ်ဘဲ

အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ဒီဇယ်ဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချမည်

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စက်သုံးဆီတင်သွင်းရောင်းချ ဖြန့်ဖြူးရေးအသင်းတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်မှုဖြင့် ပြည်သူများ သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ဗဟိုဘဏ်မှ ရည်ညွှန်းငွေလဲနှုန်းဖြင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းချပေးသည့် နိုင်ငံခြားငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၉ သန်းဖြင့် စက်သုံးဆီမှာယူတင်သွင်းခဲ့သည့် ကုမ္ပဏီ ၂၆ ခုမှ ဒီဇယ်ဆီ ဂါလန် ၁၂ ဒသမ ၅၄ သန်းခန့်ကို အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးလျက်ရှိပြီး မတ် ၁၉ ရက်တွင် ကုမ္ပဏီ ၁၂ ခုမှ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင် စုစုပေါင်း ၁၁၃ ဆိုင်တွင် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးမည့် စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များတွင် ဒီဇယ်ဆီ များကို ရေနံထွက်ပစ္စည်းကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းအတိုင်း

ဝယ်ယူရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နေ့စဉ် ဒီဇယ်ဆီဈေးနှုန်းများအား မြန်မာနိုင်ငံ စက်သုံးဆီတင်သွင်းရောင်းချ ဖြန့်ဖြူးရေးအသင်း၏ www.mpta.org.mm တွင် နေ့စဉ်ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ဒီဇယ်ဆီများကို တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အလိုက် သတ်မှတ်စက်သုံးဆီ အရောင်းဆိုင်များတွင် သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းများအတိုင်း ဝယ်ယူရရှိခြင်းမရှိပါက ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည် စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဖုန်း ၀၉-၆၆၄၀၇၅၆၈၃၊ ၀၉-၆၆၄၅၉၆၃၂၇၊ ၀၉-၆၈၇၆၃၅၉၄၃၊ ၀၉-၆၈၇၆၃၂၀၈၂၆၊ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဖုန်း ၀၁-၂၅၀၂၇၀၊ မြန်မာနိုင်ငံ စက်သုံးဆီတင်သွင်းရောင်းချဖြန့်ဖြူးရေးအသင်း ဖုန်း- ၀၉-၄၂၁၀၀၆၇၉၄ တို့ကို ဆက်သွယ် တိုင်ကြားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ရောင်းချလျက်ရှိသော စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များ၏ စာရင်း

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	ရောင်းချသည့် ဆိုင်အရေအတွက်
၁	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၃၂
၂	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၁၉
၃	နေပြည်တော်	၃
၄	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၁၆
၅	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၂
၆	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၄
၇	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၁၄
၈	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	၂
၉	ကချင်ပြည်နယ်	၁
၁၀	ကယားပြည်နယ်	၁
၁၁	မွန်ပြည်နယ်	၁၃
၁၂	ရှမ်းပြည်နယ်	၆
	စုစုပေါင်း	၁၁၃

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Heyday Energy Trading Co.,Ltd.	Puma Power 009(South Okkalapa)	ရတနာလမ်းနှင့် မင်္ဂလာလမ်းထောင့်
၂	Style San Trading Enterprise Co.,Ltd.	Petro K Bahan	အနောက်မျဉ်းပြင်ကွင်းလမ်းနှင့် ဆရာစံလမ်းထောင့်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
		Petro K Shan Su	ရှမ်းစုကျေးရွာ၊ ပျဉ်းမပင်ရပ်ကွက်၊ ရန်ကုန်-ပြည်လမ်းမကြီး၊ ထောက်ကြံ့မြို့၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
		Petro K Hmaw Bi	အမှတ်(၄)လမ်းမကြီး၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ယင်းတိုက်ပင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ သံဖြူကျေးရွာကွင်းအမှတ် (၅၆၇/A က)။
၃	Max Energy Co., Ltd.	Max Energy Kyun Taw	ဟံသာဝတီလမ်းနှင့် ကျွန်းတောလမ်းကြား၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်
		Max Energy Thuwana	သံသုမာလမ်း၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်
		Max Energy Thein Phyu	သိမ်ဖြူလမ်း
		Max Energy Padauk Chaung	သီရိမင်္ဂလာဈေးအနီး
		Max Energy Ahlone	ကမ်းနားလမ်းနှင့် အလုံလမ်းကြား၊ အလုံမြို့နယ်
		Max Energy Bahan	ဆရာစံလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်
		Max Energy Tarmwe	ကျိုက္ကဆံလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်
		Max Energy Tar Kay Ta	ကျောက်တိုင်မှတ်တိုင်အနီး၊ သာကေတမြို့နယ်
		Max Energy Aung Minglar	အောင်မင်္ဂလာအဝေးပြေးအနီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်
		Max Energy Dagon-Ayeyar	ဒဂုံဧရာအဝေးပြေးလမ်း၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်
		Max Energy South Oakkalar	သံသုမာလမ်း၊ တောင်ငူလှည့်လမ်းမြို့နယ်
		Max Energy Lay DaungKan	တောင်ဒဂုံမြို့နယ်
		Max Energy Hlegu (1)	ရန်ကုန်-ပဲခူးအဝေးပြေးလမ်း၊ လှည်းကူးမြို့နယ်
		Max Energy Hlegu (2)	ရန်ကုန်-ပဲခူးအဝေးပြေးလမ်း၊ လှည်းကူးမြို့နယ်
		Max Energy ShwePyi Tar	အုတ်ဖိုရွာ၊ အမှတ်(၄)လမ်း
		Max Energy Mhawbi(1)	ရန်ကုန်-ပြည်လမ်းမကြီး
		Max Energy Sinmalite	ဘုရင့်နောင်လမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်
		Max Energy Mhawbi(2)	မှော်ဘီမြို့နယ်
		Max Energy Mingalardon(Pyinmapin)	ရန်ကုန်-ပြည်လမ်းမကြီး၊ပျဉ်းမပင်ရွာ

		Max Energy Dala	ဒလ-တွံတေးလမ်း၊ ဒလမြို့နယ်
		Max Energy North Dagon (Bo Ba Htoo Road)	ဗိုလ်မထူးလမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်
		Max Energy Tharkayta (Kamarkyi)	သာကေတမြို့နယ်
၄	Yadanar Kaung Kin Gems & Jewellery Co	MMHK-TW	ဘုရားကုန်းကျေးရွာအုပ်စု သန်လျင်မြို့နယ်၊ အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်အနီး (တာဝ)
၅	Aye Nyein Thar	ထက်ကေရီ	အမှတ် (၂)လမ်းမကြီး၊ ရှမ်းတံကြီး အထက်စံပြကျေးရွာ၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
		သရဖူ	ဒညင်းကုန်းဘူတာရပ်ကွက်၊ ဒညင်းကုန်းဘူတာရုံလမ်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်။
		ရတနာ ဆီဆိုင် (အမှတ် ၃ လမ်း)	မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်
		Lucky7 Petroleum	သာကေတ-ကျောက်တန်းလမ်းမကြီး
၆	Gon Yi Soe Trading Co.,Ltd.	Petrol Star(YG)	အမှတ်(၄၀၄-ဘီ) ခရောင်လမ်းခွဲ၊ ဒညင်းကုန်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Myat Myittar Mon Co.,Ltd.	MMTM - Top(Myitkyina)	ရေတွင်းမြို့ ရွာ
		MMTM - San Shwe War	မိတ္ထီလာ-ကျောက်ပန်းတောင်းလမ်း
		MMTM - Hein	မိတ္ထီလာ-ကျောက်ပန်းတောင်းလမ်း
၂	Heyday Energy Trading Co.,Ltd.	Shan Shwe Taung (Payangazu)	ကျွဲတပ်ဆုံရွာ၊ သာစည်မြို့နယ်
၃	Max Energy Co., Ltd.	Max Energy Mandalay (2)	၆၈ လမ်း၊ အမရပူမြို့နယ်
		Max Energy Mandalay(3)	မန္တလေး-ပြင်ဦးလွင်လမ်း၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်
		Max Energy Mandalay-4	ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်း၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်
		Max Energy Mandalay 1	၈၄ လမ်းနှင့် ၃၂ လမ်းထောင့်၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်
		Max Energy Meikhtila	ရန်ကုန်-မန္တလေး အဝေးပြေးလမ်း
		Max Energy Meikhtila (2)	မိတ္ထီလာ-မြင်းခြံလမ်း
		Max Energy Meikhtila (3)	ရန်ကုန်-မန္တလေးအဝေးပြေးလမ်းဟောင်း
၅	Yadanar Kaung Kin Gems & Jewellery Co	TF	ကြောင်ပေါက်ကျေးရွာ၊ အမရပူမြို့နယ်၊ စစ်ကိုင်း-မြစ်ငယ်လမ်းမ
		MMHK-POL	မန္တလေး-လားရှိုးလမ်း၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၁)၊ အကွက် (၁၀)၊ ပြင်ဦးလွင်၊ မန္တလေး
၆	Aye Nyein Thar	Petro K Meikhtila	မိတ္ထီလာ-ကျောက်ပန်းတောင်းလမ်း
		Petro K Pyawbwe	ရန်ကုန်-မန္တလေးအဝေးပြေးလမ်း၊ ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်
		Petro K Yinmarbin	ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်း၊ သာစည်မြို့နယ်
၇	MK HIGH CLASS FUEL DISTRIBUTION CO;LTD	MK Fuel Yametninn	ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်း၊ ရမည်းသင်းမြို့နယ်
၈	Gon Yi Soe Trading Co.,Ltd	Black Gold (Pyin Oo Lwin)	အမှတ် 204-AA မန္တလေး-လားရှိုးလမ်းမကြီး၊ ရေချမ်းအိုး၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့။
၉	Petrol Star Co.,Ltd	နဝရတ်	ရန်ကုန်-မန္တလေးမြို့ရောင်လမ်း၊ ကန်တောင်ကျေးရွာ၊ မိတ္ထီလာမြို့

နေပြည်တော်တွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Max Energy Co., Ltd.	Max Energy Taung Sin Aye	ရန်ကုန်-မန္တလေးအဝေးပြေးလမ်း၊ လယ်ဝေမြို့နယ်
		Max Energy Nay Pyi Taw (2)	ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းအနီး၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်
၂	Aye Nyein Thar	Petro K Tatkon	ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်း၊ တပ်ကုန်းမြို့နယ်

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုး ထပ်မံတွေ့ရှိမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁၈-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့

၁။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် “ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမျိုးရိုးဗီဇပြောင်း ရောဂါပိုး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်း” များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ကယ်ဆယ်ရေး လေယာဉ်(Relief Flight)များဖြင့် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း အစုလိုက်ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုများနှင့် ပြည်တွင်း ကူးစက်မှုများမှ ဓာတ်ခွဲနမူနာရယူ၍ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး Omicron(အိုမီခရွန်) အပါအဝင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်း ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

၂။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများ၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာများအနက် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး တွေ့ရှိ နိုင်သည့် သံသယဖြစ်ဖွယ် ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၃၁)ခုအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇစစ်ဆေးခြင်းကို တပ်မတော်ဆေးသုတေသနတပ်တွင် (၁၅- ၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့ကဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်)ရောဂါပိုး BA.2 ကို ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၃၁)ခုတွင် တွေ့ရှိရပါသည်။

၃။ Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုး BA.2 တွေ့ရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုခဲ့စဉ်ကပင် သီးခြားထားရှိကုသမှုပေးလျက် ရှိပြီး ၎င်းတို့၏ကျန်းမာရေးအခြေအနေမှာ ကောင်းမွန်လျက်ရှိပါသည်။

၄။ နိုင်ငံတကာလေ့လာတွေ့ရှိချက်များအရ Omicron(အိုမီခရွန်)

မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး BA.2 သည် Omicron(အိုမီခရွန်) မျိုးရိုးဗီဇ ပြောင်းရောဂါပိုး BA.1 ထက် ကူးစက်မှု ပိုမိုမြန်ဆန်သော်လည်း ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံပြီးစီးသူများတွင် ရောဂါ လက္ခဏာပြင်းထန်မှုနှင့် သေဆုံးမှုတို့ လျော့နည်းကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်း ရောဂါပိုးစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသခြင်းလုပ်ငန်းများအား ပိုမိုအရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ကြေညာ အပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၅၄၀ တွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၃ ဒသမ ၀၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၁၈-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး (၁၇-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီမှ (၁၈-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၇,၇၆၃) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၅၄၀)ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၃.၀၄) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၇,၄၇၃,၁၃၁)ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာစုစုပေါင်း(၆၀၈,၃၈၄)ဦးရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၁,၂၃၈)ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၅၆၂,၉၀၅)ဦး ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၂)ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၂၀)ဦး ရှိပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရောဂါဖြစ်ပွား/သေဆုံးမှုများအား မျက်ခြည်မပြတ် လေ့လာစောင့်ကြည့်လျက်ရှိပါသည်။
- နိုင်ငံတကာတွင် သုတေသနပြုလေ့လာချက်များအရလည်း ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှု ခံယူထားခြင်းအားဖြင့် ရောဂါဝင်ရောက်ကူးစက်နိုင်မှုကို (၅)ဆအထက်၊ ရောဂါကြောင့် ဆေးရုံ တက်ရောက်မှုကို (၁၀) ဆအထက်၊ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးမှုကို (၁၀)ဆအထက် လျော့ချနိုင် သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။
- မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုများကို လေ့လာသုံးသပ်ကြည့်ရာတွင် ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူထားခြင်းဖြင့် ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုကို ၇ ဆ ခန့်အထိ လျော့ချနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။
- သို့ဖြစ်ပါ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရာတွင် ရေရှည်အတွက် အကောင်းဆုံး နည်းလမ်းမှာ ရည်မှန်းပြီးတည်ဆောက်မှုများအားလုံး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို အကြိမ်ပြည့် မပျက်မကွက် ထိုးနှံမှုခံယူထားခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။
- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကျေးလက်ဒေသနှင့် ဝေးလံခက်ခဲသောဒေသများတွင် နေထိုင်သည့် မိဘပြည်သူများအပါအဝင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ မကျန်ရစ်စေဘဲ အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသပ်မှုအခြေအနေ (၁၈-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၈၈၁) ခု	(၁၂၉) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသပ်မှုအခြေအနေ	(၁၁၃) ခု	(၁၃) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၀၉) ခု	(၄) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၈၂) ခု	(၆) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၉၀၇) ခု	(၅၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၂,၀၉၆) ခု	(၈၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၂,၄၇၅) ခု	(၂၅၆) ဦး
စုစုပေါင်း	(၁၇,၇၆၃) ခု	(၅၄၀) ဦး

အထက် မိဘပြည်သူများနှင့် အသက် ၁၂ နှစ်မှ အသက် ၁၈ နှစ်အထိ အခြေခံပညာကျောင်းသူ/ ကျောင်းသားများအပါအဝင် ဦးတည်အုပ်စုအားလုံးကို ရာနှုန်းပြည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံပေးနိုင်ရေးကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ၍ ကာကွယ်ဆေးမထိုးနှံရသေးသော မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့် ဆက်သွယ်ပြီး ဦးတည်အုပ်စုအားလုံး ရာနှုန်းပြည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံပြီးစီးရေးကို အလေးထား၍ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၈၁၃၅၀၈၈၃	၅၆၈၂၅၅၈၀	၉၉၆၀၇၂
၂။	အိန္ဒိယ	၄၃၀၀၄၀၀၅	၄၂၄၅၈၅၄၃	၅၁၆၃၁၂
၃။	ဘရာဇီး	၂၉၅၇၆၄၀	၂၈၁၂၆၆၄၇	၆၅၆၄၈၇
၄။	ပြင်သစ်	၂၃၈၆၀၁၉၄	၂၂၄၅၂၃၈၀	၁၄၀၇၂၉
၅။	ဗြိတိန်	၂၀၀၀၁၆၂၇	၁၈၅၀၇၀၀၁	၁၆၃၃၈၆
၆။	ဂျာမနီ	၁၈၁၄၀၅၅၅	၁၄၃၂၃၅၀၀	၁၂၇၀၇၂
၇။	ရုရှား	၁၇၅၁၈၆၉၉	၁၆၀၃၉၇၀၉	၃၆၃၅၆၃
၈။	တူရကီ	၁၄၆၄၄၃၈၂	၁၄၂၇၁၄၂၈	၉၆၉၅၄
၉။	အီတလီ	၁၃၆၄၅၈၃၄	၁၂၄၀၀၁၇၅	၁၅၇၄၄၂
၁၀။	စပိန်	၁၁၂၆၀၀၄၀	၁၀၅၀၂၇၈၄	၁၀၁၄၁၆

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	ဗီယက်နမ်	၇၁၇၄၄၂၃	၃၆၈၅၉၈၈	၄၁၆၈၃
၂။	အင်ဒိုနီးရှား	၅၉၄၈၆၁၀	၅၅၄၉၂၀	၁၅၃၄၁၁
၃။	မလေးရှား	၃၉၂၇၄၃၇	၃၅၉၆၄၅၃	၃၄၁၈၅
၄။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၆၇၂၆၆၁	၃၅၆၉၃၈၇	၅၇၈၈၀
၅။	ထိုင်း	၃၃၀၃၁၆၉	၃၀၄၈၄၉၁	၂၄၀၇၈
၆။	စင်ကာပူ	၉၈၆၃၂၀	၉၄၂၁၀၁	၁၁၈၂
၇။	မြန်မာ	၆၀၈၃၈၄	၅၆၂၉၀၅	၁၉၄၂၀
၈။	လာအို	၁၅၀၆၃၉	၁၄၈၅၅	၆၄၅
၉။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၃၄၇၇၂	၁၃၀၆၈၈	၃၀၄၉
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၁၂၁၉၅၇	၁၀၅၂၁၈	၁၇၈

ကြေးမုံသတင်းစာ စာဖတ်ပရိသတ်များ စာပေရသစုံ ခံစားဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် ဝတ္ထုတိုကဏ္ဍကို ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ သိပ္ပံမောင်ဝနှင့် စာရေးဆရာ ဆင်ဖြူကျွန်းအောင်သိန်းတို့၏ ဝတ္ထုတိုကို အပတ်စဉ်စနေနေ့တိုင်းတွင် တစ်လှည့်စီဖော်ပြပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဟင်းတစ်ခွက် တောင်ဘက်မှ ပိုချိုခြင်း

ဆင်ဖြူကျွန်းအောင်သိန်း

တလင်းစုထဲမှ ကောက်ပြန်များကို နွားနင်းနယ်သံသည် အရိုးချည်းသာကျန်တော့သော ချိုတောကို လေပြင်းတိုက်သံလို သရက်ပင်အုပ်ကြီးအောက်မှ ဆူညံစွာ ထွက်ပျံနေလေ၏။

နေခြည်သည် တစ်နေ့တာလုံး သရက်ပင်အုပ်ကို မဖောက်ထွင်းနိုင်သော်လည်း ယခုမူ အဝေးမှစောင်းစွေ၍ ကောက်ပြန်များပေါ်သို့ သွန်းလောင်းနေပေပြီ။ ရှည်လျားသောအရိပ်ကြီးများသည် ကောက်ပြန်၏ အရှေ့ဘက်ကျသောအရပ်၌ ကိုးရိုးကားရား လှုပ်ရှားနေကြပေသည်။ ကောက်ပြန်ထက်သို့ ပျံတက်လာသော အမှုန်များသည် နေခြည်ရောက်ရာအရပ်တွင် ပါးလွှာသော ဇာပဝါတုန်သလို လွန်မြူး၍ နေခြည်လွတ်သောနေရာ၌ ပျောက်ကွယ်သွားလေ၏။

“တယ် ဒီနွားအိုကြီးဟာ သေတော့မှာပဲ။ ဒါလောက်ပဲ ငတ်ရသလားဟင်”

တောင်ဘက်တလင်းမှ အုန်းမြစ်အော်ငေါက်သံနှင့်အတူ တင်ပါးကို နှင်တံဖြင့်ရိုက်သံသည်လည်း တချိုးချိုးတချွတ်ချွတ်အသံများနှင့် ရောလိမ်လျက်ထွက်ပေါ်လာသည်။

“ဟင်း၊ ဟင်း၊ ဟင်း၊ ဟင်း”

ကိုဆေးရိုးသည် နွားနှစ်ကောင်၏တင်ပါးကို လက်ဝါးဖြင့်တွန်းရင်း တဟင်းဟင်းအသံပေးလျက်ရှိသည်။ နွားနှစ်ကောင်မှာ ပျိုရွယ်သန်မာသောအရွယ်ကောင်းများဖြစ်၏။ သို့ရာတွင် ခေါင်းကြီးတွေ စိုက်လျက်ပျင်းတိပျင်းတွဲလှမ်းနေကြပေသည်။ ကောက်ရိတ်ပြီးစအချိန်ကပင် နွားနှစ်ကောင်မှာ လုံလောက်သောအနားယူချိန်နှင့် အားမွေးချိန်ကို ရရှိထားကြသဖြင့် လှည်းတပ်လိုက်ပြီဆိုလျှင် ဆွဲ၍မနိုင်နိုင်အောင် ဖြစ်ခဲ့ရ၏။

လူအိုနှင့် နွားပျို၊ သည်လိုဆိုလျှင် ခက်ရချေရဲ့ဟု အောက်မေ့ခဲ့သည်။ ယခုမူ ညဉ့်နက်သန်းခေါင်တိုင်အောင်နယ်၍ အရုဏ်တက်ကထပြီး “ကောက်ဖွပ်” ရသောဒဏ်ကြောင့် နွားနှစ်ကောင်မှာ ခြေကုန်လက်ပန်းကျနေပေပြီ။

“မန်ကျည်းသီး ကောက်ကွေးလောက်လေးနဲ့ ဆော်သလေလေ့။ ဟိုကောင်မလေး ဆံတောက်ကွေးနောက်ဖေးကို ခေါ်သဟေ့၊ ခေါ်သဟေ့” အုန်းမြစ်တို့ ကောက်ပြန်၏ဟိုဘက်မှ ကြည့်စိန်၏အော်သံဖြစ်၏။ ကိုဆေးရိုးမှာ ခေါင်းကို ဆတ်ခနဲထောင်ပြီး လှမ်းကြည့်မိသည်။

“ဟ ဘာကောင်လေးတွေလဲဟေ့”

ကိုဆေးရိုးမှာ ပြုံးစေ့စေ့ကြီးဖြစ်သွားသည်။ ကောက်ပြန်ပေါ်တွင် သံသရာစက်ဝိုင်းလို မဆုံးနိုင်မပြတ်နိုင် တစ်လည်လည် လှည့်ပတ်မောင်းနှင်နေရသဖြင့် အော်မိအော်ရာ ပျင်းပျင်းနှင့် ထအော်ခြင်း ဖြစ်ပေမည်ဟု တစ်ဆက်တည်းတွေးမိသောကြောင့်လည်း ကိုဆေးရိုး၏နှုတ်ခမ်းမှ အပြုံးသဏ္ဍာန်မှာ တော်တော်နှင့် ပျောက်ကွယ်သွားပေ။

“အုန်းမြစ်ရေ”

“ပျိုး”

ကိုဆေးရိုးက တောင်ဘက်တလင်းတွင် ငြိမ်ငြိမ်ကလေးနွားမောင်းနေသော အုန်းမြစ်ကို လှမ်းပြီး အသံပေးလိုက်လျှင် အုန်းမြစ်က ခေါင်းထောင်၍ ကြည့်သည်။

“မင်းကကော ဘာမှမဆိုဘူးလားကွ”

“ဟဲ ဟဲ”

အုန်းမြစ်သည် တစ်ချက်ရယ်ပြီးလျှင် နွားကိုသာ တဟဲ့ဟဲ့ဖြင့် ဆက်လက်မောင်းနှင်နေသဖြင့် ကိုဆေးရိုးမှာ ဆက်မပြောတော့ဘဲ ကောက်ပြန်ကို ငုံ့ကြည့်လိုက်သည်။ သဲသဲကွဲကွဲမြင်ရပေ။

“ကျီးဒန်ရေ၊ မီးလေးများ လက်ပါဦးဟ”

သရက်ပင် ပင်စည်ကို ကပ်ပြီးထိုးထားသော တဲကုပ်လေးဆီသို့ လှမ်းကြည့်ကာ အော်လိုက်သည်။ တဲကုပ်လေးအတွင်းတွင်ကား မကျီးဒန်သည် တဲကုပ်ကုပ်ဖြင့် ချက်ပြုတ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။ မကျီးဒန်သည် သစ်သားငရုတ်ဆုံတစ်ခုဖြင့် ထောင်းထုနေရာက ငရုတ်ကျည်ပွေ့ကို တန်းလန်းစိုက်ထားလိုက်ပြီး တဲတဲစက်မြိတ်တွင် ချိတ်ထားသော “ပုန်နဆီအိုး” ကို ထဖြုတ်သည်။

ပုန်နဆီအိုးဆိုသည်မှာ လက်ဝါးတံဆိပ် ရေနံဆီမီးအိမ်ဖြစ်၏။ မည်သည့်အကြောင်းကြောင့် ပုန်နဆီအိုးဟုခေါ်သည်မသိပေ။ ပုန်နဆီအိုး၌ သရက်စေးများ၊ သရက်ပွင့်အခြောက်များ၊ စပါးမှုန့်များသည် ရေနံဆီနှင့် တလိန်းထိုးကာ ဝေပျက်နေပေ၏။ မကျီးဒန်သည် ပုန်နဆီအိုးကို မီးထွန်းညှိပြီးလျှင် ကောက်ပြန်ပေါ်သို့ ညွတ်ကျနေသော သရက်ကိုင်းတစ်ခုတွင် လာရောက်ချိတ်ပေးလိုက်၏။

“အင်းဟင်ဟဲ့၊ မလုပ်နဲ့လေ။ ဒီလို မလုပ်စမ်းနဲ့လေ”

မကျီးဒန်အားလှမ်းကြည့်ခိုက်တွင် နွားနှစ်ကောင်သည် နှုတ်သီးစွပ်ထားလျက်က တွဲရပ်ပြီး ကောက်ပြန်ကို နှာခေါင်းဖြင့် တရူးရူးငုပ်ထိုးနေသည့်အတွက် တစ်ချက်ရိုက်လိုက်ရသည်။ “မတော်သေး

ဘူးလား” မကျီးဒန်က ကောက်ပြန်ကို ခြေဖဝါးဖြင့် ပွတ်ကြည့်ရင်း မေး၏။ ကောက်ပြန်အဖျားများသည် တစ်ဖက်သတ်ယိုင်လဲလျက် စပါးစေ့ရှိသောနေရာများ၌ အရိုးချည်းသာ ကျန်တော့သည်။ အားနည်းသော ပုန်နဆီမီးရောင်ဖြင့် မမြင်ရသော်လည်း စမ်းသပ်ကြည့်ရုံနှင့် သိသဖြင့် မေးလိုက်ခြင်း ဖြစ်ပေသည်။

“နည်းနည်းလိုသေးသလားလို့ဟ”

ကိုဆေးရိုးက နွားနှစ်ကောင်ကို ခပ်သွက်သွက်တို့မောင်းနေ၏။ နွားနှစ်ကောင်၏ ခြေထောက်ကြားတွင်လည်းကောင်း၊ ကိုဆေးရိုး၏ ခြေထောက်တွင်လည်းကောင်း နူးညံ့သောကောက်မျှင်ကလေးတွေက လုံးထွေးနေပေသည်။ နင်းရင်းက ကောက်လှိုင်းအစည်းထဲက ကျွတ်ထွက်လာသော အမျှင်ကလေးများက ဖုံးနေခြင်းဖြစ်၏။

ကိုဆေးရိုးသည် “ဖုံ” နေသော အထွေးလေးများကို နှင်တံဖြင့် ခြစ်၍ ဘေးသို့ပစ်ချလိုက်၊ နွားနှစ်ကောင်ကို ခပ်လောလောကလေးမောင်းလိုက်ဖြင့် စောစောကထက် သွက်လက်နေ၏။ နွားနှစ်ကောင်မှာ လှည်းသခင်ကယင်းသို့မောင်းလာပြီဆိုလျှင် နားရတော့မည်ဟူသည်ကို သိနေသည့်အလား အသော့နှင့်နေကြသည်။ စပါးနယ်ရာ၌ တည်ရှိသောကောက်ပြန်ကြီးတစ်ခုလုံးကို တစ်ပြိုင်နက် နင်းနိုင်နယ်နိုင်သည်

ကိုဆေးရိုးသည် “ဖုံ” နေသော အထွေးလေးများကို နှင်တံဖြင့်ခြစ်၍ ဘေးသို့ပစ်ချလိုက်၊ နွားနှစ်ကောင်ကို ခပ်လောလောကလေးမောင်းလိုက်ဖြင့် စောစောကထက် သွက်လက်နေ၏။ နွားနှစ်ကောင်မှာလည်း သခင်ကယင်းသို့မောင်းလာပြီဆိုလျှင် နားရတော့မည်ဟူသည်ကို သိနေသည့်အလား အသော့နှင့်နေကြသည်။

စပါးနယ်ရာ၌ တည်ရှိသောကောက်ပြန်ကြီးတစ်ခုလုံးကို တစ်ပြိုင်နက်နင်းနိုင်နယ်နိုင်သည်မဟုတ်။ တစ်ဝက်ကိုသာ နယ်နိုင်နင်းနိုင်ပေသည်။ ကောက်ပြန်၏ပဟိုကျသောနေရာကို “ဗွေ” ဟုခေါ်သည်။ ထိုဗွေကို စက်ဝိုင်း၏အနားအဖြစ်ထားကာ ကောက်ပြန်၏အစွန်နှင့်ဆက်သွယ်၍ နွားကိုမောင်းနှင်ရ

မဟုတ်။ တစ်ဝက်ကိုသာ နယ်နိုင်နင်းနိုင်ပေသည်။ ကောက်ပြန်၏ ပဟိုကျသော နေရာကို “ဗွေ” ဟုခေါ်သည်။ ထိုဗွေကို စက်ဝိုင်း၏ အနားအဖြစ်ထားကာ ကောက်ပြန်၏အစွန်နှင့် ဆက်သွယ်၍ နွားကို မောင်းနှင်ရသည်။ နွားကိုလည်း တစ်နေရာတည်း အသေထား၍ မောင်းနှင်ခြင်း မဟုတ်ဘဲ နွားခွာများ နေရာချင်းစပ်ပြီး နင်းအောင် အရင်းကနွားကို နည်းနည်းချင်း ကြိုးတင်းပေးရသည်။

ယခုကဲ့သို့ စပါးစေ့များ ကုန်စင်လုနီးနီးကျွတ်၍ ဖုံနေသောအခါ တွင် ကောက်ပြန်ကြီးသည် နေကြာပန်းပွင့်၏ဝတ်ဆံများ တည်နေပုံကဲ့သို့ ဗဟိုတွင် အနားများစပ်နေပေတော့သည်။ ထို့ကြောင့် ပထမဦးစွာနယ်ခြင်းကို “ဗွေ” ဖွပ်သည်ဟု ခေါ်လေ၏။

“ဖြူနေပါပြီတော်ရဲ့။ ထမင်းစားပြီးမှပဲ ကောက်ပေါက်တော့တာပေါ့”

မကျီးဒန်က ကောက်ပြန်၏အစပ်မှ အလှိုင်းထိပ်များကို လက်ဖြင့် စမ်းသပ်ကြည့်ပြီးပြောသည်။ ဖြူသည် မဖြူသေးဘူးဆိုသော အသုံးအနှုန်းမှာ ဆန်ဖွပ်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ စပါးနယ်ရာတွင်လည်းကောင်း သုံးစွဲကြပေ၏။ ဆန်ဖွပ်လျှင် ဆန်ပေါ်၌ဖုံးနေသော ဖွဲများကုန်စင်ခြင်းကိုရည်ရွယ်၍ ကောက်လှိုင်းများကို နယ်ရာတွင်မူ စပါးစေ့များ ကောက်လှိုင်းတွင် ကုန်စင်ခြင်းတို့ကို ရည်ရွယ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဖြူသည်ဆိုခြင်းမှာ “စင်” ခြင်းကိုဆိုပေ၏။

မကျီးဒန်မှာ ကိုဆေးရိုးကိုလည်း ကြာကြာရပ်ကာ စကားပြောမနေနိုင်ပေ။ နောက်သို့လည်း မကြာခဏလှည့်ကြည့်နေရာက

“ကဲ ဟင်းချိုအိုးဆူရင် ဟင်းရွက်ခတ်ထားလိုက်မယ်။ နွားတွဲချပေတော့”

ပြောပြောဆိုဆို တဲထဲသို့ပြေးဝင်လာခဲ့သည်။ ဟင်းချိုအိုးဝေကျလျှင် ချွေချွေတာတာခတ်ထားသော ဆီကလေးတွေ ဝေကျသော ရေနံအတူ မီးဖိုထဲသို့ ရောက်ကုန်မည်စိုးသဖြင့် ပြေးဝင်လာသော်လည်း ဟင်းချိုအိုးမှာ လှုပ်သော်မျှ မလှုပ်သေးပေ။ မကျီးဒန်က နွားတွဲအချတွင် အဆင်သင့်ဖြစ်အောင် မီးကိုဆွပေး၏။ ပန်းကန်ကို

အပြေးအလွှားဆေးပြီး တဲထဲရဲတွင်မိုထားသော စားပွဲခုံကိုခင်း၍ တင်ထား၏။ ထမင်းစား စားပွဲခုံကား ချေးအထပ်ထပ်ဖြင့် မည်းနေသည်။ အအေးဓာတ်ရစ်ပတ်ထားသောကြောင့် အစိုလည်းပြန်နေပေ၏။ စားပွဲခုံခင်းပြီး၍ ဟင်းချိုအိုးကို လှည့်ကြည့်သောအခါ ဟင်းချိုအိုးမှာ မီးခိုးကြားတွင် ပျောက်နေချေသည်။

“မိုင်းစော်တော့ နံကုန်တော့မှာပါပဲတော်”

မကျီးဒန်သည် စိတ်ထဲမှ ပူပန်စွာရေရွတ်လိုက်ပြီး စုထပ်နေသော ထင်းစများကို တစ်စပေါ်တစ်စ မေးတင်ပေးကာ မီးပြောင်း(မီးပလွေ)ဖြင့် မှုတ်ပေး၏။ မီးကား တောက်မလာပေ။ တဲကုပ်အတွင်းဝယ် လိုဏ်သံပါသော မီးပြောင်းမှုတ်သံက ညံ့နေ၏။ မီးက ရုတ်တရက် မတောက်နိုင်သဖြင့် သွားကျိုး၊ ပါးကျိုး မကျိုးဒန်၏ ပါးစပ်ထဲမှ လေအစား တံတွေးများသာ ထွက်လာတော့သည်။ ထိုစဉ်တွင် ကောက်ပြန်ပေါ်မှအသံများ ပျောက်သွားပြီး မာကျောသော တလင်းမြေပြင်ကို နွားခွာဖြင့် ဖိနင်းသွားသံများ ထွက်ပေါ်လာ၏။ ခွာသံများသည် နွားစာခေါင်း (နွားစာခွက်) နား၌ ရပ်တန့်ပျောက်ကွယ်သွားသည်။ နွားတွဲချ၍ နွားများကို အစာကျွေးခြင်း ဖြစ်ပေသည်။ မကျီးဒန်မှာကား မျက်စိထဲသို့ မီးခိုးဝင်သဖြင့် ခဏနားပြီး မီးပလွေသံ တည်ညံ့ဖြင့်

ဆက်မုတ်နေ၏။ ကိုဆေးရိုးသည် ဆေးလိပ်တိုလေးကိုငုံ၍ မီးဖိုဘေးလာထိုင်၏။ မကျီးဒန်ကား ဇွဲကောင်းကောင်းဖြင့် မီးမှုတ်ဆဲ။

“အင်း ညည်းဟင်းအိုးကတော့ ဆားခတ်ဖို့တောင် မလိုတော့ပါဘူးအေ”

မီးစတစ်ဖြင့် ဆေးလိပ်ကိုညှိဖွာရင်း ကိုဆေးရိုးက ရယ်သွမ်းသွေးလိုက်၏။ မကျီးဒန်သည် မီးပြောင်းကို ဆောင့်ချပြီး ကိုဆေးရိုးအား မျက်စိစောင်းထိုး၍ ကြည့်သည်။

“မသိဘူးတော်ရေ၊ သစ်ကိုင်းအခြောက်တွေ အောက်မေ့လို့ ဆွဲလာတာ။ သေနာယုတ် ထင်း၊ မီးဖိုထဲရောက်မှ စိုနေတာ”

မကျီးဒန်က အင်တိုင်းသဖြင့်ပြောအပြီး၌ လုံခြုံသေသပ်နေသော ထဘီစကို ခူးကြားသို့ ဆွဲသွင်းလိုက်၏။

“အားရင် သရက်တုံးတွေ ရှိသားပဲ။ လက်သည်းခွဲလောက်တောင် ပေါက်ပေးဖော်မရဘူး”

“ကဲ ကဲ”

ကိုဆေးရိုးက အသံမြင့်၍ အော်ရင်းထလိုက်သည်။ “ငါ့ဘက် လှည့်လာရင်တော့ ပြေးမှပဲဟေ့ ပြေးမှပဲ” တဲပေါက်မှအထွက်တွင် ထပ်မံရေရွတ်ရင်း ကောက်လှိုင်းဆိုင်ဆီသို့ ဆေးလိပ်မီးတဖွားဖွားဖြင့် လျှောက်လာခဲ့သည်။ ကောက်လှိုင်းဆိုင်ပေါ်တင်ထားသော ထွန်ခြစ်ကိုဆွဲယူပြီး ကောက်ပြန်ဘေးသို့ လျှောက်လာခဲ့၏။ ကောက်ပြန်ဘေးတွင်ရပ်၍ အလှိုင်းတစ်လှိုင်းကို ထွန်ခြစ်ဖြင့်ဆွဲကာ မပေါက်သေးဘဲ တဲဆီသို့ လှည့်ကြည့်သည်။ မကျီးဒန်ကား လိုဏ်သံတည်ညံ့ဖြင့် မီးကိုသာ ကုန်း၍ မှုတ်နေဆဲရှိသေး၏။

ကိုဆေးရိုးမှာ မကျီးဒန်ကို ထင်ထင်ရှားရှား မမြင်ရသော်လည်း ဆေးလိပ်မီးဝင်ညှိစဉ်က တစ်ခေါင်းလုံး ပြာမှုန်ဖြင့် ဖွေးနေသော မကျီးဒန်၏အသွင်ကို မြင်ယောင်ကာ ရယ်ချင်လာသည်။ ဘယ်လိုပင် ထိန်းချုပ်ထားပေမယ့် အူအလိပ်လိပ်ထလာသည်ထင်ရ၏။ ထို့ကြောင့် ကိုဆေးရိုးမှာ မိမိ၏တလင်းအစပ်ရှိ ချုံတန်းများကို လှမ်းကြည့်လိုက်ရသည်။ (ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အင်္ဂလိပ်စာအရည်အသွေး တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ်အတွက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြဋ္ဌာန်းထားသော အခြေခံပညာသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအပေါ် အခြေခံရေးသားထားသည့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သင်ခန်းစာအထောက်အကူပြုလေ့ကျင့်ခန်းများကို အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လေ့လာမှတ်သား လေ့ကျင့်နိုင်ရန် အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ဖော်ပြပေးလျက်ရှိပါသည်။

ကြေးမုံစာတည်းအဖွဲ့

Grade 11 (စနစ်ဟောင်း)

အရင်တစ်ပတ်က Degrees of Comparison အကြောင်းကို ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ ဒီအပတ်မှာတော့ Question No. (III) မေးခွန်းဖြစ်တဲ့ Choose the appropriate word (s) to complete the sentences. နှင့် Question No. (V) Read the passage. မေးခွန်းတွေကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လေ့ကျင့်မှတ်သားနိုင်ရန် ဖော်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

Question No. (III) Choose the appropriate word (s) to complete the sentences.

- 1. Some soils are not ___ for farming. (A) suit (B) suitable (C) suitably
2. The singer was ___ in music keyboard skills. (A) Proficient (B) skillful (C) talented
3. Now is the time to carry ___ our plan. (A) in (B) at (C) out
4. These stories offer plenty of ___ to readers. (A) sense (B) wisdom (C) intelligence
5. This shirt is in great ___. (A) situation (B) condition (C) state
6. The old man gave me a friendly word of ___. (A) suggestion (B) advice (C) idea
7. I can't fix my car due to a ___ of money. (A) devoid (B) lack (C) deficient
8. Mineral water protects ___ heart disease. (A) against (B) from (C) of
9. She had a lucky ___ when she wasn't injured in the accident. (A) Breakout (B) gateway (C) escape
10. An ___ is a person who can tell you about your future. (A) astrology (B) astrological (C) astrologer
11. I'll ___ I am worried. (A) admit (B) confess (C) disclose
12. The ___ of today are leaders of tomorrow. (A) young (B) youth (C) younger
13. Love makes all hard hearts ___. (A) gentle (B) mild (C) tender
14. The meter is the standard unit for ___ length in the SI system. (A) calculating (B) computing (C) measuring
15. At first Helen was a ___ child. (A) happy and stupid (B) happy and clever (C) lucky and proud
16. The problem of quick payment has been solved by ___. (A) telephone operators (B) streamlining (C) modern cash registers
17. The film we saw last night was ___. (A) amused (B) amusing (C) amusement
18. The ___ aim of the project was to help students develop their communication skills. (A) primarily (B) primary (C) primacy
19. ___ is better than cure. (A) Preventive (B) Prevent (C) Prevention
20. He has worked in public health ___ throughout her career. (A) services (B) servicing (C) servants
21. Free parking is ___ for customers at supermarkets. (A) Provided (B) given (C) supplied
22. There is a special offer to attract new ___. (A) customers (B) consumers (C) purchasers
23. He covered ___ the body with a sheet.

- (A) on (B) with (C) up
24. The problem has been solved ___ the use of modern machines. (A) with (B) through (C) by
25. I am sorry that I was ___ to phone her last night. (A) unable (B) able (C) enable

Ans:
(1) verb to be အနောက်မှာ adjective လိုက်တယ်။ ဒါကြောင့် (B) suitable ကိုရွေးချယ်ရမယ်။
(2) Proficient က နယ်ပယ်တစ်ခုမှာ ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်တာ၊ skillful က လုပ်ဆောင်နိုင်တဲ့ကျွမ်းကျင်မှုတွေရှိတာ ပိုင်ဆိုင်ထားတာ၊ talented က ထက်မြက်တာ။ ဒါကြောင့် (A) proficient ကိုဖြေရမယ်။
(3) carry out က ဆောင်ရွက်သည် အဓိပ္ပာယ်ဖြစ်တဲ့အတွက် (C) out ကို ဖြေရမယ်။
(4) sense က အသိစိတ်၊ intelligence က ဉာဏ်ရည်ထက်မြက်မှု၊ အသိဉာဏ်၊ wisdom က ဆင်ခြင်တုံအသိတရားပါဝင်တဲ့ ဉာဏ်ပညာဖြစ်တဲ့အတွက် (B) wisdom ကို ရွေးချယ်ရမယ်။
(5) situation က ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရတဲ့အခြေအနေ၊ condition က ပစ္စည်းတစ်ခုရဲ့ အသွင်အပြင်၊ အရည်အသွေးစတဲ့လက္ခဏာတွေကို ဖော်ပြတာ၊ state က ကျန်းမာရေးအခြေအနေကိုဖော်ပြတဲ့နေရာမှာ သုံးရတယ်။ ဒါကြောင့် (B) condition ကိုရွေးရမယ်။
(6) suggestion က ခင်မင်ရင်းနှီးလို့အကြံပြုချက်ပေးတဲ့သဘော၊ အဲဒီအတွက် ထိခိုက်နစ်နာမှုမရှိဘူး။ advice က လိုက်နာဖို့ လိုအပ်တဲ့အနေအထားမျိုးမှာ သုံးတယ်။ မလိုက်နာရင် ထိခိုက်နစ်နာမှု ရှိနိုင်တယ်။ idea က စိတ်ကူး၊ အကြံအစည်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် (A) suggestion ကို ရွေးရမယ်။
(7) lack of ရဲ့အဓိပ္ပာယ်က လျော့နည်းတာ၊ မရှိတာ (ရှိနိုင်တဲ့ အနေအထားဖြစ်တယ်။) avoid of က မရှိတာ၊ ကင်းမဲ့တဲ့ သဘော (ရှိဖို့မဖြစ်နိုင်ပါ)။ deficient က မလုံလောက်တဲ့ သဘောဖြစ်တဲ့အတွက် (B) lack of ကိုရွေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။
(8) protect + direct object + from ပုံစံဖြစ်ပါတယ်။ protect အနောက်မှာ direct object ပါရင် from နဲ့ရေးရပါတယ်။ protect ရဲ့အနောက်မှာ direct object မပါရင် against နဲ့ရေးရပါတယ်။ ဒါကြောင့် (A) against ကိုရွေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။
(9) breakout က ထောင်မှလွတ်မြောက်တာ၊ gateway က လမ်းစ၊ တံခါးပေါက်၊ escape က အန္တရာယ်များတဲ့အခြေအနေမှ လွတ်မြောက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် (C) escape ကို ဖြေရပါမယ်။
(10) a, an, the ရဲ့အနောက်မှာ Noun လိုက်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပေးထားတာက (A) astrology (n) နက္ခတ်ဗေဒ (B) astrological (adj) နက္ခတ်ဗေဒနှင့်သက်ဆိုင်သော (C) astrologer (n) နက္ခတ်ဗေဒပညာရှင် ဖြစ်ပါတယ်။ ဝါကျက အနာဂတ်ကို ကြိုတင်ပြောနိုင်တဲ့လူတစ်ဦးဆိုတော့ နက္ခတ်ဗေဒပညာရှင်လို့ ဖြေရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဖြေက (C) astrologer ကိုရွေးချယ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။
(11) ဒီဝါကျမှာ will + V1 လိုက်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပေးထားတာတွေက V1 တွေချည်းပဲ။ ဒါဆို အဓိပ္ပာယ်တွေနဲ့ စဉ်းစားကြည့်မယ်။ (A) admit ဝန်ခံသည်။ (B) confess ဖြောင့်ချက်ပေးသည်။ (C) disclose ဖွင့်ဟပြောသည်။ ဝါကျက ကျွန်တော်စိုးရိမ်ပူပန်တယ်ဆိုတာ ဝန်ခံပါမယ်။ ဆိုတော့ (A) admit ကို ရွေးချယ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။
(12) the ရဲ့အနောက်မှာ noun (နာမ်) လိုက်ပါတယ်။ Preposition ရဲ့အရှေ့မှာလည်း noun လိုက်ပါတယ်။ ဒါဆို ကွက်လပ်ထဲမှာ noun (နာမ်) ဖြည့်ရမယ်ဆိုတာ သေချာသွားပါပြီ။ ပေးထားတာတွေထဲက နာမ်ကို ရွေးချယ်မယ်။ (A) young ငယ်ရွယ်သော (adjective)၊ (B) youth ငယ်ရွယ်မှု (noun နာမ်)၊ (C) younger ပိုငယ်သော (adjective နာမ်ဝေသန) ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပေးထားတဲ့ထဲက (B) youth ငယ်ရွယ်မှုကို

ရွေးရမှာပါ။ ယနေ့လူငယ်များသည် အနာဂတ်၏ ခေါင်းဆောင်များဖြစ်သည် လို့ အဓိပ္ပာယ်ရပါတယ်။
(13) gentle က ကြင်နာသော၊ ညင်သာသော၊ နူးညံ့သိမ်မွေ့သော ဆိုပြီး အဓိပ္ပာယ်ရပါတယ်။ လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အပြုအမူ၊ အသံ၊ အထိအတွေ့၊ လေညှင်းတိုက်ခတ်မှု၊ မိုးရွာသွန်းမှုတွေနဲ့ တွဲသုံးပါတယ်။ (B) mild က ပျော့ပျောင်းသော၊ ပြင်းထန်မှုမရှိသော၊ အားပျော့သော ဆိုပြီး အဓိပ္ပာယ်ရပါတယ်။ (C) tender က ကြင်နာသော၊ ငယ်နုသေးသောဆိုပြီး အဓိပ္ပာယ်ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဖြေက (A) gentle ဖြစ်ပါတယ်။ မေတ္တာတရားဟာ မာကြောတဲ့နုလုံးသားတွေကို နူးညံ့သိမ်မွေ့စေပါတယ် လို့ အဓိပ္ပာယ်ရပါတယ်။
(14) calculating က တွက်ချက်ခြင်း၊ computing က ကွန်ပျူတာသုံးစွဲခြင်း၊ measuring က တိုင်းတာခြင်း ဖြစ်တဲ့အတွက် (C) measuring ကိုဖြေရမှာဖြစ်ပါတယ်။
(15) happy and stupid က ပျော်ရွှင်ပြီးဉာဏ်ထိုင်းသော၊ happy and clever က ပျော်ရွှင်ပြီးလိမ္မာသော၊ lucky and proud က ကံကောင်းပြီးမာနကြီးသော ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် (B) happy and clever ကိုရွေးရပါမယ်။
(16) လျင်မြန်တဲ့ငွေပေးချေမှုပြဿနာကို ခေတ်မီငွေလက်ခံသိမ်းစက်တွေကို အသုံးပြုမှုက ဖြေရှင်းပေးပါတယ်။ ဒါကြောင့် (C) modern cash registers ကို ဖြေရမှာဖြစ်ပါတယ်။
(17) မနေ့က ကြည့်တဲ့ရုပ်ရှင်က ရယ်စရာကောင်းတယ်လို့အဓိပ္ပာယ်ရပါတယ်။ amused က ed ပေါင်းထည့်ထားတဲ့ နာမဝိသေသနဖြစ်ပါတယ်။ လူတစ်ဦးတစ်ယောက်ရဲ့စိတ်ခံစားချက်ကိုဖော်ပြချင်ရင် ed ပေါင်းထည့်ထားတဲ့ နာမဝိသေသနကို ရွေးရမှာပါ။ ing ပေါင်းထားတဲ့ နာမဝိသေသနက အခြေအနေ၊ အကြောင်းကို ဖော်ပြပါတယ်။ amusement ကတော့ ရယ်စရာ (နာမ်) ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် (B) amusing ကိုရွေးချယ်ရပါမယ်။
(18) primary က မူလ၊ အခြေခံ၊ ဦးစားပေး၊ primacy က အဓိကကျမှု၊ primarily က အဓိကအားဖြင့် (adv) ကြိုယာဝိသေသနဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဖြေက (B) primary ကိုရွေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။
(19) prevent က ကာကွယ်သည် (ကြိုယာ)၊ preventive ကာကွယ်နိုင်သော (နာမဝိသေသန)၊ prevention ကာကွယ်မှု (နာမ်) ဖြစ်ပါတယ်။ Subject နေရာမှာ ကွက်လပ်ပေးထားတဲ့အတွက် Noun form နာမ်ပုံစံကို ဖြေရမှာပါ။ ဒါကြောင့် (C) prevention ကို ရွေးချယ်ရမှာပါ။
(20) public health services ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုဖြစ်တဲ့အတွက် services ကိုရွေးချယ်ရမှာပါ။ servicing က စက်ပစ္စည်းတွေကို ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်း၊ servants က အခိုင်းအစေ ဖြစ်ပါတယ်။
(21) provide က ဝန်ဆောင်မှုပေးတဲ့အခါမှာသုံးပါတယ်။ give က ပစ္စည်းတစ်ခုခု ပေးတဲ့အခါသုံးပြီးတော့ supply က ထောက်ပံ့ပေးတဲ့အခါမှာ သုံးပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးတဲ့ သဘောဖြစ်တဲ့အတွက် provided ကိုရွေးချယ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။
(22) customers က ပစ္စည်း သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုတစ်ခုခုကို ဝယ်ယူတဲ့သူ၊ purchasers က ပစ္စည်းဝယ်တဲ့သူ၊ consumers က စားသုံးသူ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် customers ကို ရွေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။
(23) cover up က ဖုံးအုပ်သည်။ cover with က ပစ္စည်းတစ်ခုခု အသုံးပြုပြီး ဖုံးအုပ်သည်။ cover on အသုံးအနှုန်းမရှိပါ။ ဒါကြောင့် up ကို ရွေးချယ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။
(24) with က နှင့်အတူ၊ through က မှတစ်ဆင့်၊ ဖြတ်သန်းပြီး by က နည်းလမ်းဖြင့် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် by ကိုရွေးချယ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။
(25) unable က မစွမ်းဆောင်နိုင်သော၊ able က စွမ်းဆောင်နိုင်သော၊ enable က လုပ်နိုင်စွမ်းရှိသည်။ (ကြိုယာ) ဖြစ်ပါတယ်။ ကွက်လပ်အရှေ့မှာ was ဖြစ်တဲ့အတွက် နာမဝိသေသန ထည့်ပေးရမှာပါ။ ဝါကျအစမှာ I am sorry ပါတဲ့အတွက် unable မစွမ်းဆောင်နိုင်သောကို ရွေးချယ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

○ စာမျက်နှာ ၂၀ မှ

Question No. (V)

(1) Read the passage.

A robot is a machine. But it is not just any machine. It is a special kind of machine. It is a machine that moves. It follows instructions. The instructions come from a computer. Because it is a machine, it does not make mistakes. And it does not get tired. And it never complains. Unless you tell it to! Robots are all around us. Some robots are used to make things. For example, robots can help make cars. Some robots are used to explore dangerous places. For example, robots can help explore volcanoes. Some robots are used to clean things. These robots can help vacuum your house. Some robots can even recognize words. They can be used to help answer telephone calls. Some robots look like humans. But most robots do not. Most robots just look like machines.

Long ago, people imagined robots. Over 2,000 years ago, a famous poet imagined robots. The poet's name was Homer. His robots were made of gold. They cleaned things and they made things. But they were not real. They were imaginary. Nobody was able to make a real robot. The first real robot was made in 1961. It was called Unimate. It was used to help make cars. It looked like a giant arm.

In the future, we will have even more robots. They will do things that we can't do. Or they will do things that we don't want to do. Or they will do things that are too dangerous for us. Robots will help us fight fires. They will help us fight wars. They will help us fight sickness. They will help us discover things. They will help make life better.

Answer these questions. Give complete answers.

- 1. What is a robot?
2. Why do you think that a robot does not make any mistakes?
3. Who imagined robots over 2,000 years ago?
4. What were his imaginary robots made of and what did they do?
5. When was the first real robot made and what was it named?

- Ans: 1. A robot is a special kind of machine that can move and follow instructions.
2. We think that a robot does not make any mistakes because it is a machine that can follow specific instructions from a computer.
3. Homer, a famous poet, imagined robots over 2,000 years ago.
4. His imaginary robots were made of gold and they cleaned and made things.
5. The first real robot was made in 1961 and it was named Unimate.

(2) Read the passage.

In 1564, Galileo Galilei was born in Italy. His father wanted him to be a doctor. Galileo was bored with school and the only subject he really liked was math. When he was about 25, Galileo began experimenting with different things as he needed to earn some money. He tried to come up with an invention he could sell for money. He became successful with one invention. It was like a compass that could be used to measure land. He experimented pendulums, thermometers and magnets.

He heard that a Dutch inventor had invented something called a spyglass. The inventor was trying to keep it a secret. Galileo decided to work on one of his own. Within 24 hours, he had invented a telescope. It could magnify things to make them appear ten times larger than real life. One night, he pointed his telescope toward the sky and made his first space observation. Everyone thought the moon was smooth but Galileo saw that it wasn't. The moon was covered in bumps and craters.

As technology has improved, Galileo and many others have made improvements on the telescope. Today, the

telescope is a wonderful device that lets us see objects far, far away.

Answer these questions. Give complete answers.

- (1) Where was Galileo born and what did his father want him to be one day?
(2) Why did Galileo try to invent things and with what did he become successful?
(3) From whom did Galileo get the idea for his telescope?
(4) What did Galileo discover about the moon?
(5) How can a telescope help us?

- Ans: 1. Galileo was born in Italy and his father wanted him to be a doctor one day.
2. Galileo tried to invent things as he needed to earn some money and he became successful with a compass that could be used to measure land.
3. Galileo got the idea for his telescope from a Dutch inventor.
4. Galileo discovered that the moon was covered in bumps and craters.
5. A telescope can help us see objects far, far away.

(3) Read the passage.

The moon orbits Earth. When it orbits, it travels in a circle around Earth. There is a force between Earth and the moon called gravity. Because of gravity, larger objects pull smaller ones toward them. Earth is larger than the moon, so Earth pulls on the moon. At the same time, Earth is being pulled by the sun. The sun is larger than Earth. The balance between those two "pulls" is what keeps the moon in orbit around Earth. People say the moon shines. However, the moon does not actually have any light of its own. What we see as its light is really the sun's light reflecting off of the moon. As the moon orbits Earth, Earth orbits the sun. We see different amounts of light on the moon depending on its position. We call the changes in the moon's appearance lunar phases. From one new moon to the next new moon is one complete lunar cycle. It takes the moon between 27 and 28 days to complete an orbit around Earth. The moon's orbit is measured from one new moon to the next new moon. It starts in the west and moves toward the east. To complete one full orbit, the moon travels about 1,423,000 miles. The moon travels very fast. It moves at 2,288 miles per hour.

Answer these questions. Give complete answers.

- (1) What does the underlined word "its" in line 9 refer to?
(2) What two spheres are being pulled by the force of gravity?
(3) What is happening when the moon shines?
(4) Why does Earth pull the moon towards it?
(5) How long does it take for the moon to get an orbit around Earth?

- Ans: 1. The underlined word "its" in line 9 refers to the moon's.
2. Earth and the moon are being pulled by the force of gravity.
3. The sun's light is reflecting off of the moon when the moon shines.
4. Earth pulls the moon towards it because Earth is larger than the moon.
5. It takes between 27 and 28 days for the moon to get an orbit around Earth.

(4) Read the passage.

Mohandas Gandhi was born in 1869. He lived in India. At that time, India was ruled by England. But the Indian people did not like this. They wanted to be free, and did not like

living under the rule of another country. Gandhi taught the Indian people how to be free. He taught them how to fight for their freedom using peace instead of war. By using peace, the Indian people gained their freedom. Gandhi became a hero to many people, including Dr. Martin Luther King.

Answer these questions. Give complete answers.

- (1) When was Mohandas Gandhi born?
(2) What does the underlined word "He" in line 1 refer to?
(3) Why did the Indian people want to be free?
(4) What did Gandhi teach the Indian people?
(5) What does the underlined word "They" in line 3 refer to?

- Ans: 1. Mohandas Gandhi was born in 1869.
2. The underlined word "He" in line 1 refers to Mohandas Gandhi.
3. The Indian people wanted to be free because they did not like living under the rule of another country.
4. Gandhi taught the Indian people how to fight for their freedom using peace instead of war.
5. The underlined word "They" in line 3 refers to the Indian people.

(5) Read the passage.

Scientists estimate that there are about 8,000 different species of ants. They are found in all parts of the world except the coldest regions. Like the bees and the termites, they are called social insects because they live together in colonies.

Different kinds of ants have different habits. The Atta ants of South America, for example, chew off pieces of leaves which they carry to their underground nests. Here, the leaves are chewed into fragments and left to rot. After some time, the decaying leaves become covered with a fungus which the ants feed on.

Then there are the honey-pot ants which inhabit the desert regions of North America. These ingenious insects have adapted themselves to the dry conditions by storing up liquid in their abdomens. Yet another kind of ant collects liquid in a different way. These ants "milk" aphids or green flies by stroking them their feelers. This causes the aphids to excrete a sweet fluid, called honey-dew, from their bodies. Sometimes, large herds of aphids are kept in the ants' nests.

Perhaps, no ants are more aggressive than the safari or driver ants of Africa. They move in armies, eating up any living thing in their path. They have been known to eat a caged leopard in one night and will also eat pigs and chickens although their usual victims are insects and spiders.

Answer these questions. Give complete answers.

- (1) What does the underlined word "They" in line 2 refer to?
(2) Why are they called social insects?
(3) How do honey-pot ants adapt themselves to desert conditions?
(4) Where are large herds of aphids kept?
(5) What habit do the safari or driver ants of Africa have?

- Ans: 1. The underlined word "They" in line 2 refers to "ants".
2. They are called social insects because they live together in colonies.
3. Honey-pot ants adapt themselves to desert conditions by storing liquid in their abdomens.
4. Large herds of aphids are kept in the ants' nests.
5. The safari or driver ants of Africa have the habit of moving in armies, eating up any living things in their path.

(လာမည့်အပတ်တွင် Letter နှင့် Essay ရေးနည်းပုံစံများကို ဖော်ပြပါမည်။)

ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ

အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုပဟိုက်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ စတဲ့ကော်မတီ ၃ ရပ်ကိုဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ဆောင်ရွက်နေလျက်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီဟာ ယနေ့အထိ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးတဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ၁၆ ကြိမ်၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းမပြုသေးတဲ့ EAO တွေနဲ့ ၉ ကြိမ်၊ နိုင်ငံရေးပါတီတွေနဲ့ ၇ ကြိမ်၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်တွေ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်အဖွဲ့တွေနဲ့ ၂ ကြိမ် စုစုပေါင်း ၃၄ ကြိမ်တွေ့ဆုံခဲ့ပါတယ်။

တပ်မတော်အနေနဲ့ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့မှစပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်နေ့အထိ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက်ပေါင်း အကြိမ်(၂၀)ပြုလုပ်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းမှာ ကမ္ဘောဒီးယား ဝန်ကြီးချုပ်နဲ့တွေ့ဆုံမှုအပြီး နှစ်နိုင်ငံသဘောတူထုတ်ပြန်ချက်မှာ ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်းအထိ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ(၁)နှစ်ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားခဲ့သည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှု အပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး
 - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံး ပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီ နည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွား ရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန် ထက်မြက်ရေး
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
 - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

ယနေ့ ဖတ်စရာ

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင် မည့်သူများအတွက် နည်းပညာတက္ကသိုလ်များသို့ ဝင်ခွင့် ခေါ်ယူရေးကြေညာချက်

စာမျက်နှာ » ၁၂

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးပဟိုက်မတီမှ ကြေညာထားသည့် အကြမ်းဖက် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ထောက်ပံ့ နေသူများ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့နယ်မြေ များအတွင်း၌ စစ်သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သူများနှင့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို ကျူးလွန်သူများကို ပြစ်ဒဏ် အသီးသီးချမှတ်

စာမျက်နှာ » ၁၄

အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ဒီဇယ်ဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချမည်

စာမျက်နှာ » ၁၇

ချန်ပီယံလိဂ်ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် လက်ရှိချန်ပီယံ ချယ်လ်ဆီးအသင်း ချန်ပီယံလိဂ်ဖလား ၁၃ ကြိမ်ရရှိထားသည့် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်နှင့် ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံ

ချန်ပီယံလိဂ်ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်ပွဲစဉ်တွေကို ယနေ့မဲခွဲ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ရာမှာ လက်ရှိချန်ပီယံလိဂ် ချန်ပီယံ ချယ်လ်ဆီးအသင်းက ချန်ပီယံလိဂ်ဆုဖလားကို ၁၃ ကြိမ်အထိ ရယူဆွတ်ခူးထားတဲ့ ရီးယဲလ် မက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံလျက်ရှိပါတယ်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းနဲ့ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းတို့ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ဘောလုံးရာသီ ချန်ပီယံလိဂ်ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်မှာ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံ ခဲ့ပြီး ချယ်လ်ဆီးအသင်းက ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းကို နှစ်ကျော့ပေါင်း ရလဒ် သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိပြီး ဗိုလ်လုပွဲတက်ခဲ့ကာ ဗိုလ်လုပွဲမှာ မန်စီးစီးအသင်းကို အနိုင်ရပြီး ချန်ပီယံလိဂ်ဆုဖလားကို ရယူဆွတ်ခူး နိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၁ သို့ ၀



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန့်ဂေါမြို့နယ်ရှိ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက မြောက်ခင်ရန်းကျေးရွာကို ဝင်ရောက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်၊ လူနေအိမ်များ မီးရှို့ဖျက်ဆီး၍ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်

နေပြည်တော် မတ် ၁၈

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန့်ဂေါမြို့နယ်ရှိ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မြောက်ခင်ရန်း ကျေးရွာကို ဝင်ရောက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်ကာ လူနေအိမ်များ မီးရှို့ဖျက်ဆီး၍ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ သို့

မြန်မာအသင်းယှဉ်ပြိုင်မည့် ၂၀၂၂ အာဆီယံ ဖူဆယ်ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များ ထွက်ပေါ်

ရန်ကုန် မတ် ၁၈

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်ဖူဆယ်အသင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ၂၀၂၂ အာဆီယံ ဖူဆယ်ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များ ထွက်ပေါ်လာပြီဖြစ်သည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲကို ထိုင်းနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဧပြီ ၇ ရက် မှ ၁၀ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စုခွဲဝေထားမှုအရ အုပ်စု(က)တွင် ထိုင်း၊ မလေးရှား၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ ဘရူနိုင်း၊ အုပ်စု(ခ)တွင် ဗီယက်နမ်၊ မြန်မာ၊ တီမော၊ ဩစတြေးလျအသင်းတို့ ပါဝင်နေသည်။ စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၃ သို့